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El cuiner Fermí Puig va 
morir divendres al vespre 
a la Clínica Sant Antoni 
de Barcelona, acompanyat 
per la seva família fins a 
l’últim moment. Unes 300 
persones van dir-li adeu a la 
cerimònia de comiat que es 
va fer diumenge al Tanatori 
de Granollers.

Caldes ha doblat la 
producció elèctrica amb 
18 instal·lacions solars a 
equipaments municipals

L’Ajuntament de  
Granollers i Som Mobilitat  
posen en marxa dos cotxes 
elèctrics d’ús compartit

Mollet enxampa nou autors 
d’actes vandàlics a les 
piscines en la celebració  
de la victòria de ‘la Roja’ 

La segregació escolar baixa fins 
a 12 punts als municipis vallesans 
amb més de 10.000 habitants (Pàgines 2 i 3)
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Un miler de 
peixos morts 
al Besòs pel 
foc de Polinyà

(Pàgina 9)

Suspès el judici 
a la calderina 
Xènia Garcia 
gràcies a la llei 
d’Amnistia

(Pàgina 9)

L’alcaldessa de Granollers, Alba Barnusell, insisteix en una 
entrevista en profunditat a EL 9 NOU que cal “una aposta 
ferma i decidida pel transport públic”.
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“Cal més transport públic”
L’empresari Marcel Pascual rehabilita la Torre Iris, un dels 
edificis modernistes de l’Illa Raspall de la Garriga, amb la 
reivindicació que no hi rep cap ajut ni suport institucional.
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Restauració reivindicativa

Només Canovelles, les Franqueses i Montornès continuen per sobre del màxim recomanat

(Pàgina 4) (Pàgina 5) (Pàgina 8)

(Pàgines 10 a 12) L’alcaldessa Alba Barnusell (Pàgina 23) La Torre Iris envoltada de bastides

L’adeu  
al cuiner 
Fermí 
Puig

(Pàgina 6) Un ruixat va coincidir amb el final de la cerimònia de comiat a Fermí Puig al Tanatori de Granollers

Raich & López 
Royo creix 
gràcies a la fusió 
amb un bufet  
de Terrassa

Canvis al 
circuit de Can 
Montcau de les 
24 Hores de la 
Vall del Tenes

(Pàgina 18)

(Pàgina 29)

El xef de Granollers 
ha mort a 65 anys 
a causa d’una 
malaltia limfàtica
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Municipis de més de 10.000 habitants

BAIXA. Per sota del 0,30 a Primària i del 
0,20 a Secundària

ALTA.O bé per sobre de 0,30 a Primària o 
bé per sobre del 0,20 a Secundària

MOLT ALTA. De 0,30 o superior a 
Primària i de 0,20 o superior a Secundària

Font: Elaboració pròpia amb dades de la Fundació Bofill

Sí hi ha oficina Municipal d’escolarització

No hi ha oficina Municipal d’escolarització

La
Garriga

Les
Franqueses

La RocaGranollers

Sant Celoni

Lliçà
d’Amunt

Parets

Montornès

Canovelles

La Llagosta

Cardedeu

Sta. Maria
Palautordera

Caldes de
Montbui

Llinars
del Vallès

Mollet

Segregació escolar al Vallès OrientalLes Oficines Municipals d’Esco-
larització (OME) s’encarreguen 
de gestionar les matriculacions 
al nou curs intentant reduir la se-

gregació escolar. Tot i que els ni-
vells han baixat respecte a fa cinc 
anys, encara hi ha municipis que 
no disposen d’aquest servei.

La treballadora de l’OME de les Franqueses, Vivian Tabares, atenent una usuària

Algunes poblacions amb alta 
segregació ja tenen OME
S’encarreguen de fer els tràmits de matriculació 

Les Franqueses del Vallès

A.B.

Des de fa 2 cursos, el Depar-
tament d’Educació ajuda al 
finançament de les OME 
en municipis de més de 
10.000 habitants amb una 
subvenció de 40.000 euros. 
“Catalunya és de les zones 
d’Europa amb més conscièn-
cia contra la segregació, però 
depèn dels ajuntaments i del 
Departament que sigui així. 
La creació d’una OME és 
de gran ajuda per als alum-
nes en situacions difícils”, 
explica Julián Claramunt, 
tècnic de polítiques contra 
la segregació escolar de la 
Fundació Bofill.

A les Franqueses comp-
ten, des del mes de maig, 

amb una Oficina Municipal 
d’Escolarització (OME) que 
s’ubica al Centre Cultural 
de Can Ganduxer. “Ara fa 
uns mesos ja disposem 
d’OME, però les funcions 
d’aquesta oficina ja les 
fèiem des de l’àrea d’edu-
cació des de fa temps. El 
Departament ens va fer 
arribar la petició d’obrir 
una oficina i ara ho hem fet 
oficial”, explica el regidor 
d’Educació, José Antonio 
Aguilera. 

Davant les dades de segre-
gació que el síndic de greu-
ges va publicar a principis 
d’any, Aguilera explica que 
“sí que és cert que tenim 
un nivell alt de segregació, 
però m’agradaria destacar 
que, en els últims cursos, 

l’hem reduït 17 punts. Al 
curs 2018-2019 teníem un 
0,56 i al 2022-2023, un 0,39. 
Continuem per sobre del 

Granollers

Aina Barquero

Alguns municipis del Vallès 
Oriental se situen per sobre 
de la mitjana de dissimili-
tud, una xifra que calcula el 
percentatge d’alumnes que 
s’haurien de moure dels cen-
tres escolars per tal d’equi-
librar la segregació. L’estudi 
de la Fundació Bofill, que 
se centra en els municipis 
de més de 10.000 habitants, 
remarca que la Garriga, 
Cardedeu, Llinars, la Roca, 
Montornès, Parets, la Lla-
gosta, Lliçà d’Amunt i Santa 
Maria de Palautordera neces-
sitarien obrir una Oficina 
Municipal d’Escolarització 
(OME) per treballar aquesta 
situació. No obstant això, 
sis d’aquests municipis es 
troben per sota del màxim de 
dissimilitud recomanat pel 
síndic de greuges (0,30).

És el cas de la Llagosta, que 
té un 0,18 a Primària i 0,14 
a Secundària, una xifra que 
s’ha reduït 4 punts respecte 
al curs 2018-2019. El regidor 
d’Educació, Fran Ruiz, expli-
ca que “no tenim OME, però 
a l’Ajuntament comptem 
amb una taula de garantia 
formada per una inspectora, 
una tècnica d’educació i dues 
educadores que fan la funció 
de l’oficina. S’ofereix atenció 
telemàtica i s’atén els alum-
nes que arriben nous. Tenim 
en compte la procedència i 
les necessitats especials de 
l’alumnat”. 

Amb aquesta estratègia 
han aconseguit situar-se per 
sota de la mitjana catalana, 
la taula de garantia s’encar-
rega de fer la distribució de 
l’alumnat per no segregar 
escoles. “També tenim, a 
l’escola Les Planes, una 
aula de Suport Intensiu a 
l’Escolarització Inclusiva 
(SIEI) on es treballa no 
només amb alumnes amb 
necessitats educatives per 
raó socioeconòmica desafa-
vorida (NESCD), sinó també 
amb alumnes amb Neces-
sitats Educatives Especials 
(NEEA)”, diu Ruiz. Respecte 
a poder obrir una OME al 
municipi, Ruiz comenta que 

“sabem de l’existència de la 
subvenció del Departament 
i hem tingut l’oferta, però 
no podem assumir-ho per 
una qüestió de personal. 
Aquesta feina sempre l’ha 
fet la taula de garantia i ha 
funcionat bé”.

Cardedeu es troba en una 
situació similar. Fins ara les 
tasques de l’OME les assu-
mia el personal de l’àrea 
d’educació. En el ple del mes 
de març es va aprovar per 
unanimitat de tots els grups 
la creació d’una oficina. El 
conveni amb el Departament 
també el tenen aprovat, però 
falta que Educació el retorni 
signat. El mateix personal 
que actualment treballa 
en tasques similars passa-
rà a encarregar-se també 
de l’OME. Pel que fa a les 
dades de Cardedeu, tant en 
educació primària com en 
secundària hi ha hagut un 
petit augment de l’índex de 
dissimilitud. De tota manera, 
es mantenen per sota del 
màxim recomanat.

A Montornès, la segrega-
ció està molt marcada per 
l’urbanisme. “L’escola més 
segregada és La Marinada, 
que es troba al barri de 
Montornès Nord i s’omple 
de la realitat del barri. Se’ns 
fa difícil revertir-ho perquè 
costa moure les famílies a 
les escoles del centre. Per 
això, impulsem projectes 
propis per donar a aquests 
alumnes les mateixes opci-
ons amb les quals es troben 

la resta de centres”, explica 
l’alcalde, José Antonio Mon-
tero.

Montero comenta que 
Montornès funciona sense 
OME, però que consideren 
important tenir-ne una. 
“Ara mateix estem saturats 
gestionant el Pla Educatiu 
d’Entorn (PEE) i d’altres de 
propis. No disposem de prou 
recursos per obrir l’OME 
amb la subvenció del Depar-
tament. De totes maneres, 
donem molta importància a 
l’educació i sí que és cert que 
la segregació a primària és 
elevada, però a la secundària 
no n’hi ha. Continuarem tre-
ballant per abaixar les ràtios 
i limitar la sobreoferta, i així 
fer baixar la segregació”, aca-
ba Montero.

L’OPINIÓ DELS EXPERTS

La Fundació Bofill defensa 
que reduir la segregació 
escolar és beneficiós. “Les 
aules han de representar la 
realitat dels municipis. Com 

menys segregació hi ha, més 
cohesionats estan els alum-
nes, perquè poden conèixer 
diferents realitats socials i 
això és molt important en un 
context d’auge del racisme i 
l’extrema dreta”, diu Julián 
Claramunt, tècnic de polí-
tiques contra la segregació 
escolar de la fundació.

La reducció de la segre-

gació, segons explica Bofill, 
també afecta la millora de 
resultats acadèmics. “El 
conegut ‘efecte company’ 
fa que alumnes amb més 
capital cultural influeixin a 
qui en té menys i s’ajudin. 
Els informes PISA mostren 
que els sistemes escolars 
amb millors resultats són els 
menys segregats”.

Nou municipis vallesans 
encara no tenen oficines 
d’escolarització (OME)
Les tasques de l’oficina s’assumeixen des dels ajuntaments

“Tenim una 
segregació 

elevada, però 
estem treballant 

per reduir-la”

L’índex de 
dissimilitud 

màxim marcat 
pel síndic de 

greuges és 0,30
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Municipis de més de 10.000 habitants

BAIXA. Per sota del 0,30 a Primària i del 
0,20 a Secundària

ALTA.O bé per sobre de 0,30 a Primària o 
bé per sobre del 0,20 a Secundària

MOLT ALTA. De 0,30 o superior a 
Primària i de 0,20 o superior a Secundària

Font: Elaboració pròpia amb dades de la Fundació Bofill

Sí hi ha oficina Municipal d’escolarització

No hi ha oficina Municipal d’escolarització

La
Garriga

Les
Franqueses

La RocaGranollers

Sant Celoni

Lliçà
d’Amunt

Parets

Montornès

Canovelles

La Llagosta

Cardedeu

Sta. Maria
Palautordera

Caldes de
Montbui

Llinars
del Vallès

Mollet

Segregació escolar al Vallès Oriental L’índex de segregació baixa 
respecte al curs 2018-2019
Només Canovelles, les Franqueses i Montornès continuen per sobre del màxim recomanat

Granollers

A.B.

En l’anàlisi de les dades de 
l’índex de dissimilitud dels 
municipis majors de 10.000 
habitants del Vallès Oriental 
s’aprecia una baixada de la 
segregació en pràcticament 
tots els pobles respecte al 
curs 2018-2019. Caldes, 
Granollers, Llinars, Mollet, 
Montornès i Parets han acon-
seguit reduir la segregació 
tant en educació primària 
com en educació secundària. 

Caldes ha baixat 7 punts a 
primària i 10 a secundària. 
Granollers té unes dades 
similars, l’índex es redueix 
10 punts a la primària i 8 a 
la secundària. Un dels des-
censos més considerables és 
a Llinars, on han baixat 12 
punts a la primària –xifra 
igual que a Mollet– i 9 a la 
secundària. Montornès ha 
baixat 8 punts la secundària, 
i és el municipi amb l’índex 
més baix en aquest indica-
dor i només 6 a la primària 
–continua per sobre del reco-
manat–. Finalment, Parets 
gairebé redueix a la meitat la 
dada de secundària (de 0,40 a 
0,25) i fa caure 9 punts la de 
primària. D’aquestes pobla-
cions, només Granollers i 
Mollet compten amb OME.

Canovelles, les Franqueses 
i Sant Celoni, només han 
aconseguit fer baixar l’índex 

2018-2019 2022-2023 2018-2019 2022-2023

Caldes de Montbui 0,35 0,28 0,31 0,21

Canovelles 0,18 0,10 0,20 0,32

Cardedeu 0,14 0,15 0,05 0,14

Les Franqueses del Vallès 0,56 0,39 0,12 0,25

La Garriga 0,18 0,20 0,21 0,07

Granollers 0,35 0,25 0,26 0,18

La Llagosta 0,22 0,18 0,13 0,14

Lliçà d’Amunt 0,13 0,15 0,11 0,04

Llinars del Vallès 0,35 0,23 0,33 0,24

Mollet del Vallès 0,33 0,21 0,24 0,24

Montornès del Vallès 0,45 0,39 0,09 0,01

Parets del Vallès 0,31 0,22 0,40 0,25

La Roca del Vallès 0,18 0,22 --- ---

Sant Celoni 0,20 0,10 0,15 0,21

Santa Maria de Palautordera 0,18 0,21 0,01 0,02

Dades de l’índex de dissimilitud al Vallès Oriental (2018-2023)

Municipis de més de 10.000 habitants

Font: Informe de la segregació escolar a Catalunya del síndic de greuges (2024)

Municipi
Educació Primària Educació Secundària

a primària, 8 punts, 17 punts 
i 10 punts, respectivament. 
La Garriga i Lliçà d’Amunt 
–14 punts i 7 punts–, només 
a secundària.

Cardedeu i Santa Maria 
de Palautordera són els 
únics llocs on ha augmentat 
la dissimilitud en les dues 
branques d’ensenyament 

obligatori. A Cardedeu, la 
primària ha pujat 1 punt i la 
secundària, 13 punts. Santa 
Maria de Palautordera, per la 
seva banda, ha patit un aug-
ment de 3 punts a primària i 
1 punt a secundària. De totes 
maneres, tots dos municipis 
es troben molt per sota del 
màxim recomanat.

Pel que fa a la mitjana dels 
15 municipis, s’ha detectat 
un petit descens en ambdós 
indicadors –de 0,27 a 0,21 en 
primària i de 0,18 a 0,16 en 
secundària. Tot i que fa cinc 
anys ja s’estava per sota del 
límit, la reducció en el curs 
d’enguany mostra una ten-
dència positiva cap al futur.
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La treballadora de l’OME de les Franqueses, Vivian Tabares, atenent una usuària

nivell que recomana el sín-
dic, però considero que hem 
fet bona feina”. Per treballar 
contra la segregació, Agui-

lera destaca la importància 
del Pla Educatiu d’Entorn 
com una base important 
sobre la qual han treballat. 
Aquests plans serveixen per 
donar resposta a les necessi-
tats múltiples de l’alumnat 
i integrar-les en diferents 
àmbits.

L’OME de les Franqueses 
ha gestionat des del mes 
de maig les preinscripcions 
i matrícules del nou curs. 
“Del que s’han encarregat 
ha estat de la matriculació 
fora de termini de persones 
que arriben al municipi i 
també de la matrícula viva 
durant el curs. A hores 
d’ara, s’han atès 36 matrí-
cules fora de termini, que 
en són moltes”, continua 
Aguilera.

Una OME de llarga tradi-
ció és la de Canovelles. Raúl 
Toledo, tècnic d’educació 
que s’encarrega de l’oficina, 
explica que les principals 
tasques que duen a terme 
són “les tramitacions de 
matrícules de famílies nou-

vingudes. Quan arriba una 
família, s’adreça a nosaltres 
i en recollim la documen-
tació. La fem arribar a la 
Comissió de Garanties, on 
revisen les dades i es fa una 
assignació de l’alumne a 
un centre. Així procurem 
redistribuir els infants amb 
necessitats especials per no 
acumular-los en un centre”.

L’OME de Canovelles 
participa a la Taula de Pla-
nificació Local conjunta-
ment amb l’Ajuntament i el 
Departament. “Les reunions 
ens permeten posar sobre la 
taula algunes reivindicaci-
ons. Creiem important redu-
ir les ràtios, els alumnes per 
aula d’I3 i 1r d’ESO, per tal 
d’aconseguir una educació 
de millor qualitat i per evi-
tar que s’omplin uns centres 
i no uns altres. També ens 
interessa que hi hagi un bon 
número de reserva de places 
NESE a tot el municipi, per 
després poder fer la repar-
tició d’alumnes de manera 
equitativa”, acaba Toledo.

Víctor Valero, president 
del Casal del Mestre de 
Granollers, apunta que per 
garantir un repartiment 
igualitari “la lliure elecció de 
centres perpetua la segrega-
ció” i que “s’han de prendre 
decisions polítiques que 
potser no agraden, però que 
a llarg termini faran millorar 
la realitat de les aules”.

Granollers

A.B.

Per saber els nivells de segre-
gació escolar dels municipis 
es fa servir l’índex de dissi-
militud, un indicador que 
pren valors del 0 a l’1 d’alum-
nes amb necessitats educati-
ves per raó socioeconòmica 
desafavorida (NESCD). Es 
tracta del percentatge d’es-
tudiants que caldria moure 
de centre per tal de garantir 
que està distribuït de manera 
equilibrada a tota la xarxa 
d’escoles. Com més s’apropa 
a 1, més segregació escolar 
hi ha.

Amb els valors es diferen-
cien els municipis segons si 
la seva dissimilitud és baixa, 
alta o molt alta. Si les dades 
estan per sota de 0,30 a Pri-

mària i del 0,20 a Secundària, 
es considera baixa. Si estan o 
bé per sobre de 0,30 a Primà-
ria o bé per sobre del 0,20 a 
Secundària, es considera alta. 
I si estan per sobre 0,30 a Pri-
mària i de 0,20 a Secundària, 
es considera molt alta.

El síndic de greuges ela-
bora un informe de progrés 
sobre el desplegament del 
Decret 11/2021 on recopila i 
analitza les dades de tots els 
municipis de Catalunya per 
tal de fer una fotografia en 
termes de segregació esco-
lar. Aquest seguiment es fa 
des de 2019 quan, al mes de 
març, el Departament d’Edu-
cació, el síndic i la majoria 
de municipis mitjans i grans 
van subscriure el Pacte con-
tra la segregació escolar a 
Catalunya.

Com es calcula l’índex de 
dissimilitud per conèixer 
la segregació?
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Caldes ja té 18 instal·lacions 
fotovoltaiques en equipaments
Al llarg de l’any es preveu la incorporació de més plaques en edificis públics
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La nova instal·lació fotovoltaica que s’ha fet a la cobera de la Casa dels Mestres de Caldes

Caldes de Montbui

EL 9 NOU

En els darrers tres mesos, 
Caldes ha doblat el nombre 
d’instal·lacions fotovoltai·
ques construïdes fins al març 
d’aquest any, i ja són 18 les 
instal·lacions de què disposa 
l’Ajuntament amb un total 
de 619,18 kW de potència. 
Les noves instal·lacions 
estan situades a les Cases 
dels Mestres, l’ajuntament, 
l’escola El Farell i l’escola 
bressol El Gegant del Pi; el 
local social d’Els Saulons, el 
safareig de La Canaleta, el 
museu Delger i l’habitatge 
social del carrer del Molí. 
La potència total col·locada 
entre les nou instal·lacions 

és de 142,56 kW, amb capa·
citat per generar 151.366,36 
kWh/any d’energia verda, 
que suposarà un estalvi de 
72,35 tones de CO2 a l’any.

La instal·lació de les noves 
plaques fotovoltaiques, que 
van presentar divendres l’al·
calde Isidre Pineda i el regi·
dor d’Acció Climàtica, Jordi 
Martín, incrementarà el per·
centatge d’energia renovable 
que es produeix al municipi, 
que ara és d’un 12%. “Aques·
tes noves instal·lacions ens 
acosten al desplegament 
del Pla d’Acció Climàtica 
i la Comunitat Energètica 
Local (CEL) que ens permet 
compartir l’energia amb 
la ciutadania”, va dir Pine·
da. La voluntat del govern 

és començar a “desplegar 
instal·lacions fotovoltaiques 
en urbanitzacions i que en 
un futur puguem portar la 
CEL a barris extraurbans”. 
Pineda hi va afegir que les 
dades presenten un “bon ren·
diment de les plaques, que 
suposa un estalvi en la factu·
ra de la llum”.

El regidor d’Acció Climà·
tica va valorar els beneficis 
de les instal·lacions actuals. 
“Amb les 18 instal·lacions, 
tindrem un estalvi de 170 
tones de CO2 equivalent/any. 
Si tenim en compte que 
un arbre aproximadament 
captura uns 100 quilograms 
de CO2 al cap de l’any, vol 
dir que és com si tingués·
sim plantats 1.700 arbres”. 

Martín va especificar com es 
fa el repartiment dels quilo·
watts de potència. “Dels 600 
quilowatts, 300 estan desti·
nats a les famílies de la CEL, 
que tenen un estalvi d’entre 
200 i 400 euros; i els altres 
320 es destinen als equipa·
ments públics del municipi”, 
va concretar.

La construcció d’aquestes 
nou instal·lacions ha costat 
125.482 euros, dels quals un 
87% s’ha finançat amb fons 
europeus Next Generation. 
Aquest 2024 està prevista la 
construcció de més instal·
lacions fotovoltaiques amb 
l’objectiu de cobrir el màxim 
de sòl urbà del municipi, 
inclosos els barris interur·
bans.

Parets amplia la flota de neteja viària 
amb dues noves escombradores

Parets del Vallès L’Ajuntament de Parets 
del Vallès ha presentat dues noves màquines 
escombradores que s’incorporen al servei de 
neteja de la via pública. Tenen una capacitat 
d’absorció més gran, un motor menys con·
taminant i un sistema de recuperació i fil·

tratge per reutilitzar l’aigua emprada en la 
neteja. A partir d’ara, hi haurà tres vehicles 
fent servei continuat, dos en la franja de 
matí i un a la tarda. La quarta màquina esta·
rà en reserva per utilitzar·la en cas de revi·
sió o avaria de les altres. Les dues màquines 
noves formen part dels acords del contracte 
signat amb Urbaser, la companyia que gesti·
ona el servei de neteja viària al poble.
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Parets recupera 
25 tones de roba 
usada durant el 
primer semestre

Parets del Vallès

EL 9 NOU

L’entitat social Humana Fun·
dación Pueblo para Pueblo, 
que gestiona el residu tèxtil 
a Parets, ha recuperat, entre 
els mesos de gener a juny, 
més de 68.000 peces de roba 
al municipi. És l’equivalent 
a 25 tones. S’ha fet gràcies 
a les donacions dels veïns. 
La gran majoria d’aquestes 
peces de roba, fins a un 90%, 
tindran una segona vida 
gràcies a la reutilització i el 
reciclatge.

Segons Humana, de la 
gestió del residu tèxtil se’n 
deriven beneficis ambientals 
i socials. Per una banda, es 
contribueix a la lluita contra 
el canvi climàtic, perquè per 
cada quilo de roba recupera·
da, que no acaba incinerada, 
s’evita l’emissió de 6,1 quilos 
de CO2. I, per altra banda, la 
recollida selectiva de roba 
impacta directament a l’eco·
nomia circular i social del 
territori, ja que permet la 
creació de llocs de treball i, a 
la vegada, els recursos que se 
n’obtenen es destinen a pro·
jectes de cooperació i progra·
mes socials a Catalunya.

Els contenidors de residu 
tèxtil de Parets es buiden un 
o dos cops per setmana i la 
roba recuperada es classifica, 
posteriorment, a la planta 
de preparació per a la reu·
tilització que Humana té a 
l’Ametlla.

Cardedeu participa 
en una trobada  
de municipis actius 
pel català

Cardedeu

Cardedeu ha participat a 
la 1a Trobada de municipis 
actius pel català, una jorna·
da impulsada per Platafor·
ma per la Llengua i que ha 
congregat més de 70 repre·
sentants de la política muni·
cipal catalana. La jornada, 
en la qual va assistir Maria 
Andreu, regidora de Promo·
ció de la Llengua Catalana, 
va servir per compartir 
bones pràctiques en l’àmbit 
de la política lingüística 
municipal i començar a fer 
xarxa entre les persones res·
ponsables de la llengua dels 
ajuntaments. És el primer 
gran acte d’ImpliCAT, una 
nova línia d’acció per digni·
ficar i impulsar la política 
lingüística. Una de les eines 
prioritàries és la d’incloure 
clàusules lingüístiques en la 
contractació.

Caldes renova 
la campanya 
d’identificació de 
femtes de gossos

Caldes de Montbui

L’Ajuntament de Caldes 
ha renovat la imatge de la 
campanya d’identificació 
de dades genètiques d’ex·
crements de gossos. La 
campanya té com a objectiu 
conscienciar els propietaris 
de gossos de l’obligatorietat 
de recollir les defecacions 
que facin els animals a la via 
pública. Aquesta acció incí·
vica comporta una sanció de 
151 a 300 euros, segons l’or·
denança municipal de con·
trol i tinença d’animals. La 
campanya també serveix per 
detectar els animals que no 
estan censats, tal com esta·
bleix la llei, i informar·ne 
els propietaris. Des de l’any 
2020, s’han enviat al labora·
tori 163 mostres recollides 
pels carrers que han permès 
identificar 49 infractors de 
l’ordenança municipal.
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Vas de vacances a la Costa Brava 
i vols continuar llegint ?
Si durant les teves vacances vols seguir tota l’actualitat, 
no t’oblidis d’encarregar els teus vals.

	 	 93 889 49 49
	 	 repartiment@vic.el9nou.com

S’han de demanar 
15 dies abans de 

marxar

Termini màxim per 
sol·licitar-los fins 

al 26-7-24

Del 28 de
juny al 13 de
setembre de

2024
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Som Mobilitat porta a Granollers 
dos cotxes elèctrics d’ús compartit
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Els dos vehicles elèctrics de Som Mobilitat a l’aparcament de Can Comas amb els nous carregadors

Granollers

F.P.

La cooperativa de consu-
midors Som Mobilitat va 
estrenar divendres els dos 
primers vehicles elèctrics de 
lloguer compartit que situa 

a Granollers. A partir d’un 
conveni de tres anys amb 
l’Ajuntament, Som Mobilitat 
tindrà reservades dues places 
a l’aparcament públic de Can 
Comas on, a més, podrà fer 
la recàrrega de les bateries 
dels vehicles. L’acord, que 

es pot ampliar en el temps i 
en vehicles, preveu que tre-
balladors de l’Ajuntament 
també puguin fer-los servir 
per als seus desplaçaments. 
L’alcaldessa, Alba Barnusell, 
i Arnau Vilardell, coordi-
nador de Som Mobilitat, i 

altres representats i tècnics 
de l’Ajuntament i la coope-
rativa van presentar l’acord 
divendres en un acte a l’apar-
cament de Can Comas. 

Els dos turismes elèctrics 
–amb una autonomia d’uns 
350 quilòmetres– estan a 
disposició de tots els socis de 
Som Mobilitat. Per fer-se’n, 
només cal pagar una única 
quota de 10 euros. A partir 
d’aquí, es paga d’acord amb 
l’ús que es fa dels vehicles de 
lloguer. Tota la gestió es fa a 
través de l’app de Som Mobi-
litat que permet reservar 
un vehicle i, en el moment 
indicat, obrir-lo i engegar-lo. 
Per donar a conèixer el ser-
vei, dimecres se’n farà una 
presentació a les 7 de la tarda 
a la sala d’actes de la comis-
saria de la Policia Local.

Alba Barnusell es va 
mostrar convençuda que la 
iniciativa tindrà èxit “i ens 
permetrà moure’ns de mane-
ra més sostenible”. “Som 
la punta de llança dels que 
pensem com serà la mobilitat 
del futur a Catalunya”, va dir 
Vilardell que va defensar que 
passa pel vehicle compartit.

Som Mobilitat va néi-
xer l’any 2016 i està en 
ple procés de creixement. 
Actualment, té 213 socis al 
Vallès Oriental. Ja disposen 
de vehicles elèctrics de llo-
guer compartit a Cardedeu 
i Sant Antoni de Vilamajor. 
A Granollers, hi havia un 
grup de persones que havien 
fet passos per aconseguir 
l’arribada de Som Mobilitat 
a la ciutat. Granollers ja va 
tenir vehicles d’ús compartit 
fa uns 17 anys a través de la 
plataforma Avantcar. Amb 
tot, la iniciativa no va donar 
bons resultats i es van acabar 
retirant. 

Carregadors de pagament a 
partir d’inicis de l’any vinent
Granollers

F.P.

Amb l’estrena dels dos 
vehicles de Som Mobilitat, 
l’Ajuntament també va 
explicar divendres millores 
que s’han fet a l’aparca-
ment de Can Comas amb 
la instal·lació de sis punts 
de recàrrega per a vehicles 

elèctrics que se sumen als 
dos que ja hi havia. A dife-
rència de fins ara, són de 
pagament i són gestionats a 
través de l’app de l’empresa 
Estabanell per gestionar 
punts de recàrrega. A partir 
del gener, Granollers també 
farà el pagament els carre-
gadors que hi ha en diversos 
punts de la via pública, fins 

ara gratuïts. Seran gestio-
nats amb la nova empresa 
energètica pública. El preu 
és de 0,40 euros/kilowatt. 

A banda, a Can Comas, 
s’han renovat 94 punts de 
llum que permetran estalvi-
ar un 30% del consum ener-
gètic. 4.000 euros a l’any. La 
inversió s’amortitzarà en un 
any i mig.

La cooperativa ha signat un conveni amb l’Ajuntament per fer servir l’aparcament de Can Comas

Mor Frederic Prieto, 
alcalde de Cornellà 
de 1979 a 1985 i fins 
ara veí de la Garriga

La Garriga

Frederic Prieto, que va ser el 
primer alcalde de Cornellà 
de Llobregat amb la recu-
peració de la democràcia i 
que de fa uns anys vivia a 
la Garriga, va morir dijous 
passat als 84 anys. Prieto va 
ser alcalde des de 1979 fins 
al 1985 pel PSUC. Entre 2008 
i 2013, va ser el primer sín-
dic de greuges del municipi. 
L’any 2001 va rebre el Premi 
d’Honor Ciutat de Cornellà 
i, el 2014, la Medalla d’Or de 
la ciutat juntament amb José 
Montilla, que el va succeir en 
el càrrec d’alcalde. La ciutat 
va declarar tres dies de dol 
oficial, de diumenge fins 
dimarts, i va obrir un llibre 
de condolences.

Detingut un home 
acusat d’agressió 
sexual a Vilanova
Vilanova del Vallès

La policia de Vilanova va 
detenir dilluns passat un 
home de 35 anys i veí de 
Granollers acusat d’una pre-
sumpta agressió sexual. La 
víctima estava en una parada 
de bus quan se li va acostar 
l’home per agredir-la. Quan 
la policia hi va arribar, l’home 
ja havia fugit, però van inici-
ar una recerca que va donar 
resultat en un carrer proper. 
Portava una navalla que 
havia fet servir en l’agressió.
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Mor a 65 anys el xef Fermí Puig, 
referent de la cuina catalana
Nascut a Granollers l’any 1959, no ha superat problemes de salut derivats d’una malaltia limfàtica
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Fermí Puig, en una imatge recent distribuïda per la família. A la dreta, amb Alfred Romagosa, el dia de l’estrena del restaurant que portava el seu nou. A sota, al Drolma l’any 2006

Emotiu comiat al tanatori de Granollers
Granollers Unes 300 persones van acomiadar Fermí 
Puig en una cerimònia laica que es va fer al tanatori de 
Granollers. Va obrir-se amb La gent que estimo, d’Oques 
Grasses, i va tancar-se amb el My Way, de Frank Sinatra. El 
periodista Jordi Basté hi va fer l’única intervenció, en què 
va destacar alguns dels trets que marcaven la manera ser i 
fer del xef de Granollers. “Era d’aquelles persones que tenia 
la virtut de fer-te canviar d’opinió”, va dir Basté, que tam-
bé va ressaltar el seu caràcter afable, la seva capacitat per 
dir sempre allò que pensava, el fet de ser una “catalanista 
de pedra picada” i un “culer pesimista” i la seva capacitat 
per unir el grup d’amics. A l’acte de comiat, hi van assistir 
companys de Puig com Ramon Parellada, Joan Roca, Chris-
tian Escribà o Josep Maria Kao; el president del Barça, Joan 
Laporta, Txiki Begiristain, exjugador del Barça i director 
esportiu del Manchester City; persones del món de la 
comunicació com José Antich, Sergi Pàmies, Xavi Torres o 
Arcadi Alibés, i representants de l’àmbit polític com Jordi 
Turull, Eduard Pujol o Jaume Giró. També l’alcaldessa, Alba 
Barnusell, i representants de grups municipals granollerins.
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Les reaccions 
PErE ArAGONèS, pre-

sident de la Generalitat 

en funcions “Ens deixa 
Fermí Puig, referent de la 
nostra gastronomia i una 
figura imprescindible per 
la cultura culinària.”

JOSEP rULL, president 

del Parlament “Catalunya 
perd una figura magna. 
Un home compromès amb 
aquesta terra que, des de la 
gastronomia, va ser capaç 
de reforçar el nostre imagi-
nari col·lectiu.”

SALvADOr ILLA, primer 

secretari del PSC “Un 
gran xef de la cuina cata-
lana i una bona persona. 
Sempre recordaré el seu 
tracte magnífic i les nos-
tres converses.”

JOrDI TUrULL, excon-

seller “Quina tristor per 
aquesta gran pèrdua. En 
Fermí Puig és molt més 
que un gran referent de la 
cuina catalana: una perso-
na amb gran empatia, una 
envejable saviesa arre-
lada a la terra i una gran 
estima i compromís amb 
Catalunya.”

FErrAN ADrIà, cuiner 

“Si hi ha una persona 
important en la meva 
carrera, ha estat en Fermí 
Puig. Amb en Juli Soler, 
van imaginar l’inici de la 
meva carrera a El Bulli. 
Seràs sempre en els nos-
tres cors.”

XAvIEr ANTICh, presi-

dent d’Òmnium Cultural 

“Fermí Puig, un gran. La 
cuina catalana, la continu-
ïtat, el valor de la tradició. 
La taula, la vida, el país. 
Adeu i gràcies per tant.”

l’arribada de Ferran Adrià a 
El Bulli (vegeu complement) 
i va trabar una gran amistat 
amb Santi Santamaria, el xef 
de Sant Celoni i propietari 
d’El Celler de Can Fabes, que 
va morir el 2011, als 53 anys. 

En el món de la cuina, Fer-
mí Puig va ser un gran divul-
gador. El món a RAC1, de 
Jordi Basté, va ser una de les 
plataformes que va fer servir 
per donar a conèixer receptes 
de la cuina catalana amb les 
seccions Cuinetes, primer, i 
La pilota a l’olla, encara fins 
a aquests darrers mesos quan 
la malaltia ja li va impedir 
continuar col·laborant-hi. De 
totes dues seccions, se’n van 
derivar llibres.  

Puig destacava per la seva 
afició al Barça. Al restaurant 
del carrer Balmes, hi havia 
creat un menjador privat que 
es deia les Corts, amb una 
decoració que demostrava la 
seva passió pel club. A banda, 
era un gran amant de la lec-
tura i del cinema.

 
CREU DE SANT JORDI

Coincidint amb l’anunci 
de la seva jubilació i de la 
malaltia, un grup d’amics 
van impulsar una campanya 
per demanar que se li con-
cedís la Creu de Sant Jordi 
per reconèixer 45 anys de 
trajectòria i l’aposta per una 
cuina catalana tradicional 
però actualitzada. En un ple, 
l’Ajuntament de Granollers 
va elevar la petició al 
govern.

Granollers

EL 9 NOU

El cuiner Fermí Puig Botey, 
fill de Granollers, va morir 
divendres passat al vespre 
als 65 anys. En els darrers 
mesos, Puig va patir diverses 
complicacions de salut que 
van obligar a hospitalitzar-lo, 
derivades d’una malaltia lim-
fàtica que li van diagnosticar 
i que no ha pogut superar.

Puig ha estat un referent 
de la cuina catalana en els 
tres restaurants que ha 
regentat al costat del seu 
soci, sommelier i cap de 
sala, Alfred Romagosa: el 
Drolma, a l’Hotel Majèstic 
de Barcelona, on va acons-
guir una estrella Michellin 
l’any 2002; el Petit Comitè, 
al passatge de la Concepció, 
a tocar del passeig de Gràcia; 
i, posteriorment, el Fermí 
Puig, que va obrir el juny de 
2013 al carrer Balmes, amb 
una proposta “molt atracti-
va, basada en la bona cuina 
a l’abast de tothom”, deia el 
xef de Granollers. Puig va 
començar la seva trajectò-
ria professional al Montse 
Guillén, situat al carrer 
Marià Cubí, a Barcelona. 
Després, va passar per El 
Bulli, a Roses; La Ciboulette, 
a Barcelona; el San Marco, a 
Sevilla; el Costa Brava i La 
Riviera, a Tenerife; el Carlit, 
a Llívia; o El Mirador de les 
Caves, a Subirats. Quan va 
tornar a Barcelona, va crear 
una empresa d’assessora-
ment culinari que, un temps 

després, li va obrir la porta a 
agafar la cuina del Majèstic, 
on va ser pioner a demostrar 
la possibilitat d’oferir una 
bona oferta gastronòmica 
dins d’un hotel. Amb el Drol-
ma també havia aconseguit 

els tres sols de la Guia Rep-
sol, l’any 2009.

Fermí Puig ha estat mestre 
de molts professionals de la 
gastronomia a Catalunya, 
que s’han format al seu cos-
tat. També va ser clau per a 
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Mollet enxampa nou autors dels 
actes vandàlics a les piscines
Se’ls imputen delictes de robatori amb força i danys agreujats en béns públics

Mollet del Vallès

EL 9 NOU

La Policia Municipal de 
Mollet ha identificat nou 
persones –alguns dels quals 
són menors d’edat– per la 
presumpta participació en 
els danys a les instal·lacions i 
a la piscina exterior del cen·
tre esportiu de Ca n’Arimon 
que es van produir la nit del 
diumenge 14 al dilluns 15 
de juliol. Fonts municipals 
no han concretat quants 
dels identificats són menors 
d’edat. 

Les nou persones identi·
ficades formen part, segons 
fonts municipals, del “nom·

brós” grup de persones que 
van accedir a les instal·
lacions per la força i hi van 
causar danys que van obligar 
a tancar la piscina durant dos 
dies sencers. La instal·lació 
no va reobrir fins dimecres 
de la setmana passada al 
matí. La investigació encara 
és oberta i no es descarten 
noves identificacions. Els 
danys es van produir durant 
la celebració de la victòria 
de la selecció espanyola a la 
final de l’Eurocopa. A l’in·
terior de la piscina, s’hi van 
trobar hamaques i vidres 
trencats. També es van detec·
tar danys en reixes i altres 
elements de la instal·lació.

A les nou persones iden·
tificades se’ls atribueix un 
delicte de robatori amb força 
i un de danys intencionats 
amb l’agreujant que van 
afectar béns de domini i ús 
públic. Aquests tipus delic·
tius comporten penes de 2 a 
5 anys de presó i multes asso·
ciades de 12 a 24 mesos.

A banda, s’obre la via 
administrativa contra les 
nou persones identificades. 
Segons el reglament d’ús de 
les instal·lacions municipals, 
s’han comès infraccions 
greus i molt greus que poden 
derivar en sancions de fins 
a 3.000 euros. La tramitació 
d’aquestes sancions queda 

aturada mentre no es tanca 
la via penal.

En el cas dels menors, les 
diligències penals es posaran 
en coneixement de la fiscalia 
de menors. La responsabili·
tat civil de les seves accions 
recaurà sobre els seus pares 
o tutors legals, que seran els 
que hauran de fer front a 
possibles sancions econòmi·
ques que se’n puguin derivar.

L’Ajuntament també ha 
notificat que, si les perso·
nes identificades són sòcies 
de l’equipament esportiu, 
seran expulsades del centre 
i no podran tornar a fer ús 
d’aquestes instal·lacions 
municipals.
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Tram de l’itinerari en el seu pas per la Riera de Vallromanes

Les obres s’han executat en un termini de set mesos

Finalitzat el vial de vianants que 
connecta Vilanova i Montornès

Vilanova del Vallès

EL 9 NOU

La Diputació ha finalitzat 
les obres de construcció d’un 
vial segregat per a vianants i 
ciclistes al voral de la carre·
teera de la Roca (BV·5001) 
als termes de Montornès 
i Vilanova. S’ha actuat al 
tram de 380 metres entre 

la rotonda de la carretera 
del Masnou (BP·5002), a 
Vilanova, fins a la urbanit·
zació de Ca l’Ametller, en 
terme de Montornès.

Es tracta d’un camí com·
partit per vianants i ciclistes 
de 2,5 metres d’amplada. 
Queda protegit de la calçada 
per una barrera de contenció 
mixta de fusta i acer. L’itine·

rari és de paviment de formi·
gó amb acabat de color. A la 
riera de Vallromanes, límit 
en els termes municipals, s’hi 
ha construït una passarel·la. 
Tot el tram està il·luminat. 
L’actuació ha inclòs una nova 
parada de bus a la rotonda de 
Cal Pintxo, en tots dos sen·
tits, i un nou pas de vianants. 
Ha costat 408.946 euros.

Cardedeu obre dos nous 
refugis de gats a les colònies 
de les Alzines i Font Trobada
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El nou refugi de la colònia de Les Alzines, al barri del Poble Sec, amb persones que han participat al projecte

Cardedeu

EL 9 NOU

L’alumnat de l’institut Pla 
Marcell de Cardedeu ha lliu·
rat els dos refugis que han 
acabat a finals de curs i ja 
acullen dues de les colònies 
controlades del municipi. 
Amb aquests refugis es pre·
tén donar aixopluc i propor·
cionar condicions d’alimen·
tació segures i respectuoses 
amb la salubritat de l’entorn.

Els nous refugis s’han 
instal·lat a la colònia de les 
Alzines, al barri de Poble Sec, 
i a la de la Font Trobada, al 
barri de Can Bellsolà. De les 
10 colònies que actualment 
hi ha a Cardedeu, 4 tenen 
refugis fets per l’alumanat 
de l’institut Pla Marcell reu·
tilitzant antics contenidors 

de reciclatge de vidre.
La col·laboració entre el 

consistori i l’institut permet 
aplicar tot l’aprenentatge 
docent a projectes reals de 
l’entorn immediat i contribu·
eixen a vincular les persones 
participants al territori on 
viuen.

A les colònies s’hi han de 
sumar els 10 punts addicio·
nals en seguiment. L’objectiu 
de les colònies i punts addi·
cionals és alimentar contro·
ladament per poder aplicar el 
mètode CER –captura, esteri·
lització i retorn– amb la fina·
litat d’evitar que la colònia 
creixi i vagi desapareixent a 
mesura que els individus es 
van fent grans i moren. 

Per això, és important que 
no s’alimentin els gats si no 
se n’és propietari. Fer·ho 

facilita el creixement descon·
trolat de gats comunitaris 
amb les implicacions de salut 
i econòmiques que comporta. 
Per aquest motiu, l’article 13 

de l’ordenança reguladora 
de la tinença d’animals esta·
bleix la prohibició d’alimen·
tar animals a la via pública, 
parcs o solars.

L’Ajuntament de Cardedeu 
fa una crida a la població a 
assumir la responsabilitat i 
a treballar coordinadament 
vers les colònies de gats.

Parets doblarà 
l’aportació  
a la protectora 
d’animals

Parets del Vallès

L’Ajuntament de Parets 
ha signat un conveni amb 
l’Associació Protectora 
d’Animals per incrementar el 
doble l’aportació econòmica 
que fa a l’entitat. La quanti·
tat fixada és de 60.000 euros 
l’any i el motiu és donar 
suport a l’activitat diària que 
es duu a terme des de l’asso·
ciació. Aquest acord era un 
dels compromisos del govern 
de coalició de PSC i Sumem 
Esquerres a Parets que apos·
ten per un govern animalista. 
El conveni arriba en el desè 
aniversari de la protectora i 
suposa una passa endavant 
per la tasca i el compromís 
de moltes persones implica·
des. Des de la protectora han 
agraït l’aposta del govern per 
una entitat referent en ben·
estar i protecció animal.
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La Llagosta

EL 9 NOU

L’arribada d’aigua amb pro·
ductes químics a l’estació 
depuradora d’aigües residu·
als (EDAR) de la Llagosta va 
malmetre el tractament bio·
lògic de les aigües residuals 
que es fa en aquesta instal·
lació. Això va perjudicar la 
qualitat de l’aigua abocada 
al riu Besòs i va provocar un 
episodi de contaminació del 
tram baix del curs fluvial. 
Tot plegat deriva de l’incendi 
que hi va haver la matinada 
de divendres en una empresa 
dedicada a l’emmagatzemat·
ge de productes químics situ·
ada en un polígon de Polinyà. 

Dissabte es van detectar els 
primers peixos morts al tram 
entre Montcada i Sant Adrià 
del Besòs. Protecció Civil de 
la Generalitat va recomanar 
restringir el bany a les plat·
ges situades als encontorns 
de la desembocadura del riu i 
els ajuntaments van tancar el 
parc fluvial del Besòs per evi·
tar que el veïnat accedís a la 
llera. Els Agents Rurals van 
gestionar la retirada de la 
fauna afectada. Segons dades 

provisionals facilitades per 
l’Ajuntament de Santa Colo·
ma de Gramenet, s’estimava 
que ja havia afectat un miler 
de peixos. 

Les tasques d’extinció 
dels Bombers –el foc no es 
va donar per extingit fins 
dissabte a la tarda– van fer 
que l’aigua arribés fins a 
la depuradora amb restes 
dels productes químics que 
s’emmagatzemaven a les 
cinc naus cremades. Alertats 
de l’incident, tècnics del 
Consorci Besòs Tordera, que 
gestiona la instal·lació, van 
poder interceptar l’arribada 
de 9.000 metres cúbics d’ai·
gua. Està retinguda en un 
dipòsit de l’EDAR, a l’espera 
de ser analitzada i determi·
nar com s’ha de tractar. Amb 
tot, els contaminants que van 
arribar al rector biològic van 
eliminar els microorganis·
mes que depuren l’aigua i, 
per tant, la capacitat de trac·
tament. El cas té similituds 
amb l’episodi de contami·
nació del desembre de 2019 
després del foc a l’empresa 
Ditecsa, que va contaminar 
el riu i va causar greus danys 
a l’EDAR de Montornès.

Unió de Pagesos celebra que 
s’arxivi el pla d’ampliació de 
la carretera de Corró d’Amunt

Caldes de Montbui

EL 9 NOU

L’Audiència de Barcelona 
ha aplicat la llei d’amnistia 
a Xènia Garcia, la jove de 
Caldes que va ser detinguda 
durant la vaga general que 
es va fer el 18 d’octubre de 
2019 en protesta per la sen·
tència del Tribunal Suprem 
que condemnava els líders 
polítics i socials catalans que 
van promoure el referèndum 
de l’1 d’octubre de 2017. 
D’aquesta manera, arxiva la 
causa oberta contra ella per 
desordres públics i que tenia 
la data de judici fixada per al 
desembre de 2025. La fiscalia 
demanava una pena de dos 
anys de presó per la veïna de 
Caldes que ara té 27 anys i 
que va estar en presó preven·
tiva del 19 al 31 d’octubre de 
2019 arran de la detenció. 

En declaracions a EL 9 
NOU, Xènia Garcia explica 
que la decisió del tribunal 
d’aplicar·li l’amnistia no li ha 
fet sentir “ni alegria, ni tris·
tesa, ni ràbia, ni felicitat... 
res”. Des del maig de 2022, 
quan es va fixar que el judici 
se celebraria el desembre 

D’aquests cinc anys, Garcia 
admet que, sobretot els dos 
primers, “van ser durs” a 
escala personal. Anna Riera, 
mare de Xènia Garcia, afir·
ma que la durada del procés 
judicial “ja ha estat una con·
demna”. Entén que la dilació 
de tota la causa als jutjats ja 
és una forma de càstig. “És 
un tema que s’hauria pogut 
resoldre amb un judici ràpid 
i l’haurien allargat més de sis 
anys.” Riera admet que l’apli·
cació de la llei d’amnistia els 
deixa “un regust agredolç”. 
“Han amnistiat la Xènia però 
també tots els policies que 
van reprimir la protestes. 
Han equiparat víctimes amb 
botxins i això no ens agrada.”

El grup de suport a Xènia 
Garcia ha celebrat la decisió 
del tribunal. “Amb l’amnis·
tia, l’Estat reconeix que mai 
no ens hauria d’haver repri·
mit”. Però matisen l’alegria: 
“És parcial perquè deixa fora 
molts companys i equipara 
en el mateix pla els repres·
sors i els represaliats”. “Nin·
gú esmenarà aquests anys 
de patiment que certament 
s’han convertit en una con·
demna”, afegeixen.

Corró d’Amunt

EL 9 NOU

Unió de Pagesos ha celebrat 
que la Diputació hagi arxivat 
el projecte d’ampliació de la 
carretera BV·5151, entre Cor·
ró d’Avall i Corró d’Amunt, 
tal com havia demanat en les 
al·legacions que va presentar, 
en les quals instava l’ad·
ministració a reformular o 
abandonar el projecte. Tam·
bé demanava que es deses·
timés el pla per habilitar un 
vial per a vianants i ciclistes 
paral·lel a la carretera.

El Grup Municipal de Junts 
va denunciar que l’arxiva·
ment comporta la pèrdua 
d’una inversió de 3,5 mili·
ons, però el sindicat agrari 
advertia que l’ampliació de 
la carretera no només no 
serviria per millorar la segu·
retat, sinó que comportaria 
riscos afegits. Considera que 
el fet d’eixamplar la calçada 
i suprimir alguns revolts per 

fer·la més recta provocaria 
que els vehicles circulessin a 
més velocitat.

Unió de Pagesos també 
va advertir que les expro·
piacions previstes s’extra·
limitaven de la superfície 
necessària i incloïen terrenys 
addicionals per fer el vial 
per a vianants. Per a UP, no 
té cap justificació ni tècnica 
ni legal. El sindicat subrat·
lla que no s’havia impulsat 
seguint els tràmits correspo·
nents i que, per poder tirar·lo 
endavant, s’hauria de fer 
partint de zero i complint 
tots els terminis i processos 
legals. Pel que fa al vial per 
a vianants i bicicletes, UP 
alerta que provocaria riscos 
per a la seguretat viària, ja 
que obligaria la maquinària 
agrícola i els vehicles parti·
culars que circulin per la BV·
5151 a aturar·se al mig de la 
via abans de travessar aquest 
vial i poder accedir a camins, 
cases o camps de conreu.

Amnistiada la noia de Caldes 
pendent de judici detinguda  
en una protesta postsentència

Xènia Garcia en una imatge de 2021

Un incendi en un magatzem 
químic de Polinyà malmet 
el tractament biològic de la 
depuradora de la Llagosta
L’EDAR va retenir 9.000 metres cúbics d’aigua 
amb productes químics procedents de l’extinció

de 2025, assegura que va 
decidir “viure sense pensar·
hi”. “Vaig imposar·me que 
havia de tractar·ho com una 
cosa que ja arribaria i que no 
depenia de mi.” Admet que 
hi va ajudar el fet que la pena 
que li demanava la fiscalia 
–dos anys– no implicava 
ingrés a presó en cas de ser 
condemnada. “Els desenlla·
ços possibles, en el meu cas, 
no eren gaire dolents. I tenir 
antecedents penals, tampoc 
em preocupava gaire, tot i 
que és millor no tenir·ne”, 
afegeix Garcia, que tenia 22 
anys quan va ser detinguda a 
Barcelona. 

L’accident va passar dissabte a la tarda a la BV-1243, a Caldes

Dos ferits menys greus a la carretera 
del Farell en una sortida de via

El cotxe bolcat a un costat de la carretera del Farell, dissabte a la tarda

Caldes de Montbui

EL 9 NOU

Dues persones van partir 
ferides de caràcter menys 
greu quan el vehicle on 
anaven va sortir de la via i 
va caure per un marge a la 
carretera del Farell, a Caldes, 
dissabte a la tarda. El sinistre 
va passar cap a 3/4 de 5 de 
la tarda a l’altura del qui·
lòmetre 2 de la BV·1243. El 

turisme on anaven els ferits 
va quedar bolcat. Els afectats 
van ser atesos per sanitaris 
del Sistema d’Emergències 
Mèdiques (SEM) i derivats 
a l’Hospital Parc Taulí, a 
Sabadell. El SEM va mobi·
litzar dues ambulàncies i un 
helicòpter per fer l’atenció 
sanitària a les víctimes. Els 
Bombers, per la seva banda, 
van destinar a la zona qua·
tre dotacions. Entre d’altres 

tasques, van ajudar a pujar 
els dos ferits fins a la calça·
da i els van fer una primera 
atenció. 

A banda d’aquest accident, 
també dissabte, hi va haver 
una topada entre tres vehi·
cles a la ronda de Granollers 
(C·352), en terme de la Roca. 
Va passar poc abans de la 1 
del migdia. A l’AP·7, a l’altu·
ra de Parets, es va produir un 
xoc cap a 2/4 de 7 de la tarda 
amb dos vehicles que va pro·
vocar uns deu quilòmetres 
de cua des de la Roca.

Divendres cap a les 8 del 
vespre, un accident entre 
un camió i dos turismes a 
l’AP·7 a l’altura de Mollet va 
provocar ferides lleus als dos 
ocupants d’un dels cotxes. 
També divendres, a Santa 
Maria d’Oló, hi va haver dos 
ferits lleus en un xoc entre 
una furgoneta i una autoca·
ravana, que va bolcar, a l’Eix 
Transversal (C·25).

Tenia el judici el desembre de 2025 i li demanaven dos anys de presó
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Granollers

Josep Villarroya

Alba Barnusell compleix el 
primer any a l’alcaldia de 
Granollers després de les 
eleccions locals del 2023.

Quin balanç fa del primer 
any?

Han estat 12 mesos molt 
intensos amb un equip nou 
intentant traslladar una nova 
mirada a la ciutat: una ciutat 
més verda, més sostenible, 
més saludable. Una nova 
mirada també a l’organització 
i amb molts projectes ja inici·
ats. Els dos grans projectes de 
transformació de la ciutat, la 
pacificació de l’avinguda Sant 
Esteve i la renaturalització de 
l’entorn del riu. I a la tardor 
vam començar inaugurant el 
centre de radioteràpia al cos·
tat de l’Hospital.

Què prioritzaran per als 
pròxims tres anys?

Ara mateix tenim una 
trentena de projectes en 
marxa amb 25 milions d’eu·
ros d’inversió, bona part 
finançats pels fons europeus 
Next Generation, que ens 
permeten avançar en molts 
temes d’energies renovables, 
cobertes d’equipaments 
municipals on ja hi ha instal·
lades plaques solars fotovol·
taiques, però també de noves 
que instal·larem com les 
piscines municipals o el mer·
cat de Sant Carles. També el 
canvi de leds i d’il·luminació 
de molts carrers i molts equi·
paments públics. Alguns que 
ja hem fet aquests darrers 
mesos, com el camp de futbol 
municipal del carrer Girona 
o el del Primer de Maig. I 
ara vindrà el camp de Can 
Gili i el de Ponent. Ens per·
meten una reducció de CO2 
a l’atmosfera i de despesa.  I 
també prioritzarem l’habi·
tatge de lloguer assequible 
absolutament per a totes 
les persones. Sobretot per a 
joves que es puguin quedar 
a viure aquí, persones grans 
i famílies… És una compe·
tència estatal i autonòmica 
i ho posarem sobre la taula. 
Prioritzarem la rehabilitació 
d’habitatges. Ho estem fent 
en l’àmbit energètic i ara 
traurem una convocatòria 
per instal·lar ascensors en 
blocs perquè puguin accedir 

a un ajut amb fons propis de 
l’Ajuntament.
Prioritzarem l’entrada del 
verd a la ciutat amb el pro·
jecte de renaturalització a 
l’entorn del riu però també 
amb la plantació, que ja ha 
començat, de 2.000 arbres a 
la ciutat. I també prioritza·
rem les persones. Persones 
grans, joves... Amb polítiques 
per fer millor la vida de tots. 

Quines notícies tenen de 
la residència que s’havia de 
fer al carrer Tetuan?

Serà un dels primers temes 
que plantejarem al nou 
govern de la Generalitat. Ja 
ho hem dit al conseller actual 
i a l’anterior. Estem dispo·
sats a finançar, també, una 
part de la construcció de la 
residència. Però és una com·
petència de la Generalitat. 
Per tant, necessitem que ells 
també financin part d’aques·
ta construcció i sobretot que 
concertin les places. 

Una altra obra pendent 
de l’Incasòl és el bloc de 57 
pisos de lloguer que s’ha de 
fer al Lledoner.

Encara som dins del ter·
mini del conveni i confiem 
que la Generalitat seguirà el 
seu compromís. Necessitem 
aquests 57 habitatges. Des 
de l’Ajuntament ho seguirem 

perquè d’aquí a tres anys 
puguin estar en disposició 
d’entrar a la borsa d’habitat·
ge públic. Però al nou govern 
de la Generalitat anirem a 
demanar·li també implicació 
i construcció de més habitat·
ge públic.

Em parla molt de reclama-
cions al futur govern, però 
li preocupa la situació d’in-
certesa que es viu amb el 
govern de la Generalitat?

Els municipis necessitem 
estabilitat i governs que 
governin. Necessitem la com·
plicitat en molts temes del 
govern de la Generalitat. De 
planificació estratègica, de 
directrius, però sobretot de 
finançament. I en els àmbits 
en què tenen competència no 
poden traslladar la responsa·
bilitat als ajuntaments per·
què el nostre finançament és 
limitat. Ens cal que la Genera·
litat assumeixi i transfereixi 
més recursos als ajuntaments 
per habitatge, per educació, 
per gent gran, per polítiques 
socials… I l’hi demanarem.

I com veu les possibilitats 
que hi hagi alguna entesa al 
Parlament?

Espero i confio. Catalunya 
i tots els ciutadans i ciuta·
danes, òbviament també des 
del món municipal i els dife·
rents alcaldes i alcaldesses, 
necessitem un govern perquè 
el país avanci i per poder fer 
polítiques que els ajunta·
ments necessitem. Ens cal 
un president que tingui les 
idees clares.

La reforma de l’avingu-
da Sant Esteve l’assumeix 
l’Ajuntament perquè va 
quedar fora del finança-
ment d’Europa. Per què?

Teníem molt clar que era 
un projecte que la ciutat 
necessitava. El vam presen·
tar, com hem fet amb molts 
projectes, a una convoca·
tòria de fons. Inicialment, 
semblava que podria rebre 
fons i al final no, perquè hi 
va haver altres projectes. A 
vegades passa. Però estem 
contents perquè a Granollers 
hem rebut més de 15 milions 
d’euros de fons Next Gene·
ration que ens han permès 
invertir en altres projectes 
i, amb fons propis, poder 
afrontar aquest projecte que 
per a nosaltres és prioritari. 

Barnusell es marca com a prioritats pels propers anys la sostenibilitat i l’habitatge assequible a la ciutat

“No podem obligar  
la gent a canviar-se el 
cotxe si l’administració 
no ha fet els deures”
L’alcaldessa de Granollers troba clau millorar el transport públic

Teníem molt clar que ho 
faríem.

La zona de baixes emissi-
ons (ZBE) coincideix molt 
amb la zona de vianants de la 
ciutat. No és poc ambiciosa? 

Les ciutats mitjanes de 
Catalunya, com Granollers 
i la resta de ciutats de l’arc 
metropolità, no resoldrem el 
problema de la contaminació 
si no resolem les infraestruc·
tures paral·leles de trànsit 
que ens passen. Granollers 
està envoltat per l’AP·7, on 
passen milers de camions 
i cotxes, la C·17, la C·60 i 
la B·30. Si no resolem i tra·
iem trànsit rodat i camions 
d’aquestes vies, ja podem fer 
zona de baixes emissions a 
tota ciutat, que no ens sorti·
rem.

I com els traiem?
Connexió ferroviària i 

transport públic per a gent i 
mercaderies. I després anem 
a ampliar la ZBE. Les ZBE 

que estem fent a Granollers o 
a la resta de l’arc metropolità 
són segons la realitat dels 
nostres municipis, no són 
fetes des d’un despatx. I no 
podem obligar la gent que 
viu a la ciutat a canviar·se 
el cotxe quan les adminis·
tracions superiors que han 
marcat la llei no han fet els 
deures, primer de poder·se 
desplaçar en transport públic 
als seus llocs de feina. Molta 
gent que viu a Granollers 
necessita agafar el cotxe per 
anar a treballar i molta gent 
d’aquesta no es pot canviar el 
cotxe perquè no té la capaci·
tat adquisitiva per la realitat 
social en què vivim. Per tant, 
anirem gradualment i ani·
rem fent d’acord amb tots els 
municipis de l’arc metropoli·
tà. La ZBE sí, amb convicció, 
però ens calen altres mesures 
supramunicipals i una aposta 
ferma i decidida pel trans·
port públic.

“La zona de 
baixes emissions 

no està 
dissenyada des 
d’un despatx”

“Quatre trens 
l’hora a l’R8.  

Per què no? L’àrea 
metropolitana 

 ho té”

“Els municipis 
necessitem 
estabilitat  
i governs  

que governin”
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Per exemple, la connexió 
ferroviària entre els dos 
vallesos que sembla que no 
arribarà mai.

És molt assequible econò-
micament. Va sortir l’estudi 
informatiu i hi continuarem 
insistint, a veure si en els 
pressupostos de l’any vinent 
hi pot haver l’execució. 
Necessitem aquesta conne-
xió, és imprescindible.

I el projecte de connexió 
ferroviària amb Mataró?

No és sobre la meva taula. 
Si em pregunta la meva opi-
nió com a alcaldessa, és que 
necessitem connexions ferro-
viàries i també en transport 
públic en bus. Per tant, això 
sí que ho reclamem a l’estat i 
la Generalitat, que en tenen 
competència. Necessitem 
poder connectar-nos entre 
nosaltres. Mataró-Granollers 
en transport públic i amb 
freqüències, però també 
Granollers amb l’altre
Vallès, Granollers amb l’Au-
tònoma... Augmentem la 
freqüència de l’R8. Posem 
quatre trens l’hora, per què 
no? Si l’àrea metropolitana 
ho té, per què no ho pot tenir 
la segona corona?

Però, mentrestant, els 
veïns de la ronda Sud tornen 
a tallar la via per protestar 
pel pas de vehicles pesants… 
S’està complint la prohibició 
de pas de camions?

És una via que és compe-
tència de la Generalitat. 

I el control no el fa la Poli·
cia Local?

No. També és de la Gene-
ralitat. Sí que, com a policia 
local, controlem de tant en 
tant, però el control i la com-
petència del que es pot fer o 
no amb la via és de la Genera-
litat. Serà un altre dels temes 
que posaré sobre la taula al 
nou govern. Necessitem el 
compromís per instal·lar-hi 
radars, control de velocitat, 
de matrícules... Ha de ser 
una via pacificada i un carrer 
de la ciutat.

Els empresaris han recla·
mat que es tiri endavant el 
pla director del circuit. Com 
ho veu?

Pertoca de nou al govern 
de la Generalitat. És una 
infraestructura que genera 
molta activitat econòmica 
a la comarca. I ja que hi és, 
aprofitem-la. Què demanem? 
Que s’hi instal·lin empreses 
que captin talent d’innovació 
i desenvolupar tot aquest 
sector empresarial al voltant 
de la mobilitat i una mobilitat 
que cada vegada és més sos-
tenible i elèctrica. Nosaltres 
hem definit el pla com a apos-
ta cap a la innovació, cap a la 
formació i cap al talent vincu-
lat amb la mobilitat elèctrica.

L’empresa pública 
Granollers Energia ja està 
operativa?

En el ple d’aquest dimarts 
fem la constitució de la 
junta general i ja operativa. 
Per comercialitzar l’energia 
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Barnusell es marca com a prioritats pels propers anys la sostenibilitat i l’habitatge assequible a la ciutat

un dels models que s’estan 
implementant a ciutats 
de l’entorn i que nosaltres 
estem estudiant són els con-
tenidors intel·ligents. Però 
encara no hi ha calendari.

I el model porta a porta?
Està descartat pel model de 

ciutat compacta que tenim.
L’any que ve hauran de 

cobrir tot el cost del servei 
amb la taxa que paguen els 
ciutadans. Hi pot haver un 
augment important?

De moment hi estem tre-
ballant i hem ajustat molt les 
taxes al servei. Per tant, de 
moment, s’està cobrint.

La reforma de la plaça 
Barangé fa molts anys que 
està aturada.

No depèn d’impuls públic, 
depèn d’impuls privat, i 
haurem de treballar perquè 
aquest impuls privat en el 
desenvolupament del plane-
jament sigui factible al més 
aviat possible.

Es veurà alguna cosa en 
aquest mandat?

No li sé dir. Estem treba-
llant en molts projectes i 
espero que d’aquí a mig any 
li pugui explicar nous espais 
de desenvolupament urba-
nístic i quines peces hi haurà 
a la ciutat.

Com el cobriment de la 
via.

Va seguint els seus passos. 
Tot procés urbanístic té els 
seus tempos, però el conveni 
està signat i s’estan fent els 
primers moviments a l’esta-
ció de Renfe. Seguirem amb 
atenció tots els passos pel 
trasllat de l’estació de merca-
deries.

El local de l’antic cinema 
Majèstic està tapiat des 
de fa molts anys. Allà hi 
havia d’anar un equipament 
públic. En quin moment 
està?

Després de solucionar el 
conflicte jurídic ara el local sí 
que és propietat municipal i 
haurem de decidir com s’ocu-
pa en els propers mesos.

Tenen algun calendari?
En els propers mesos.
I amb l’edifici del Mun·

dial?
El Mundial no és públic. 

Encara hi viu algun veí.
Quan s’acabarà la reforma 

de l’alberg de Palou?
A la tardor.
Creu Roja va tancar l’al·

berg i ara no n’hi ha, a la 
ciutat.

Hi ha altres maneres 
d’acompanyar aquestes per-
sones. El nostre objectiu són 
les polítiques d’habitatge a la 
ciutat que han d’estar com-
partides amb el govern de 
l’estat i amb el de la Genera-
litat. Hem de tenir més pisos 
de lloguer assequible en pro-
pietat a la borsa municipal-
per poder reubicar-hi totes 
les persones que necessiten 
un habitatge. I això ho diré 
les vegades que faci 

(Passa la pàgina següent)

excedent de tota la producció 
dels equipaments munici-
pals, compartida amb els dos 
consorcis, el de Residus i el 
Besòs Tordera, però també 
poder compartir aquella 
excedència d’energia amb les 
empreses de l’entorn i avan-
çar en la creació de comuni-
tats energètiques.

De comunitats energèti·
ques n’hi ha a altres muni·
cipis que van bastant pel 
davant, com Caldes…

Granollers Energia també 
s’encarregarà d’avançar en 
aquest àmbit i en els punts 
de recàrrega de vehicles elèc-
trics.

Algunes instal·lacions 
esportives necessiten una 
renovació.

Estem treballant en un pla 
de manteniment i inversió 
en les instal·lacions espor-
tives municipals que pre-
sentarem a la tardor. Tenim 
grans clubs, grans entitats 
esportives que fan molt bona 
feina i que estan treballant, 
entrenant, fent la seva activi-
tat en instal·lacions referents 
històriques de la ciutat, però 
algunes fa 50, 40, 30 anys 
i per tant necessiten una 
inversió, una adequació, en 
temes d’energies renovables 
o en temes de leds, com hem 
fet en els camps de futbol 
i farem en les pistes d’atle-
tisme, però també en tota la 
seva estructura: pistes, vesti-
dors... I presentarem un pla 
de dos milions d’euros en els 
propers tres anys a la ciutat.

Com està el projecte del 
segon aiguamoll de can 
Cabanyes?

Al llarg d’aquest mandat el 
veurem. Ens ha de permetre 
ampliar tota la xarxa d’aigua 
regenerada per regar i nete-
jar la ciutat. Estem ampliant 
dos quilòmetres més cap 
al nord, però continuarem 
ampliant la xarxa.

Ja poden tornar a regar els 
parcs i jardins?

Amb aigua regenerada, sí. 
Regar i netejar carrers.

Agbar està complint els 
compromisos d’inversions 
inclosos en el contracte que 
van firmar?

Sí, dels cinc quilòmetres de 
canonades que havia de subs-
tituir en aquest mandat en 
portem 2 i mig de substituïts. 

Quan comencen a implan·
tar els contenidors intel·
ligents?

Hem d’anar a una reducció 
de residus com a ciutat, com 
a ciutadans i com a planeta. 
Ens ho marca una directiva 
europea. Per reduir residus, 

“Hem de preservar el model 
de festa major, i per fer-ho 
cal que sigui sostenible”

Granollers

J.V.

Han anunciat canvis a la 
festa major que han rebut 
crítiques.

La festa major de Blancs i 
Blaus és una festa singular 
de referència per moltes 
ciutats catalanes que l’han 
copiat perquè és un model 
d’èxit. I com a model d’èxit 
sempre es parla de com 
evolucionarà en un futur. 
Ara necessitem preservar 
el model actual. I per pre-
servar-lo necessitem que 
també sigui sostenible 
amb la convivència amb un 
centre perquè nosaltres sí 
que volem la festa major 
al centre de la ciutat. Les 
mesures que s’han pres 
són per poder preservar 
aquest model. Són mesures 
consensuades en el si de la 
Comissió de la festa major 
que no venen d’aquest any. 
Fa anys que se n’ha anat 
parlant, consensuant, i al 
final aplicant. No volem 
que arribi un jutge, com ha 
passat en altres municipis, 
a Berga, a Vilanova o Pine-
da, i decreti que no podem 
fer la festa major allà on 
ens agradaria. I seguirem 
apostant per una festa que 
tingui lloc al centre, que 
preservi els seus elements 
de cultura popular i tradi-
cional, la seva identitat i la 
seva manera de fer singu-
lar. Aquesta és una festa 
major feta per la gent, per 
les dues colles, però també 
totes les entitats de cultura 
popular i tradicional.

Quina valoració fa de la 
nova fira de l’Ascensió?

La societat ha canviat i 
tot s’ha d’anar modulant. 
La fira de l’Ascensió era 
una fira multisectorial, 
d’uns orígens agrícoles on 
passejava molta gent, però 
que no tenia identitat. L’ob-
jectiu d’aquest model, amb 
consens amb els diferents 
grups municipals, amb el 
Fòrum de Comerç i Turis-
me i amb diferents agents 
és avançar cap a una fira 
com la ciutat: més verda, 
més sostenible, que parlés 
d’energies renovables, de 
mobilitat sostenible, de 
comerç de proximitat, de 
producció de proximitat... 
Òbviament, necessita un 
temps de consolidació.

Reformaran el parc 
firal?

Al parc firal hi ha pre-
vistos dos projectes que ja 
estan pràcticament a punt 
de licitar-se i que venen 
dels pressupostos partici-

patius. Del grup de joves 
que va presentar un pres-
supost per fer-hi un espai 
d’oci esportiu i d’un grup 
de veïns que va proposar 
més il·luminació i més zona 
verda i de passeig. A partir 
de la tardor, començarem 
a veure un parc firal amb 
més espais dissenyats pels 
joves, esportius, d’estada, 
alguns arbres nous… 

Per què han tancat el 
Teatre de Llevant?

El Teatre de Llevant és un 
equipament privat. La ges-
tió era pública, però sobre 
un equipament privat. 
L’Ajuntament pagava un 
lloguer. I està afectat per 
un pla especial que quan es 
desenvolupi hi aniran habi-
tatges. Un equipament pri-
vat en el qual l’Ajuntament 
hauria d’invertir 400.000 
euros per posar-lo al dia. 
Un equipament obert fa 
26 anys necessitava un 
condicionament i invertim 
aquests diners en un nou 
teatre a Roca Umbert.

Però no deixa de ser una 
pèrdua del teixit cultural 
de la ciutat…

Guanyem una sala cul-
tural a la ciutat perquè 
traslladem el Teatre de 
Llevant a Roca Umbert. A 
nosaltres ens toca gestionar 
diners públics i hem de 
ser curosos amb els diners 
que són de tots. Per tant, la 
pregunta és: ho invertim en 
un equipament que no és 
nostre perquè el teatre és 
un espai privat, o invertim 
aquests diners en un espai 
públic?

La ràdio també canvia de 
model.

Té un nou director i 
aquest nou director està 
proposant un nou model.

I com el volen?
La ràdio de Granollers és 

una ràdio històrica. Estem 
convençuts de la seva 
funció social i de creació 
d’identitat de la ciutat. 
Imprescindible com a mitjà 
de comunicació públic i 
com a plataforma social. 
I aquest és l’encàrrec que 
hem fet al nou director.

De moment es retallen 
continguts perquè ja no es 
faran transmissions espor·
tives.

Es fa un altre model de 
gestió i de col·laboració 
amb els clubs esportius que 
es presentarà quan el nou 
director ho tingui enllestit. 
Tot evoluciona i per tant 
també la ràdio. I nosaltres 
ens hem d’adaptar. La ràdio 
continuarà existint i sent 
essencial per a la ciutat.

“Invertirem dos 
milions d’euros 

a millorar les 
instal·lacions 
esportives”
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Granollers

J.V.

La plantilla de l’escola 
Montserrat Montero ha 
protagonitzat protestes 
per raons salarials i labo·
rals. Què en pensa?

El Montserrat Montero 
és una escola supramu-
nicipal amb 128 alumnes 
d’una trentena de munici-
pis de la comarca i qui ha 
d’assumir el cost total del 
funcionament ordinari de 
l’escola, com fa de qual-
sevol escola ordinària, i 
qui en té la competència 
exclusiva és la Generalitat. 
És el que li vaig expressar 
a la consellera per treba-
llar conjuntament. Hi ha 
un infrafinançament que 
ve d’anys enrera.

Què li va respondre?
Ho té a sobre de la taula. 

Òbviament, el compro-
mís hi és. Trobarem una 
fórmula en què la Genera-
litat farà la transferència 
econòmica pertinent per 
resoldre aquest infrafi-
nançament que no pot 
suportar en exclusiva 
Granollers perquè es una 
escola que dona servei a 
tota la comarca.

Vostès han dit que la 
resta de municipis que hi 
porten alumnes no hi col·
laboren.

Sí, els vaig reunir a 
principis d’any perquè hi 
ha hagut molts canvis de 
govern i d’alcaldia i ja hi 
ha ajuntaments que han 
començat a fer la trans-
ferència corresponent. 
I estic convençuda que 
abans de final d’any tota 
la resta ho faran. Hi ha 
una comprensió i a més a 
més tots els ajuntaments 
anem junts, juntament 
amb el Consell Comarcal, 
a explicar a la Generalitat 
la problemàtica. Aquests 
infants i aquestes famíli-
es es mereixen la millor 
educació igual que té qual-
sevol infant de qualsevol 
escola pública. 

Els treballadors han 
denunciat que l’Ajunta·
ment no els paga alguns 
conceptes salarials que sí 
que rep de la Generalitat.

Això és sobre la taula 
de negociació d’un nou 
conveni col·lectiu, que és 
on ha de ser. El meu com-
promís ha estat trobar una 
solució i adequar les con-
dicions dels treballadors 
del Montserrat Montero 
a qualsevol treballador 
d’una escola pública 
d’educació especial d’ar-

GRISELDA ESCRIGASAlba Barnusell parla amb un conegut amb qui es va trobar al centre de Granollers

(Ve de la pàgina anterior)

falta perquè és un problema 
de Granollers, de la comarca, 
de Catalunya i de tot l’estat. 
Necessitem habitatge públic 
de lloguer assequible. I des-
prés podrem acompanyar i fer 
polítiques per famílies vul-
nerables, famílies vingudes 
d’altres països que no troben 
pisos de lloguer, joves que es 
volen independitzar i no tro-
ben pisos de lloguer, persones 
grans que no troben pisos de 
lloguer, dones víctimes de 
violència masclista, persones 
en situacions molt conflicti-
ves o persones sense llar.

Hi ha persones dormint al 
carrer en diversos llocs. Què 
en pensa?

Hi ha algunes persones 
que, malauradament, dar-
rere de viure al carrer hi ha 
alguns temes de malaltia, 
també. S’hi està treballant, es 
tenen identificades i des dels 
Serveis Socials i de la medi-
ació comunitària s’està fent 
un seguiment de tots ells. 
Per això de nou reclamo la 
necessitat de pisos de lloguer 
assequible que construeixi 
qui en té les competències, 
l’estat i la Generalitat. 

El comerç tradicional està 
patint.

Estem fent estratègies 
compartides. Acompanyem 
emprenedors a buscar locals 
i mediar amb els propietaris, 
els acompanyem a fer el pla 
d’empresa i després aquest 
emprenedor pot sol·licitar 
aquests ajuts a la convoca-
tòria de creació de noves 
empreses que hem fet amb 
80.000 euros. Per muntar un 
negoci, un comerç de proxi-
mitat en els barris de la ciu-
tat. Ho estem treballant amb 
microcirurgia fina. L’exem-
ple és la fleca de Can Gili, 
que acaba d’obrir fa dues set-
manes. Comerç de proximitat 
en un barri. 

Granollers és una plaça 
comercial de primer ordre, 
per què cal un pla per revi·
talitzar·lo?

Les dades són millors que 
qualsevol altra ciutat mitjana 
de Catalunya. Però el neces-
sitem per mantenir, perquè 
el comerç està canviant. 
Molta gent compra en línia, 
les marques internacionals o 
multinacionals tenen estra-
tègies diferents. Per què se’n 
va Zara de Granollers? No 
perquè no hi estigui a gust, 
o no tingui beneficis eco-
nòmics. Se’n va per política 
d’empresa. Pels hàbits de 
compra, el comerç tradicio-
nal i familiar té dificultats 
per trobar relleu, però no a 
Granollers, a tot Catalunya, 
perquè hi ha una nova gene-
ració que no es vol dedicar 
al comerç. La societat va 
canviant. Per això presen-
tem aquest projecte perquè 
d’aquí a deu anys tinguem la 
mateixa vitalitat que tenim 
ara o més.

“Hem posat diners per les despeses de les 
piscines, no pel Club Natació Granollers”

reu de Catalunya i estic con-
vençuda que arribarem a un 
acord.

Va anunciar un projecte 
per impulsar l’FP sanitària 
a la ciutat. Com està?

Per decisions d’aquestes, 
que han de ser en consens de 
finançament i d’estratègia 
amb el govern de la Genera-
litat, necessitem que hi hagi 
un govern estable per pre-
sentar el projecte. Granollers 
i el territori necessita un 
nou centre de formació pro-
fessional, i un dels àmbits 
necessaris a la ciutat i la 
comarca és l’especialització 
sociosanitària amb totes 
les branques relacionades, 
no només amb infermeria. 
Necessitem nous professio-
nals en l’àmbit sanitari i, per 
tant, aquest centre pot donar 
sortida a aquestes noves 
necessitats dels hospitals.

El Club Natació va entrar 
en crisi i l’Ajuntament hi 
ha hagut de posar diners 
per arreglar els problemes 
econòmics. Hi ha hagut 
mala gestió?

Ha estat provocat per la 
pandèmia, el tancament de 
les piscines i l’encariment 
dels subministraments 
elèctrics i de gas, com a 
qualsevol empresa. Això va 
generar un dèficit econòmic 
durant aquests dos anys en 
unes piscines municipals 
concessionades amb el CNG. 
És un club privat i nosaltres 
no hi entrem. Nosaltres, com 
a Ajuntament, hem garantit 

un servei públic. Les pisci-
nes són municipals, no són 
del CNG, les gestiona el CNG 
i donen servei a un club 
de la ciutat com qualsevol 
instal·lació esportiva; com el 
Palau Olímpic dona servei al 
Club Balonmano Granollers, 
el camp de futbol a l’Esport 
Club o a l’Atlètic del Vallès, 
o les pistes d’atletisme al 
Club Atlètic. Unes piscines 
municipals que són l’espai 
d’entrenament i residència 
d’un club històric i impres-
cindible per a la ciutat, amb 
més de 600 esportistes que 
fan esport federat: com 
waterpolo, gimnàstica artís-
tica, natació sincronitzada… 
I a més, unes instal·lacions 
que donen un servei públic 
per fer salut, esport, però 
també salut vinculada a 
temes hospitalaris, a per-
sones grans i als cursos de 
natació per tots els escolars 
de la ciutat. La nostra priori-
tat ha estat garantir aquest 
servei públic i l’obertura de 
les piscines; ara estem treba-
llant per acabar les obres.

Com estan?
 En les pròximes setma-

nes veurem com comencen 
a instal·lar la coberta de 
la nova piscina, i, un cop 
s’acabin les obres, el mateix 
concurs ja marcava que nou 
mesos després s’iniciava una 
nova concessió. Estem treba-
llant amb aquests nous plecs 
de condicions del concurs 
per poder tenir una nova 
concessió.

Que no té per què ser el 
CNG?

Ho veurem. Els plecs regu-
laran i es presentaran, els 
clubs, les entitats i empreses 
que vulguin. Nosaltres hem 
de garantir que un club his-
tòric de la ciutat pugui fer-
ne el mateix ús que n’està 
fent ara, òbviament.

Tot plegat ha costat uns 
diners a l’Ajuntament.

Hem aportat uns diners 
per fer front a unes despe-
ses extres que va generar 
el tancament de la piscina 
durant els mesos de la covid 
com a qualsevol piscina de 
tot Catalunya. No hi havia 
ingressos, però l’aigua s’ha-
via de mantenir i la despesa 
i l’increment dels costos 
energètics que va suposar la 
guerra d’Ucraïna també van 
generar aquest dèficit. Igual 
que vam estar pagant l’elec-
tricitat, el gas i el manteni-
ment de les instal·lacions 
municipals, culturals, 
esportives i administratives 
durant els mesos de tanca-
ment i vam assumir des de 
l’Ajuntament els augments 
de costos de tots aquests 
equipaments. Per això vam 
fer una auditoria. Les des-
peses del club no les vam 
assumir ni hem fet trans-
ferències per despeses del 
club; sí per despeses de fun-
cionament de les piscines. 
L’auditoria ens va permetre 
identificar quines despeses 
eren del club i quines de les 
piscines municipals.
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EL 9 NOU

Les imatges de l’accident 
mortal a la C-17 a Ripoll 
dimecres passat són esfere-
ïdores. Dues persones van 
perdre-hi la vida, una de les 
quals de la Garriga, i dues 
més n’han resultat ferides 
greus. A l’espera d’esbrinar 
el que va causar que dos 
vehicles xoquessin de cara en 
un tram en què la C-17 ja no 
està desdoblada, caldria fer 
una nova crida a la prudència 
dels conductors en aquests 
mesos en què es multipli-
quen els desplaçaments per 
carretera per les vacances 
d’estiu. Igualment, caldria 
insistir que la xarxa viària es 

trobi en les millors condici-
ons possibles i que compti 
amb mesures adequades 
segons el volum de trànsit 
que suporta i amb la veloci-
tat amb què se circula, una 
condició d’especial aplicació 
a la C-17, una de les vies més 
tensades del país.

I hi ha altres factors a tenir 
en compte i que són darrere 
d’alguns sinistres, com ara el 

de l’autobús que va quedar 
penjat a l’entrada d’un túnel 
a Pineda de Mar, a la C-32, la 
setmana passada. Respectar 
el descans dels conductors i 
evitar les distraccions contri-
bueix a reduir els incidents. 
És important, doncs, que 
s’augmentin els controls per 
detectar infraccions i que 
s’apliquin totes les sancions 
previstes contra els que les 

cometen. No sembla cap 
casualitat que la davallada 
de víctimes mortals a les car-
reteres vallesanes el primer 
semestre de l’any coincideixi 
amb més radars fixos i de 
tram en marxa. Entre el 
gener i el juny, s’ha registrat 
un únic accident mortal al 
Vallès Oriental; va passar 
el gener a la ronda Nord 
de Canovelles, en terme de 

Canovelles. Des del 2010 
aquesta xifra només s’havia 
donat una vegada, entre 
gener i juny de 2019. 

Bo i admetent que no hi 
pot haver un policia o un 
radar a cada quilòmetre, 
tant o més important que els 
controls és la conscienciació 
del risc de les actuacions 
temeràries i incíviques. 
S’han de desterrar de totes 
totes l’excés de velocitat, la 
manipulació del mòbil o el 
consum d’alcohol o drogues 
al volant. Les pàgines de 
successos d’EL 9 NOU són 
testimoni, edició darrere 
edició, d’aquestes conductes 
que tard o d’hora passen una 
factura insuportable.

La factura insuportable 
dels accidents de trànsit

The Social Dilema és un documental de Netflix que 
va guanyar un premi Emmy i que ha arribat a unes 
100 milions de persones de 190 països en 30 llen-
gües diferents. Compta amb les veus de tecnòlegs, 
investigadors i activistes que treballen per alinear 
la tecnologia amb els interessos de la humanitat. La 
majoria dels tecnòlegs que apareixen a la pel·lícula 
han tingut càrrecs relacionats amb l’estratègia de 
negoci a Google, Twitter, Facebook i Instagram. I 
tots ells han abandonat els seus càrrecs per motius 
ètics.

 The Social Dilema ens alerta sobre el greu perill 
amagat en la manera com les xarxes socials estan 
reprogramant la civilització. Els autors del docu-
mental no ens parlen d’efectes que poden ocórrer 
de manera discreta a determinades persones ni 
d’efectes transitoris, només. No. Ens parlen de com 
el desenvolupament de la intel·ligència artificial 
(IA), a la qual contribuïm els humans fent-la servir, 
pot acabar reprogramant la civilització. 

Ens trobem enmig d’un canvi de paradigma. Un 
canvi de paradigma no hi cap, als nostres caps: no 
podem veure allò que no hem vist prèviament. Una 
cosa semblant, en un altre context, també els va 
passar als indígenes d’Amèrica del Sud. No conei-
xien els vaixells a vela i no van saber veure’ls, tot i 
que els ulls els enviaven als cervells la informació 

de les naus a vela que s’apropaven cada vegada més 
amb la malèvola intenció de conquerir-los. 

Retornant a la IA, no ens adonem, tot i estar-ho 
vivint a la nostra pell i en les societats, dels efectes 
negatius que la IA està tenint sobre tots nosaltres. 
El perill és tan greu que experts en tecnologia han 
fet sonar l’alarma sobre les seves creacions: un 50% 
dels investigadors d’IA pensen que hi ha un 10% o 
més de possibilitats que els humans ens extingim a 
causa de la nostra incapacitat per controlar la IA. 

Per als qui us costi de creure com n’és de greu, 
aquest perill que ens alerten els creadors de la IA, 
us poso un exemple de la vida real. Seria com si 
estiguéssiu a punt de pujar a un avió i el 50% dels 
enginyers que han fet l’avió us diguessin: “Molt bé, 
si puges en aquest avió, tens un 10% de possibili-
tats que caigui.” Hi pujaries? Ara feu-vos la pregun-
ta de si convé escoltar el que el 50% dels creadors 
de la IA tenen a dir-nos.

La promesa de la tecnologia de mantenir-nos con-
nectats (la IA aplicada a Social Media) i la promesa 
de la tecnologia de fer-nos més productius i intel-
ligents (la IA generativa) ha donat lloc a una sèrie 
de conseqüències no desitjades que no s’albiraven 
al principi. 

Al principi tot era emoció: se’ns està donant veu; 
ens ofereixen una plataforma; descobrim que podem 
connectar-nos amb amics d’arreu del món; ens 
podem unir en comunitats amb idees afins; les peti-
tes i mitjanes empreses podem arribar als nostres 
clients; podem ser més productius; podem escriure 
més ràpid; podem codificar més ràpid; podem resol-
dre reptes com el canvi climàtic, etc. Però darrere 

d’aquesta cara amiga s’hi amagaven greus conse-
qüències no desitjades de manera que tenim sobre la 
taula greus problemes d’addicció; de dèficit d’aten-
ció i de salut mental; desinformació per fake news; 
polarització de les maneres de pensar; atac al cor de 
la democràcia amb la creació de campanyes persona-
litzades durant anys per tal de manipular el nostre 
vot; sexualització dels infants; estafes a través dels 
deep fakes; problemes de seguretat nacional, etc.

Tots aquests problemes són molt pitjors que el 
problema que la invenció de la bomba atòmica va 
posar sobre la taula el 1944. Un problema que es va 
controlar amb un pacte de no-agressió mútua entre 
nacions. En aquella època, els responsables del New 
Deal van crear l’audaç sistema financer d’escala 
global anomenat Bretton Woods, alhora que van 
crear un projecte polític que va passar per la rees-
criptura de dues constitucions (la japonesa i l’ale-
manya) i per la creació de la UE. Les armes nucle-
ars es podien aturar amb un pacte de no-agressió 
mútua. Els perjudicis ocasionats durant la Segona 
Guerra Mundial es podien intentar compensar amb 
uns projectes financer i polític com els esmentats 
més amunt. A més a més, les armes nuclears no 
tenen l’autopoder de posar-se en marxa i començar 
cap atac per elles mateixes. Ni tenen el poder de 
fer-se més fortes o més letals. 

En canvi, la recent nova Golem IA sí que té el 
poder de fer-se més forta i més letal. Per posar-ne 
només un exemple, hem arribat a un punt en què 
una IA entrenada amb textos que li proporcionem 
en llengua francesa, de cop i volta, pot començar 
a escriure i parlar en turc. El pitjor de tot és que 
cap expert no pot explicar com això pot ocórrer. O 
sigui, que la IA manifesta capacitats emergents, 
que emergeixen d’ella sense prèvia programació 
per part de cap humà. La IA pot fer coses que s’es-
capen del control dels humans que les han progra-
mades en primera instància. Vam ser capaços de 
crear Brenwoods i la UE. Era crucial i ho vam fer. 
Ara estem en un moment potser més crucial i, en 
canvi, no estem creant res. 

El que aconsellen els experts que han mostrat 
preocupació per la cada vegada més elevada possi-
bilitat d’extinció de la humanitat a causa de la IA 
és:

a) Crear les lleis i polítiques que ens garanteixin 
la seguretat nacional i la personal

b) No entregar noves aplicacions basades en la IA 
a la societat fins que no hagi passat el temps neces-
sari per haver pogut veure’n, de manera controla-
da, tots els seus efectes indesitjats.

L’organització Center for Humane Technolo-
gy (humanetech.com) és una ONG que treballa 
per exposar els impulsors de totes les tecnologies 
extractives que dirigeixen els nostres pensaments, 
comportaments i accions. La seva missió és alinear 
la tecnologia amb els millors interessos de la huma-
nitat. S’imaginen un món amb tecnologia que res-
pecta la nostra atenció, millora el nostre benestar i 
enforteix les comunitats.

La cara B de la IA
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Una de les curiositats de les llengües que es parlen arreu 
del món és que moltes vegades una mateixa paraula té 
diferents significats. En el cas del nostre idioma –que no 
llengua, encara que protestin alguns– aquest mot que 
posem per títol, pot tenir diferents conceptes. Vegem-ho:

Català: Persona que té els seus orígens a Catalunya. És 
a dir: ha nascut aquí encara que no hi visqui.

Català: Idioma –que no llengua...– que es parla a 
Catalunya.

Català: Personatge estrambòtic que va exercir no sé 
quin ministeri, a no sé quin govern, de no sé quin país.

Català: Bruixot endimoniat que encara s’apareix als 
menuts rebecs en algun territori remot de l’antic imperi 
Bizantí.

La realitat ens demostra que els catalans (persones) 
tenim una certa dèria amb el català (idioma) de manera 
que el nostre subconscient ens fa utilitzar-lo menys del 
que seria raonable. En aquest sentit, no em negareu que 
molts de vosaltres i jo també tenim un instint automàtic 
que ens fa canviar el lèxic, quan sembla que ens comu-
niquem millor amb alguna altra parla diferent. Això, per 
exemple, ho fem amb el turista alemany ros que enmig 
de la plaça de Catalunya ens pregunta on és la plaça de 
Catalunya, si veiem que xampurreja alguna altra llengua... 
com el castellà. El problema és que també tenim certa ten-
dència a fer-ho amb la caixera del supermercat, encara que 
faci dècades que viu aquí, amb el senyor Antonio, l’amable 
carter de tota la vida, o fins i tot amb la veïna del cinquè.

Per als que, com jo, hem viscut durant molts anys un 
ambient opressor amb tot el que tenia a veure amb la 
nostra parla, per a aquells que cada matí ens feien can-
tar el Cara al sol a l’entrada de l’escola o de tant en tant 
sentíem un: “Que hables en cristiano, coño”, reconec que 
aquests records ens van traumatitzar una mica. Jo, que he 
publicat diferents llibres en català, soc conscient que el 
mercat literari en llengua castellana, anglesa o, per des-
comptat, xinesa té moltes més possibilitats comercials 
que el que es publica en català, però francament crec que 
no tot ha de ser mercantilisme, en aquesta vida. Un sen-
tit de pertinència a la nostra terra i de defensa del català 
també estaria bé.

Per aquesta raó potser seria bo que provéssim de ser 
menys amables, considerats o com vulgueu dir-ne i 
comencéssim a parlar en el nostre idioma a la veïna, la 
caixera o el senyor Antonio. Ben segur que ens emporta-
ríem una sorpresa en sentir alguna resposta en un cata-
là, potser maldestre, però plena de bona voluntat.

Ah!... I per a aquells que diuen que els nostres col·legis 
discriminen el castellà, els faré un raonament molt sim-
ple: les meves netes parlen, entenen i ja saben escriu-
re en castellà, perquè els n’ensenyen al col·legi. Sí, al 
col·legi hi ha una assignatura que s’anomena castellà. A 
casa seva no senten ni un mot de la preciosa llengua de 
Cervantes.
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Ens hem endinsat ja en l’estiu. Alguns, 
potser sense gaires ganes, estan aca-
bant la feina abans que arribin les 
vacances. D’altres es troben a la plat-
ja, rebent els raigs d’un sol que crema 
i enmig de molta gent assedegada de 
descans. D’altres potser en l’enre-
nou dels aeroports o de les estacions 
de trens d’alta velocitat, per recórrer, 
veure, gravar paisatges nous.

Però l’estiu permet, també, en 
alguns casos, retirar-se en el silenci 
de la natura i, encara més, en el silen-
ci d’un monestir. Allí els monjos van 
seguint el ritme de l’univers. Encara 
que a les persones del carrer ens pugui 
deixar sense paraules, ells es reunei-
xen enmig de l’alta nau romànica per 
pregar, cantar, meditar. Ho fan  a les 5 
del matí, en la negror de la nit, ho fan 
ja amb les primeres llums a les 7, i a 
les 9, i a la 1 del migdia, i a les 3 de la 
tarda, i a les 7 i a les 9 del vespre. Sem-
bla que segueixin el ritme de la natu-
ra: la foscor de la nit tot just abans que 
apunti el dia, la sortida del sol, l’escal-
for del migdia, la calor de l’inici de la 
tarda, la frescor del capvespre. 

Per aquells que vivint enmig de la 
ciutat o en pobles més o menys indus-
trialitzats, aquesta proximitat a la 
natura, aquesta proximitat al silenci i 
al cant dels ocells, ens resulta estranya. 
Però, sens dubte, resulta més reconfor-
tant que el soroll de les festes majors, 
el tràfec de les autopistes o, fins i tot, 
dels raigs de sol acaronant el cos. I els 
monjos continuen les seves lloances, 
les seves actituds de reverència enmig 
de la nau, els seus silencis d’escolta i de 
pregària. Ells viuen el ritme de l’uni-
vers, captant aquella veu que, enmig 
del soroll, és tan difícil de copsar. I l’es-
tiu continua, i la nostra vida també.

Però, ara que hi penso: realment els 
monjos estan seguint el ritme de la 
natura? No deu ser, més aviat, que és la 
natura la que segueix, de forma amaga-
da, el ritme de pregària d’aquests mon-
jos? No deu ser que la natura és molt 
més dòcil que nosaltres a l’escolta de la 
veu que ressona enmig del silenci? “Els 
cels canten la glòria de Déu, l’estelada 
anuncia el que han fet les seves mans. 
Els dies, l’un a l’altre es transmeten el 
missatge, l’una a l’altra se’l revelen les 
nits. Silenciosament, sense paraules, 
sense que ningú els senti la veu, el seu 
anunci s’escampa a tota la terra, escol-
ten el seu llenguatge fins als límits del 
món”, deia el salmista (Sl 19,2-5). No 
ho deuen haver après a partir del cant 
dels monjos?

LA PROPOSTA ESTEV@

El silenci sonor

Els monjos viuen  
el ritme de l’univers, 
captant aquella veu 

que, enmig del soroll, 
és tan difícil de copsar

No és gens eixelebrat ni és cap estirabot pensar que en 
pocs anys Osona serà com un apèndix més del Vallès; 
que es convertirà en part de conurbació de Barcelona, i 
amb tot el que això comporta. Les dinàmiques polítiques, 
econòmiques, socials i d’infraestructures galopen cap a 
aquesta direcció.

La millora de les comunicacions, l’èxode forçat dels 

barcelonins, l’ambició de Vic d’arribar als 50.000 habi-
tants, la progressiva necessitat de mà d’obra i la cons-
trucció de polígons industrials, el creixement expo-
nencial dels pobles de la comarca, ja convertits en 
dormitoris, l’ambició de les immobiliàries i la necessi-
tat de les constructores, la despersonalització de car-
rers i barris, les dificultats i la desaparició de l’activitat 
rural... Indicis que menen inexorablement a aquest ter-
me.

No queda clar si la dinàmica es podria revertir o ni tan 
sols aturar. Però sembla que ni es planteja, que s’hi va 
de dret i d’una manera inconscient, sense valorar-ne les 
conseqüències ni a curt ni a llarg termini, sense reflexió, 
com si fos inevitable; sense preveure, ja des d’ara, els pro-
blemes que comportarà en tots els ordres i començar a 
posar-hi antídots i remeis.

Ves que no acabi essent allò de “quan fou mort el com-
bregaren”. O que ja hi siguem.

Vallesona
Víctor Sunyol 

Professor, escriptor i editor
jsalavila@hotmail.es

Seria bo que provéssim de ser 
menys amables, considerats o com 

vulgueu dir-ne i comencéssim a 
parlar en català a la veïna,  

la caixera o el senyor Antonio

Ramon Gasch

Membre del Grup d’Escriptors  
del Montseny (GEM) 

@d_montseny

EL RACÓ DEL GRUP D’ESCRIPTORS DEL MONTSENY (GEM)

Català

Rodolf Puigdollers  
i Noblom

Rector de Santa Maria 
del Jaire de la Torreta 
i Sant Sadurní 
de la Roca del Vallès
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En Pere Permanyer, de Can Jaumet General i d’ofici 
bracer, s’emmaridà l’any 1828 amb la pubilla de Ca 
Na Mariagna, una casa situada a l’extrem sud de la 
plaça de l’església de Sant Feliu de Codines; va ser 
en aquest habitatge on la parella hi tindria la seva 
llar. Els van venir sis fills, dels quals el primogènit, 
Francesc Permanyer i Deu, casat amb Margarida 
Comelles i Cassart, seria l’hereu de la casa i, com 
era preceptiu, un dels seus germans cabalers, en 
Pau, va haver de buscar-se la vida fent l’ofici de car-
boner. Establerta, doncs, una branca de la família a 
Barcelona, va ser el seu fill, en Pere Permanyer i 
Camps, el qual havia obtingut una gran experiència 
en el rendiment dels combustibles vegetals, qui va 
fer prosperar el negoci i va crear la firma Carbo-
nes Permanyer, amb seu al districte de Sant Martí. 
Van arribar a tenir un parell de goletes pròpies, la 
segona de les quals va ser batejada amb el nom de 
Baltasar, en honor al Rei negre, aquell que duu car-
bó a la mainada. El Baltasar navegava per la Medi-
terrània i pel Tirrè, carregava el producte a les illes 
de Sicília i Còrsega i, després de desembarcar-lo al 
port de Barcelona, era distribuït amb camions arreu 
de la península Ibèrica.

Aquesta branca de la família Permanyer, carbo-
ners de Barcelona, van tornar a pujar al poble per 
fer-hi estada estival. Primer es van allotjar a Ca Na 
Mariagna fins a l’any 1957, quan aquesta casa va 
ser enderrocada. Aleshores els pares d’en Lluís Per-
manyer i Lladós es van fer construir una torre al 
barri del Gurugú de Sant Feliu.

PERIODISTA INSUBORNABLE

Lluís Permanyer i Lladós (Barcelona, 1939) conser-
va un grat record de Sant Feliu i dels estius que hi 
va passar durant la seva joventut, en aquest poble 
d’on provenien els seus avantpassats. Permanyer es 
va llicenciar en Dret, però el cuc del periodisme va 
pesar més i de seguida es va decantar per aquí. Va 
col·laborar primer a la revista Destino i, des de fa 
58 anys, s’ha fet un tip d’escriure a La Vanguardia. 
També col·labora setmanalment a Radio Barcelona 
i és patró de la Fundació Joan Brossa. Ha publicat 
diversos llibres i ha estat guardonat amb els pre-
mis Luca de Tena (1969), Ciutat de Barcelona de 
Periodisme (1987), el Pere Quart d’humor i sàti-
ra (1996), el Nacional de Periodisme de Catalunya 
(2008) i el premi Trajectòria (2012). De fet, forma 
part de l’elit de cronistes de la ciutat comtal com 
en distintes èpoques ho han estat Víctor Balaguer, 
Andreu Avel·lí Artís o Sempronio, que van reco-
llir el premi oficial que els atorgà l’Ajuntament 
de Barcelona. En canvi, Permanyer, tot i estar-hi 
nomenat –i per qüestions que ara no venen al cas– 
va refusar aquesta distinció. No cal dir, però, que es 
compten per centenars i centenars els lectors que 
el segueixen i que durant aquestes cinc llargues 
dècades han demostrat fidelitat a la seva ploma. I 
se’n vanta: “Sempre he tingut la llibertat d’escriure 
el que he volgut sense dependre de ningú.”

Quan el juny de 2001 es va organitzar l’exposi-
ció “Sant Feliu i l’estiueig”, Lluís Permanyer ens va 
obsequiar amb un breu quadern on de forma con-
cisa i elegant –l’empremta natural que destil·la en 
Lluís–, tocava els aspectes principals de la nova ten-
dència a cavall de l’higienisme: “No cal dubtar-ne 
gens que les pinyes, un dels símbols de la vila, van 
ser més decisives que l’alçada...” I vet ho aquí com 
tot seguit esmenta la figura del doctor Bartomeu 
Robert, alcalde de Barcelona i president de la Lliga, 
que prescrivia als seus pacients els aires sanitosos 
gràcies a l’element decisiu de la pineda de pi blanc 
que circumda la vila pels quatre costats. I encara 
em satisfà més que no s’oblidi d’un altre metge, el 

doctor Cinto Reventós, aquest sí, que per la seva 
especialitat com a tisiòleg gairebé obligava als seus 
malalts –aleshores la tuberculosi era letal– a fer 
mitja vida al poble.

Després vindrà un reguitzell de personatges cèle-
bres que també hi fan cap, com l’arquitecte Antoni 
Gaudí, que va fugir de l’epidèmia de còlera-morbo 
de la Barcelona de 1885. Sobre la llarga estada de 
Gaudí i la possible inspiració que la muntanya de 
Sant Sadurní va exercir sobre ell per projectar la 
Pedrera, Permanyer en va fer, ja fa molt temps, un 
dels seus articles de La Vanguardia, on teoritzava 
sobre aquest fet.

Posteriorment tindríem les diverses estades de 
mossèn Cinto Verdaguer a la mateixa casa on s’ha-
via allotjat Gaudí, Ca N’Ullar, amb quin propietari 
i amfitrió, Francesc Ullar, havien estat companys 
d’estudis al seminari de Vic.

També per raons de salut s’hi establiria un fill del 
poble que havia fet fortuna a Barcelona, Nicolau 
Usart, i aquest no només es va limitar a viure-hi 
sinó que s’hi va desviure. Era el seu lema: “Tot 
per Sant Feliu”, i es va convertir en un important 
mecenes local, amb la creació del Parc Usart que 
va cedir al poble, l’arranjament d’algunes fonts i la 
creació de l’Atracció de Forasters (1917). Secunda-
ven Usart, l’escriptor i pintor Francesc Mirabent i 
Soler, l’empresari hoteler Joan Badó, el polític Puig 
i Alfonso, l’advocat Trias de Bes...

L’Atracció de Forasters de Sant Feliu feia una 
extraordinària propaganda del poble i duia un cens 
exhaustiu de les famílies que formaven la colò-
nia estiuejant. A tall d’exemple, 370 famílies l’any 
1936. No en va s’ocupaven d’algunes tasques associ-
ades al lloguer d’habitatges; així veiem publicades 
als diaris de l’època notícies com aquesta: “A jutjar 
per les torres, pisos i estatges que ja hi ha llogats, i 
les contínues comandes que l’Atracció de Forasters 
rep diàriament, la temporada estiuenca serà un èxit 
extraordinari de concurrència (...). Els enormes 
avantatges que posseeix la vila per la seva situació 
privilegiada, clima sec, abundor d’aigües, voltants 
poblats d’exuberants boscos, simpàtiques fonts, 
centre d’atraients excursions (...)” Sí, era un cen-
tre d’atraients excursions on l’Associació de Lliure 
Cultura Pentalfa, que avui dia encara seria mirada 
amb recel i de cua d’ull per més d’un, va organitzar 
una excursió a Sant Miquel del Fai amb una confe-
rència sobre naturisme científic integral (1935). 

L’Hotel Roget, l’únic establiment hoteler que hi 
havia al poble, amb estances d’alta qualitat i dirigit 
de forma impecable pel propietari, Jaume Tura, va 
obtenir el primer premi en el concurs organitzat 
per l’Atracció de Forasters de Barcelona (1934).

Sense que aquesta llista de personatges que hi 
van estiuejar al llarg dels anys no estigui ordenada 
ni sigui exhaustiva, en relacionarem uns quants: els 
polítics Manuel Carrasco i Formiguera, Lluís Com-
panys –que s’estava a casa del seu cunyat Micó–, 
Pi i Sunyer, López Rodó, Joan Rigol. Del món de 
les lletres, Pompeu Fabra, Miquel Batllori, Maria 
Aurèlia Capmany, Gaziel, Martí de Riquer, Ricard 
Permanyer, Santiago Albertí, Manuel Sacris-
tán, Tarín Iglesias, Palau i Fabre, Antoni Ribera o 
Xavier Folch. Els arquitectes José Antonio Coderch, 
Isidre Puig Boada, Enric Miralles i Itziar González. 
Del sector musical, del teatre i de les arts, Francesc 
de Paula Baldelló, Joan Arnó, Montserrat Caballé, 
Joan Capri, Montserrat Carulla o Fèlix Mestres.

Tornant a la Barcelona d’avui dia, Permanyer 
afirma que la ciutat viu una etapa centrada en el 
curt termini i que li manca urbanisme estratègic. 
I és concretament, referint-se a les Rambles, con-
clou: “Vejam si amb la reforma prevista, que va dis-
senyar ja fa temps Itziar González, millorem una 
mica”.

QUIN PINZELLET!

Fa unes setmanes que Lluís Permanyer m’expli-
cava una anècdota del seu estiueig al poble: “Els 
estius dels anys 1954-1955, jo anava amb una colla 
de xicots que tots eren més grans que jo, tenien 18 
anys i jo a penes 15. Recordo vivament que una de 
les nostres distraccions era anar a fer melonades a 
la Roca Gran de Villar. Per ser acceptat a la colla, 
perquè m’hi volguessin, en tot moment havia de 
mostrar un comportament i un posat més seriós del 
que per edat, encara enjogassat, em corresponia. El 
dia que un dels de la colla complia els 18 anys va 
proposar que al vespre, amb el seu cotxe, aniríem a 
Granollers, a una casa de barrets!

”En arribar a l’establiment va sortir a rebre’ns 
la madame. Era una dona amb idèntiques etxures 
com les que anys a venir ens mostraria Antoniet-
ta Beluzzi, l’actriu que feia el paper d’estanquera 
a la pel·lícula Amarcord, de Fellini. La madame va 
anar passant revista a tots els col·legues, un per un: 
“Endavant, benvingut a casa meva”, els deia, fins 
que em va arribar el torn –jo era l’últim–. Després 
de repassar-me de dalt a baix va exclamar: ‘Però on 
va aquest pinzellet!’ No em va deixar pas entrar. 
Tots els altres ja duien pantalons llargs, menys jo, 
que encara anava amb calça curta, i, pobre de mi, 
amb la cara ja pagava”.

En aquest ordre, el periodista Lluís Permanyer i l’autor Josep 
Cassart; estiuejants d’excursió pels volts de Sant Feliu de Codi-
nes (1897) i estiuejants ballant sardanes al Parc Usart

Josep Cassart 

Escriptor 
cassartjosep@gmail.com

El cronista de la ciutat
CLORAT DE POTASSA
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subscriptor/a 
d’eL 9 nou digitaL
per només 
49,95€/any

eL9nou.cat/subscriute
93 889 49 49
Oferta vàlida per a noves subscripcions, limitat a altes noves.
Si ja sou subscriptors, podeu participar al sorteig. Aquest es farà el 28-08-2024.

OFERTA LIMITADA FINS A ESGOTAR EXISTÈNCIES

ACONSEGUEIX UNES 
ULLERES WOODYS

valorades en 163€

49,95€
 (iVa inclòs)
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L’interior del centre logístic que té Mango al polígon de Can Montcau, a Lliçà d’Amunt

Mango firma el semestre amb 
més facturació de la seva història

Lliçà d’Amunt

EL 9 NOU

La firma tèxtil Mango, que 
té el principal centre logístic 
a Lliçà d’Amunt, ha tancat 
el millor primer semestre en 
40 anys d’història. Ho ha fet 
amb uns beneficis superiors 

a 1,5 milions d’euros, cosa 
que suposa un 6,3% més de 
facturació que en el mateix 
període de l’any anterior. En 
un comunicat, la companyia 
ha atribuït els resultats a la 
bona acceptació dels clients i 
la “proposta de valor” disse·
nyada a Barcelona. 

La notable millora en la 
facturació de la firma tèxtil 
arriba en plena expansió de 
les seves instal·lacions del 
polígon de Can Montcau, a 
Lliçà d’Amunt. Des d’allà, 
se centralitza tota l’activitat 
logística de la companyia.  
En concret, les instal·lacions 

estan en un procés d’am·
pliació per tal de continuar 
assumint el creixement 
de la logística vinculada al 
comerç en línia i per enviar 
comandes directament al cli·
ent final. Aquesta ampliació 
sumarà 90.000 metres qua·
drats addicionals a les instal·

lacions per aconseguir una 
superfície total de 280.000 
metres quadrats només a 
Lliçà d’Amunt. L’ampliació 
implica que Mango tingui 
a la comarca l’equivalent 
d’espai a 30 camps de futbol 
i pugui augmentar la capa·
citat de gestió de les peces 
de roba en fins a 10.000 més 
per hora. En total, això vol 
dir arribar a una gestió de 
85.000 peces de roba cada 
hora només a Lliçà d’Amunt. 

Aquestes feines d’ampli·
ació se sumen a la captació 
de més personal. De fet, la 
companyia va fer fa unes set·
manes una fase de selecció 
per contractar 200 persones 
durant l’estiu només al cen·
tre logístic de Lliçà d’Amunt. 
Les contractacions, que s’han 
fet des dels mesos de juny 
i juliol al novembre, estan 
destinades a personal per fer 
tasques de càrrega i descàr·
rega i gestió de mercaderies 
i productes. La xarxa de dis·
tribució també està en fase 
de creixement: Mango ha 
arribat als Estats Units i pre·
veu encara obrir prop d’unes 
quaranta botigues entre el 
Regne Unit i Itàlia.

Des de Mango expliquen 
que les vendes s’han sabut 
“sobreposar” als efectes de 
la crisi del mar Roig, que ha 
perjudicat “sensiblement” la 
cadena de subministraments. 
“En un entorn molt competi·
tiu, la companyia ha aconse·
guit firmar el millor semes·
tre de la seva història i ha 
crescut per sobre del mercat. 
La bona evolució en la fac·
turació del primer semestre 
consolida la nostra proposta 
de valor, el model de negoci i 
el pla d’expansió internacio·
nal”, explica el conseller dele·
gat de Mango, Toni Ruiz.

Henkel eleva les perspectives 
de benefici després de créixer 
un 3% en vendes aquest any
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L’empresa de productes de neteja Henkel té una planta de producció a Montornès

Montornès del Vallès

EL 9 NOU

L’empresa Henkel, amb plan·
ta a Montornès, ha millorat 
les perspectives de benefici 
per al tancament de l’exercici 
d’aquest any. La companyia 
ho va comunicar la setmana 
passada, després que les ven·
des hagin ascendit a 10.813 
milions d’euros, cosa que 
suposa un creixement orgà·
nic del 3% respecte al primer 
semestre de l’any passat. 
Amb aquestes expectatives, 
Henkel preveu un creixe·
ment orgànic d’entre el 2,5 i 
4,5% en acabar l’exercici del 
2024.

Com que el desenvolu·
pament registrat fins ara 
ha estat elevat, Henkel ha 
augmentat les perspectives 

de benefici. Això es deu, 
sobretot, al bon panorama 
que tenen amb la unitat de 
negoci de Consumer Brands, 
una plataforma de marques 
de consum multicategoria 
centrat, sobretot, en buga·
deria, cura dels cabells i de 
la llar. En només aquesta 
categoria, els beneficis han 
estat de 5.266 milions, cosa 
que suposa un creixement 
del 4,3%. 

Henkel també ha vist com 
han ascendit les vendes de la 
unitat Adhesive Technologi·
es, que és líder en el mercat 
dels adhesius, segelladors i 
recobriments funcionals per 
a clients industrials, així com 
per a consumidors i artesans. 
En aquest àmbit, les vendes 
han ascendit a 5.475 milions 
d’euros al primer semestre 

del 2024. Això implica un 
creixement orgànic de vendes 
del 4% sols en aquest àmbit. 
La planta de Montornès, 
que enguany celebra el 60è 

aniversari, produeix unes 
200.000 tones anuals, entre 
detergents, adhesius i tec·
nologies per a indústria 
aeroespacial, i exporta a més 

de 60 països. A més, el centre 
productiu ha destacat en els 
últims anys pels reconeixe·
ments dels avenços en indús·
tria 4.0 i sostenibilitat.

La firma té un benefici de 1,5 milions en plena expansió del centre logístic de Lliçà d’Amunt
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Raich & López Royo creix amb 
la fusió amb un bufet de Terrassa
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Sant Antoni de Vilamajor

S’ha constituït la societat 
Leno Marbres, SL, dedicada 
a la indústria de la pedra 
natural; tall, tallat i acabat 
de la pedra; fabricació i 
col·locació de marbres i gra-
nits. Capital: 3.000 euros. 
Administrador: Pedro Leno 
Macías. Adreça: Àfrica, 19, 
PI Can Mora.

Les Franqueses del Vallès

La societat Trebarim, SL, 
dedicada a l’adquisició, 
urbanització, parcel·lació, 
edificació, venda i explotació 
en qualsevol forma de tota 
classe de terrenys, solars i 
finques rústiques i urbanes 
i la construcció i venda o 
arrendament de locals, etc., 
ha completat una ampliació 
de capital per valor de 7.500 
euros. El capital resultant 
subscrit queda ara fixat en 
12.500 euros. La societat 
ha traslladat recentment 
el domicili social al carrer 
Luxemburg, 12, PI Pla de 
Llerona.

Lliçà de Vall

La societat Desarrollo Tehi, 
SL, dedicada a l’adquisició, 
tinença, gaudi, administració 
i alienació per compte propi 
de tota classe de participa-
cions, accions i altres valors 
mobiliaris i a constituir 

societats o empreses, etc., ha 
completat una ampliació de 
capital per valor de 4.900.000 
euros. El capital resultant 
subscrit queda ara fixat en 
4.903.000 euros. La societat 
ha traslladat recentment el 
domicili social a la plaça de la 
Vila, 1.

Parets del Vallès

La societat Fort Family, SL, 
dedicada a la participació i 
inversió en tot tipus de soci-
etats, l’explotació d’estacions 
de serveis i benzineres i el 
subministrament d’equips 
per a estacions de serveis, 
indústries i estacions de ren-
tatge, etc., ha completat una 
ampliació de capital per valor 
de 609.235 euros. El capital 
resultant subscrit queda ara 
fixat en 6.625.979 euros.

Les Franqueses del Vallès

La societat Industrials i 
Comercial Rabert, SL, dedi-
cada a la compravenda de tot 
tipus de vehicles, els seus 
accessoris i recanvis i a l’ex-
plotació de tallers mecànics, 
ha fet una reducció de capi-
tal per valor de 135.104,80 
euros. El capital resultant 
subscrit queda finalment 
fixat en 135.104,80 euros.

Montseny

La societat Construccions 

Deumal, SA, dedicada a la 
construcció de tota classe 
d’obres, tant públiques com 
privades ha fet una reducció 
de capital per valor de 62.504 
euros. El capital resultant 
subscrit queda finalment 
fixat en 250.016 euros.

Granollers

S’ha constituït la societat 
Jeidy Accesorios y Moda, 
SL, dedicada al comerç al 
detall de peces de vestir en 
establiments especialitzats; 
comerç al detall de tèxtils en 
establiments espeicalitzats, 
etc. Capital: 3.000 euros. 
Administrador: Josep Gor-
gues Cornudella. Adreça: 
Girona, 214.

La Garriga

S’ha constituït la societat 
Adpaute Group, SL, dedicada 
al comerç al detall per corres-
pondència o internet; comerç 
al detall d’articles de rellot-
geria i joieria en establi-
ments especialitzats. Capital: 
1 euro. Administradora: Pau-
la Martínez Becerra. Adreça: 
Rocabuquera, 80.

Mollet del Vallès

S’ha constituït la societat 
Reformas César 2000, SL, 
dedicada a la construcció 
d’edificis residencials; altres 
activitats de construcció espe-

cialitzada; altres activitats 
de neteja, etc. Capital: 3.000 
euros. Administrador: César 
Fidelino Araujo Galeano. 
Adreça: Rafael Casanova, 18.

Llinars del Vallès

S’ha constituït la societat 
Metropiberia, SL, dedicada al 
comerç a l’engròs de produc-
tes químics. Capital: 3.000 
euros. Administrador: Fran-
cisco Javier Torralba Barrio-
nuevo. Adreça: Vilalba, 19.

Mollet del Vallès

S’ha constituït la societat 
Eleven Private Sport Club, 
SL, dedicada a les activitats 
dels gimnasos; altre comerç 
a l’engròs en establiments no 
especialitzats. Capital: 3.000 
euros. Administrador: Jean 
Pierre Lara Rojas. Adreça: 
Francesc Macià, 81.

Montornès del Vallès

S’ha constituït la societat Jar-
dineria Tot Vallès, SL, dedi-
cada a les activitats de jardi-
neria; construcció d’edificis 
residencials; neteja general 
d’edificis; altres activitats de 
neteja industrial i d’edificis, 
etc. Capital: 3.000 euros. 
Administador: César Cano 
Cantón. Adreça: 9 d’Abril, 3.

Lliçà d’Amunt

S’ha constituït la societat 

Monsan Partners. SL, dedi-
cada a la realització de tota 
mena d’activitats de caràcter 
immobiliari, en especial les 
relatives a l’adquisició, tinen-
ça, arrendament, alienació, 
promoció, rehabilitació i etc. 
Capital: 3.000 euros. Admi-
nistrador: Carlos Monsó 
Herás. Adreça: Empordà, 95.

Montornès del Vallès

S’ha constituït la societat 
Mentor Motores, SL, dedica-
da a la reparació de qualsevol 
maquinària, especialment 
de motors i altra maquinària 
industrial. Capital: 34.000 
euros. Administrador: 
Alberto Isaac Mena Valle-
jo. Adreça: Camí Antic de 
Martorelles, 10.

Granollers

S’ha constituït la societat 
Cocarnes Saludables, SL, 
dedicada al processat i con-
servació de carn i elabora-
ció de productes carnis; la 
fabricació d’altres productes 
alimentaris; el comerç a 
l’engròs de productes alimen-
taris, begudes i tabac, etc. 
Capital: 10.000 euros. Admi-
nistradors: Josep Saperas Ver-
gara, president, Josep Saperas 
Aymar, secretari, Joan Basora 
Ballisa, conseller. Adreça: 
Carretera de Barcelona a 
Puigcerdà, km 25,6.

ACTUALITAT EMPRESARIAL

Jesús Rodríguez–, la sòcia 
fundadora de Via Tribut 
–Núria Zorrilla– i el també 
soci de l’empresa de Ter-
rassa, Óscar Segura. Segons 
expliquen, la unió suposa la 
creació d’un equip “multi-
disciplinari” amb l’objectiu 
de fer front a les problemà-
tiques empresarials que els 
plantegin els clients “amb 
una visió de 360 graus”. 

Raich & Via es defineix 
com a una firma d’advocats i 
economistes amb una expe-
riència que s’ha adquirit 
a partir de la resolució de 
“complexos temes societaris 
i corporatius”. La prioritat 
del nou gabinet, diuen, és 
l’orientació al client. La unió 
també implicarà un creixe-
ment important del despatx 
de la plaça Perpinyà, de 
Granollers, que va néixer el 
2005 i que des de llavors s’ha 
convertit en una referència. 
“Creixem en personal i en 
serveis en l’àmbit fiscal naci-
onal i estatal”, diu Raich. 

La creació de la nova fir-
ma ha suposat que també 
estrenin una nova seu a 
Barcelona. És davant de 
la Casa de les Punxes, al 
número 359 de l’avinguda 
Diagonal, prop de la cruïlla 
amb Roger de Llúria. Raich 
& López Royo ja tenien pre-
sència a Barcelona, amb una 
oficina al número 606 de la 
mateixa Diagonal. 

El despatx de Granollers s’uneix a Via Tribut i preveu facturar uns 2,4 milions d’euros
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Óscar Segura, María Jesús Rodríguez, Camil Raich, Núria Zorrilla i Abel López Rayo són els socis de Raich & Via

Granollers

EL 9 NOU

El despatx d’advocats i eco-
nomistes Raich & López 
Royo, de Granollers, s’ha 
fusionat amb el bufet d’ad-
vocats, economistes i labora-
listes Via Tribut, de Terrassa, 
per crear la nova firma Raich 
& Via. La marca neix amb 
seus a Barcelona i Madrid, 
on els bufets fusionats ja 
eren presents, però també a 
les seves respectives ciutats 
d’origen. 

D’aquesta manera, els dos 
despatxos busquen integrar 
els seus serveis –jurídics i 
fiscals– i oferir totes les àre-
es del dret de l’empresa per 
tal d’establir “un projecte 
més fort i dinàmic”, tal com 
van explicar en un comunicat 
la setmana passada. Raich 
& López Royo hi aportarà la 
seva expertesa en dret d’em-
presa estatal i internacional. 
Via Tribut, en canvi, ho farà 
en la seva especialitat en 
assessorament fiscal, a què 

s’hi inclou l’expertesa en 
dret processal. 

La nova firma aplega 28 
professionals especialitzats 
en l’assessorament d’empre-
ses i preveu arribar a una 
facturació de 2,4 milions 
d’euros només el primer any. 
“La unió dels dos despatxos 
suposa un repte il·lusionant 
que ens permetrà créixer 

professionalment i posici-
onar-nos com a un despatx 
referent en el sector legal 
i tributari”, explica Camil 
Raich. També valora la 
relació prèvia entre els dos 
despatxos. “Ja havíem col-
laborat en els darrers anys 
amb temes complexos”, 
afegeix Raich que ressalta 
que es crea un “grup molt 

compacte” amb capacitat per 
afrontar els reptes de futur 
del sector en temes com 
l’aplicació de la intel·ligència 
artificial. 

El nou bufet, constituït al 
50% per les dues societats, 
té cinc socis. Està format, 
per tant, pel socis despatx 
de Granollers –Camil Raich, 
Abel López Royo i María 
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2008
El rector de 
Granollers, Francesc 
Pardo, fa el trasllat a 
Girona, on ha de ser 
investit com a nou 
bisbe d’aquella diò-
cesi. En la cerimònia 
d’ordenació episcopal 
hi participaran uns 
200 feligresos de la 
parròquia de Sant 
Esteve.

2011 Més d’un centenar de persones par-
ticipen en la protesta dels indignats 
a Granollers. Alguns joves acampen 
a la Porxada, on s’han instal·lat una 
desena de tendes. El Moviment 15-
M, també anomenat dels Indignats, 
arribava al Vallès Oriental.

2001 Els primers minuts dels Mossos d’Es-
quadra com a encarregats de la segu-
retat ciutadana al Vallès Oriental van 
ser molt tranquils. Era l’1 de novembre 
a les 12 de la nit i van fer el servei sis 
patrulles encarregades de les tasques 
que fins llavors feia la Guàrdia Civil.
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Recull d’imatges de 35 anys informant
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A Canovelles, 
al servei de la 

teva salut
Segueix-nos a:

C. Sol, 65 - Canovelles
93 840 61 08
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Lluís Hernández, de 
58 anys, es confessa 
autor de la mort de 
la seva dona, de 56 
anys, i de la filla peti-
ta del matrimoni, de 
17 anys.

Serratusell, candidat 
de CiU a la moció 
de censura contra 
l’alcalde socialista 
Pujadas, havia patit 
un accident de circu-
lació uns dies abans.

1992

1990 Vuit guàrdies civils que presten servei a casernes del Vallès Oriental i que són membres de l’il·legal Sindicat Unificat de la Guàrdia Civil 
(SUGC) –la llei prohibeix el dret de sindicació al cos armat– denuncien la manca de mitjans adequats per fer la feina. Expliquen que bona 
part dels vehicles de què disposen no passarien la ITV. Els membres del SUGC acusen superiors seus de corrupció.
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“La seva necessitat
és el nostre
compromís”

C. Lleida, s/n - Pol. Ind. El Pla · Lliçà de Vall
Tel. 902 181 074 - Fax 93 846 55 02

www.tplogistics.es

EMMAGATZEMATGE
TRANSPORT

< 17.000 m2 d’emmagatzematge
< Preparació de comandes

< Manipulacions
< Flota de 50 vehicles

< Solucions logístiques
< Traçabilitat

< Especialistes en entregues a centres comercials
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Dos arquitectes sig-
nen l’estudi encarre-
gat pels ajuntaments 
de Mollet i Parets 
per convertir Gallecs 
en el que esdevin-
dria un espai rural.

Milers de vallesans 
van acompanyar la 
flama olímpica en 
el camí a Barcelona. 
Mollet, Granollers 
i la Garriga van om-
plir els carrers.

RA
M

ON
 F

ER
RA

N
DI

S

GR
IS

EL
DA

 E
SC

RI
GA

S

RA
M

ON
 F

ER
RA

N
DI

S

2006 Protestes del personal 
de l’empresa Domar, de 
Martorelles, contra l’expedi-
ent de reducció de plantilla 
plantejat per la direcció i 
que afecta 102 persones. 

2010
D’esquerra a dreta, la 
consellera Tura, el di-
rector Duran, l’alcalde 
Monràs, la consellera 
Geli i el president 
Montilla a la inaugura-
ció del nou Hospital de 
Mollet.
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CONDICIONS
ESPECIALS A TOTA
LA GAMMA 
PEUGEOT DEL 10
AL 31 DE JULIOL
PUNT DE CÀRREGA
EASYWALLBOX inclòs

GAMMA ELÈCTRICA VEHICLES COMERCIALS. Consum elèctric combinat WLTP entre 183 i 245 ( Wh/km). Autonomia WLTP de 212 a 430 km. Estació de
càrrega EasyWallbox inclosa, per la realització d’una comanda sobre qualsevol vehicle elèctric nou -segons class cació DGT- (exceptuant E-308, E-308SW

EUTRASA
C. Catalunya, 39
Les Franqueses del Vallès
Tel. 93 849 41 00 
www.eutrasa.com
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2008
Sant Pere de Vilamajor torna al 
segle XI gràcies al Vilamagore 
Medieval, on, entre altres acti-
vitats, es van fer actuacions de 
lluites d’espases, jocs malabars 
i es va coure una vedella que es 
va servir amb formatge i pa de 
nous.

2006
Un total de 154 infants ucraïne-
sos passen l’estiu a la comarca 
gràcies a l’entitat Vallès Obert. 
Tenen entre 6 i 16 anys i van 
viure a la zona afectada per la 
radioactivitat de Txernòbil. 
Vallès Obert fa 10 anys que 
organitza aquestes acollides.
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La Garriga

T.T.

La Torre Iris, una de les edi·
ficacions que forma part de 
l’Illa Raspall de la Garriga, 
està en plena restauració. La 
societat propietària, Iris la 
Garriga, SAU, amb Marcel 
Pascual com a director gene·
ral, ha impulsat la rehabilita·
ció, amb un cost que pagarà 
íntegrament amb capital 
privat. Malgrat que la finca, 
obra de l’arquitecte Manuel 
Joaquim Raspall, està decla·
rada com a Bé Cultural d’In·
terès Nacional (BCIN) des del 
1997, aquestes edificacions 
no reben cap ajuda institu·
cional, segons remarquen 
els promotors de les obres. 
Aquest fet també es destaca 
en la gran lona que cobreix 
la finca modernista aquests 
dies: “Contribuint en la millo·
ra del patrimoni de la Garriga 
(sense ajuda institucional)”, 
diu a sota la frase principal: 
“Tinc 114 anys i celebraré els 
115 totalment renovada!”. 

La rehabilitació integral 
de la Torre Iris, situada al 
Passeig de la Garriga, utilit·
zarà tècniques constructives 
tradicionals i materials origi·
nals per restaurar l’esplendor 
que havia tingut antigament 
l’edifici. Entre les tècniques 
constructives en desús avui 
en dia hi ha l’estuc i l’esgrafi·
at. També utilitzarà la vitrifi·

cació de les teules, la forja, els 
vitralls, la ceràmica i els pavi·
ments hidràulics, utilitzant 
els mateixos materials nobles 
amb què va ser concebuda. 
Per garantir la fidelitat a les 
tècniques artesanals origi·
nals, s’ha reunit un equip de 
restauradors especialitzats en 
cadascuna de les tasques que 
cal desenvolupar. A més, les 
obres inclouran el jardí i el 
mur de trencadís.

El projecte també preveu 
dotar la finca, dissenyada 
originalment com un edifici 
de tres habitatges, amb instal·
lacions i equipaments de dar·
rera generació, assegurant·ne 
l’eficiència energètica i uns 
estàndards d’habitabilitat i 
comoditat propis del segle 
XXI. 

Iris la Garriga, SAU té una 
llarga trajectòria de millora 
de l’arquitectura modernista 
i noucentista de les seves 
propietats. La companyia i la 
voluntat personal de Pascual 
ha estat sempre la de “retor·
nar l’esplendor original a 
aquestes finques, veritables 
obres d’art, dotades d’una 
bellesa excepcional que el 
pas del temps sovint mal·
tracta”. En línia amb aquesta 
filosofia, la companyia ha 
rehabilitat recentment l’anti·
ga fàbrica  Mallol, datada del 
1918 i situada a la confluèn·
cia dels carrers la Doma i Sant 
Francesc.
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A l’esquerra, la finca modernista tapada per una lona. A la dreta, una de les persones treballant en la restauració

Un edifici de gairebé 115 anys

La Garriga La Torre Iris forma part de l’Illa 
Raspall, juntament amb la Bombonera, la 
Casa Barbey i la Casa Barraquer. Tot i que 
tenen uns elements comuns, com el trenca·
dís que cobreix la part superior de les parets 
ondulades, cadascuna té les seves caracterís·
tiques específiques. La Torre Iris va ser cons·
truïda el 1910 com un edifici format per tres 
cases diferents bastides per ser llogades per 
separat, però que externament semblaven 

una de sola. Es caracteritza pels esgrafiats 
de les façanes, que mostren dibuixos geo·
mètrics de vegetals, però que actualment es 
trobaven en molt mal estat de conservació i 
havien perdut tots els colors originals. Tam·
bé compta amb diverses peces de ferro for·
jat, com la de la balconada principal, que aju·
den a embellir tot el conjunt. L’interior està 
ornamentat amb diverses vidrieres decora·
des i una llar de foc. L’any 1997, el Govern 
de Catalunya va declarar tota l’Illa Raspall 
Bé Cultural d’Interès Nacional (BCIN).
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S’estan fent 
servir tècniques 

en desús  
com l’esgrafiat  

o l’estuc 

Marcel Pascual restaura la Torre 
Iris sense ajudes institucionals
Iris la Garriga, SAU impulsa la rehabilitació integral de la finca modernista de Raspall



CULTURANOU9EL Dilluns, 22 de juliol de 202424

Parets del Vallès

EL 9 NOU

El director de l’Àrea de Ser-
veis Personals i cap del Ser-
vei de Cultura i Protocol de 
l’Ajuntament de Parets, Juli 
Bosch, va participar com a 
ponent en el seminari “Espai 
Escena. Planificació del man-
teniment i actualització dels 
equipaments escènics”. És la 
segona edició d’aquest espai 
de trobada i reflexió adreçat 
als tècnics responsables dels 
espais escènics municipals, 
que organitza el Centre d’Es-

tudis i Recursos Culturals de 
la Diputació. En aquest debat 
es van posar sobre la taula 
dos casos pràctics de planifi-
cació: el Teatre Can Rajoler 
de Parets, presentat per Juli 
Bosch, i la sala el Centru del 
Teatre Municipal de Canet 
de Mar, a càrrec de Mercè 
Valls, tècnica de Cultura.

En la seva exposició, Bosch 
va destacar, com a model i 
exemple de bona pràctica de 
planificació i actualització 
d’espais escènics municipals, 
les inversions realitzades 
per l’Ajuntament per posar 

al dia el Teatre d’acord amb 
la normativa i preservant la 
seguretat de les persones. 
Entre el 2017 i el 2023 es van 

fer reformes per actualit-
zar totes les instal·lacions i 
l’equipament tècnic que es 
fa servir en els espectacles, 

Meritxell Neddermann  
presenta ‘Suelta’.  
Obert x Vacances.  
Exterior de Roca Umbert  
de Granollers. Dijous 18  
de juliol, 20.00 h

Meritxell Neddermann en el concert de dijous al vespre a Roca Umbert

En els moments més tranquils

Granollers

X.G.G.

Dijous passat al vespre, amb 
molta més calor ambiental i 
una mica menys d’afluència 
de públic, la fàbrica Roca 
Umbert va acollir el tercer 
concert gratuït emmarcat 
en la programació del cicle 
Obert x Vacances. El va 
protagonitzar la intèrpret 
Meritxell Neddermann jun-
tament amb la seva actual 

banda, composta pel guitar-
rista Josep Munar, el teclista 
Kevin Díaz i el bateria David 
Gimeno. 

Combinant estils tan 
diversos com el pop-rock 
dels setanta, l’electròni-
ca o el jazz experimental 
i el neo-soul, cantant en 
català, castellà o anglès i 
interactuant sovint amb els 
contemplatius assistents, la 
compositora i pianista del 
Maresme va desplegar el seu 
acreditat talent en un con-
densat setlist. El van formar 
vuit temes del seu últim 
disc, Suelta, i quatre talls del 
seu debut, In the Backyard of 
the Castle, per acabar oferint 
un recital poc convencional 
però força interessant.

Les reformes al Teatre Can 
Rajoler de Parets, exemple de 
bona planificació d’inversions

X
.G

.G
.

El concert de La Casa Azul al festival Mollet Music Week. 
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“Bona nit, boniques”
La Casa Azul tanca el Mollet Music Week davant de centenars d’espectadors

Mollet del Vallès

Aina Barquero

La calor i la xafogor no van 
ser inconvenients pels cen-
tenars de persones que es 
van acostar divendres al ves-
pre al parc de Ca l’Estrada de 
Mollet per veure el concert 
de La Casa Azul en la cloen-
da del festival Mollet Music 
Week. 

El grup de Guille Milky-
way no va decebre, amb un 
repertori de melodies elec-
tropop que van fer vibrar 
el públic. Cal destacar que 
l’acompanyament visual i 
la il·luminació van fer de 
l’espectacle tota una festa 
futurista.

Al concert no hi van faltar 
els clàssics com Los chicos 

hoy saltarán a la pista o 
Podría ser peor, entre els 
temes més corejats per la 
gent. Amb la cançó Esta 
noche solo cantan para mí, 
les pantalles es van omplir 
d’imatges de les grans ídoles 
de Milkyway com Aretha 
Franklin, Nina Simone o 
Stevie Nicks, però tampoc es 
va oblidar d’Amaia Romero, 
Julieta o Mushka.

Abans del clímax, Mil-
kyway es va acomiadar amb 
un “Bona nit, boniques” que 
va fer embogir el públic 
quan després van començar 
a sonar les primeres notes 
de La revolución sexual, 
aquest cop acompanyada 
d’un mashup amb One more 
time de Daft Punk.

D’altra banda, dijous al 
vespre va ser el torn dels 
Amics de les Arts, que van 
portar la seva màgia al parc 
de Ca l’Estrada, en la tercera 
nit del festival. La banda va 
fer gaudir el públic amb els 
seus temes de sempre i can-
çons del nou disc.

A
JU

N
TA

M
ER

N
T

 D
E 

PA
R

ET
S

El teatre Can Rajoler de Parets

i que és original del 1997. 
En total, s’hi han invertit 
863.035,94 euros.

Destaquen les actuacions 
que s’han fet en el sistema 
complet de climatització i en 
l’adaptació de la part escèni-
ca i de treball a la normativa, 
que han estat unes inversi-
ons de quasi 244.000 euros 
i més de 275.000, respecti-
vament. També s’han reno-
vat les instal·lacions i els 
equipaments d’il·luminació 
i audiovisuals, el cortinatge, 
l’equip informàtic, la micro-
fonia, els focus i els equips 
de sonorització del teatre. 
Una de les últimes actua-
cions, de 99.410,46 euros, 
es va fer l’any passat i con-
sistia en la renovació de la 
il·luminació de sala, treball 
i guàrdia, i l’adquisició de 
nous projectors.

CRÍTICA DE MÚSICA
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L’actuació de Miquel Gil al Maratafolk de dissabte al vespre

La música folk sona a Marata
El festival Maratafolk porta vuit hores de música i bon ambient a Marata

Les Franqueses del V.

EL 9 NOU

La música  folk i l’ambient 
més nostrat van tornar a pro-
tagonitzar una nova edició, 
la 21a, del festival Maratfolk 
a la plaça de Marata, dins els 
actes del cap de setmana pre-
vi a la festa major. Des de les 
8 del vespre i fins a les 4 de 
la matinada, entre 800 o 900 
persones es van acostar a la 
plaça per veure un o més dels 
concerts programats, parti-
cipar en el sopar popular o 
ballar al ritme dels punxadis-
cos PD Nostrat i PDK1000. 
L’afluència de gent s’assem-
blava a la de l’anterior edició, 

en què celebrava el vintè 
aniversari. El sopar popular 
que es va fer a la plaça va 
reunir unes 360 persones. 
“És una afluència semblant a 
la de cada any”, ha comentat 
Gerard Lloreda, de l’organit-
zació.

Segons l’hora, el públic 
també va ser divers, i va 
aplegar tant jovent, famílies 
o persones més veteranes. El 
que sí que té Maratafolk és 
una part de públic molt fidel, 
que repeteixen any rere any, 
i sigui quin sigui el cartell. 
Perquè, més enllà de la músi-
ca, el festival de folk també 
ha aconseguit crear al llarg 
dels anys un gran ambient, i 

per a molta gent es conver-
teix en una cita obligada cada 
juliol.

Enguany, el jove duet Alosa 
va ser l’encarregat d’obrir el 
festival i es va convertir en la 
gran sensació de la nit. Tot i 
la seva curta trajectòria, ja ha 
aconseguit captivar el públic 
d’allà on van, i a Marata no 
va ser diferent. Fins i tot van 
haver de fer dos bisos. Des 
de l’organització, de fet, sem-
pre intenten arriscar i donar 
cabuda a propostes no tan 
consolidades, com el de les 
dues noies que formen Alo-
sa, que atreguin un públic 
més jove.

El relleu el va prendre 

Miquel Gil, un conegut del 
festival després de l’actuació 
que va fer-hi el 2007, per 
continuar amb els emporda-
nesos La Puça, que tant feien 
una versió com una sardana 
o un rap canalla. 

La nit va acabar una doble 
sessió de punxadiscos amb 
PD Nostrat, format per dos 
granollerins, i PDK1000,  de 
Corró d’Avall. Les seves ses-
sions es van anar alternant 
fins a cloure la nit. 

Amb tots aquests noms 
propis, Maratafolk ha acabat 
de crear el seu segell parti-
cular que el converteix en un 
festival imprescindible per a 
molts.

Quimi Portet  
tanca els concerts de 
l’Obert per Vacances 
a Roca Umbert

Granollers

Quimi Portet serà l’encarre-
gat de tancar, aquest dijous a 
les 8 del vespre, els concerts 
de l’Obert per Vacances a 
Roca Umbert de Granollers. 
El músic osonenc presenta-
rà el seu nou doble àlbum, 
Si plou, ho farem al Pavelló 
(Live in Cincinnati), que és 
el primer disc en directe de 
la seva carrera i també el 
seu primer recopilatori de 
“grans èxits” amb dos temes 
inèdits. Gravat en el trans-
curs de diversos concerts del 
World Tour 2018-2019 amb 
el power-trio que completen 
Jordi Busquets, guitarra, 
i Ángel Celada, bateria, 
il·lustra la transmutació d’un 
artista que més enllà dels  
discos venuts amb Los Bur-
ros, Los Rápidos i El Último 
de la Fila, no ha deixat de ser 
fidel al seu propi univers. És 
un univers on el rock’n’roll 
es transforma en vehicle de 
pensament, dinamo d’ironia i 
corretja de transmissió d’allò 
que Dylan va convertir en 
alta literatura.

El cicle Juliols  
al Xifreda de Sant 
Feliu s’acaba amb 
Mar Pujol
Sant Feliu de Codines

La primera edició del cicle de 
concerts Juliols al Xifreda a 
Sant Feliu de Codines es tan-
carà aquest dijous a 2/4 de 9 
del vespre amb el concert de 
Mar Pujol. La jove cantau-
tora del Lluçanès, en format 
duet, presentarà Cançons 
de rebost, a través d’una veu 
enganxada a una guitarra.  
En les seves cançons s’hi pot 
trobar el que és quotidià i el 
que és més transcendental. 
El concert es farà als Jardins 
de Can Xifreda.

Joan Colomo presenta el seu 
últim disc a Sant Celoni
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Joan Colomo va actuar a la plaça de la Biblioteca amb la seva banda

Sant Celoni

EL 9 NOU

El músic Joan Colomo va 
tornar a casa dijous al vespre 
per compartir amb el públic 
de Sant Celoni el seu nou tre-
ball discogràfic, Tecno realis-
ta. El concert es va fer dins la 
programació dels Dijous a la 
Fresca, a la plaça de la Bibli-
oteca, que es va omplir d’un 
públic totalment entregat a 
Colomo, un dels músics més 
carismàtics del panorama 
català de l’última dècada.

El músic de Sant Celoni 
va actuar amb la seva banda, 

formada per Xavi Garcia, al 
baix, Guillem Caballero, als 
teclats, i Pau Albà, a la bate-
ria. La formació va interpre-
tar els temes del nou treball 
discogràfic en què canta amb 
tendresa contra la societat de 
consum com “Extinció final” 
o “Tot és molt difícil”. A més,  
Colomo va oferir una part 
tocant ell sol i encadenant 
diverses cançons antigues. 
Així, el concert es va anar 
allargant amb moltes ganes 
tant dels mateixos músics 
com del públic, satisfet de 
poder tenir el seu músic a 
prop.
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La fira va reunir una quinzena de parades dissabte i diumenge al matí
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La primera prova del Joc de Colors, que es va fer dissabte al matí al pavelló poliesportiu

La Fira del Tomàquet de 
Santa Eulàlia es consolida
Productors i organitzadors destaquen l’augment de vendes i participació

Santa Eulàlia de Ronçana

Eudald Sanz

La Fira del Tomàquet cele-
brada el cap de setmana a 
Santa Eulàlia de Ronçana  
va tenir més de 1.500 visi-
tants. Tant productors com 
organitzadors van remarcar 
l’increment de vendes i de 
participació.

La catorzena edició de la 
fira es va celebrar el matí de 
dissabte i diumenge al Cen-

tre Cívic i Cultural La Fàbri-
ca. La iniciativa, impulsada 
per l’Ajuntament del muni-
cipi i pel Consell Comarcal, 
busca preservar les diverses 
varietats de tomàquet de 
la comarca. Durant els dos 
matins de cap de setmana, 
els visitants van poder pas-
sejar entre una quinzena de 
paradetes que oferien diver-
ses varietats de tomàquets 
i productes que els acompa-
nyen, com el pa o l’oli.

La Fira del Tomàquet és la 
segona part i conseqüència 
de la fira Lliga’t a la ter-
ra, que es va fer al mateix 
municipi l’abril passat. A la 
primera fira es va vendre el 
planter, que es va conrear i 
que finalment s’arriba a ven-
dre a la Fira del Tomàquet de 
cada juliol. “La fórmula és un 
èxit”, va afirmar Manel
Imedio, regidor de fires i 
Sector Primari de Santa Eulà-
lia. “Cada cop rebem més 

visitants d’altres comarques”, 
va afegir. En total parlen 
d’uns 1.500 visitants entre 
les dues jornades.

La bona collita també va 
consolidar l’èxit d’aquesta 
edició. “Les pluges de la 
primavera i la calor tardana 
d’aquesta temporada han 
permès fer créixer tomà-
quets bons i sans”, va expli-
car el productor local Enric 
Gubern. Tanmateix, altres 
productes no han tingut la 

mateixa sort. Jordi Sanfeliu, 
productor d’oli i vins, va 
comentar que la collita d’oli 
és minsa per culpa de la 
sequera dels últims tres anys.

Els productors van acabar 
satisfets de les vendes assoli-
des a la fira. “En aquesta edi-
ció veiem que els compradors 
estan interessats a aprendre 
sobre les varietats de tomà-
quet i estem venent molt”, va 
explicar Gubern. Es calcula 
que es van vendre uns 1.000 
quilos de tomàquet entre 
tots els paradistes. Els altres 
productes també van seguir 
aquesta dinàmica. “Les ven-
des sempre són molt bones en 
aquesta fira”, va dir Sanfeliu. 
“Els compradors ens coneixen 
i saben que aquí trobaran pro-
ductes de qualitat”.

A banda de les paradetes, 
la Fira del Tomàquet va 
oferir tallers i activitats en 
què van assistir més de 500 
persones. Es van fer visites a 
l’hort de l’Espelt i es van rea-
litzar dos tallers familiars. 
També hi va haver lloc per a 
la gastronomia. Es va fer un 
tast de varietats antigues de 
tomàquet, amb en Pep Sal-
setes i Rubèn Hernández, i 
hi va haver un maridatge de 
cerveses, tomàquet i format-
ge a càrrec de Comic Beer.  
Finalment, es va dur a terme 
una sessió de Show Cooking 
organitzada pel Gremi d’Hos-
taleria del Vallès Oriental 
en què es van preparar tres 
tapes fetes amb varietats 
locals.

La fira havia d’acabar amb 
un vermut musical, però els 
ruixats de diumenge al mig-
dia no ho van permetre. La 
catorzena edició de la Fira 
del Tomàquet va acabar amb 
un bon regust de boca tant 
per l’Ajuntament com pel 
Consell Comarcal. Amb unes 
bones dades de participació 
i de vendes, asseguren que 
la fira del tomàquet està ben 
consolidada.

Les colles de Santa Eulàlia de 
Ronçana afronten les primeres 
proves de festa major

Santa Eulàlia de Ronçana

EL 9 NOU

El Joc dels Colors de la festa 
major de Santa Eulàlia de 
Ronçana va començar el cap 
de setmana amb molta força 
i participants. La primera 
prova, dissabte al matí, va ser 
20 fitxes i sac. Consistia a fer 
una partida gegant de Mono-
poly, que va mobilitzar força 
gent al pavelló poliesportiu, 
en què cadascú tenia el seu 
paper, com el de tirar daus. 

També va aplegar molta 
gent de les colles la prova 
nocturna que es va fer dis-
sabte a la tarda i a la nit, con-

sistent en un escape room, tot 
i que també va crear alguna 
confusió, segons han explicat 
els organitzadors. Així, algu-
na colla es va encallar enmig 
del joc.

La gastronomia va mar-
car la prova de diumenge 
al matí, el Tomatast. El dia 
anterior, i aprofitant que se 
celebrava la Fira del Tomà-
quet a Santa Eulàlia, dos 
membres de cada colla van 
anar a veure com feien algu-
na recepta per després repro-
duir-la, en el que era una 
part de la prova. Les colles 
van sortir contentes d’aques-
tes primeres proves.
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Un dels actes de dissabte, per a la mainada, amb música i pluja de bombolles i jocs rurals
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Diumenge es va fer una activitat de pintura infantil a la plaça de la Joventut
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El concurs de truites que es va fer dissabte

Una festa molt 
participativa a la Torreta

La Roca del Vallès

EL 9 NOU

Els veïns a de la Torreta, a 
la Roca del Vallès, es van 
abocar durant tot el cap de 
setmana a la celebració de la 
seva festa major, que es va 
tancar diumenge al vespre 
amb diferents exhibicions i 
entregues de premis. 

Alguns dels actes de la 
festa major són molt tradici-
onals, com el repte dels car-
gols, el cercavila, la cursa i la 
cargolada, que dissabte a la 
tarda va celebrar la vintena 
edició, amb molta participa-
ció i animació. La cargolada, 
que es va fer al final a la 
devesa de la Font del Cargol, 

va aplegar moltes persones 
per tastar aquest plat. El 
mateix dissabte, però al mig-
dia, es va fer una altra activi-
tat gastronòmica, el concurs 
de truites, amb molts partici-
pants que van fer tota mena 
de truites, des de la tradicio-
nal fins a altres amb gustos i 
ingredients diversos. 

 Diumenge al migdia la 
gastronomia també va ser la 
protagonista amb la tradicio-
nal arrossada, que va reunir 
unes 270 persones. En prin-
cipi, el dinar s’havia de fer a 
Can Tàpies, però a causa de 
la pluja del matí es va decidir 
traslladar-lo al Centre Cultu-
ral, on abans ja s’havia fet un 
espectacle de màgia.

Canovelles comença  
a escalfar motors  
de cara a la festa major

Canovelles

EL 9 NOU

Canovelles ja està a punt 
per celebrar de ple la festa 
major. El cap de setmana pas-
sat, però, ja es va fer un dels 
actes tradicionals previs, la 
presentació de la festa major 
amb la projecció del vídeo 
amb les imatges de la festa 
de l’any anterior. L’acte, que 
es va fer dissabte al vespre a 
la pista polivalent, va aple-
gar unes 450 persones. La 
presentació va ser molt dinà-
mica i també va servir per 
celebrar que fa cinc anys con-
secutius que els canovellins 

Javi García, Alessio Cruz i 
Marc Bachiller, integrants de 
Testa Produccions, s’encar-
reguen d’immortalitzar els 
millors moments de la festa 
del poble.

Divendres ja es van fer 
altres activitats com una 
festa familiar, el torneig de 
futbol 7, que aplega molts 
participants, o el toc d’inici 
amb DJ Espantojá, al camp 
municipal de futbol.

La festa major continuarà 
al llarg d’aquesta setmana, 
però sobretot a partir de 
dijous i durant tot el cap de 
setmana, amb activitats que 
ompliran carrers i places.

Gallecs gaudeix d’una 
festa major molt popular

Mollet del Vallès

EL 9 NOU

Gallecs ha celebrat gairebé 
quatre dies de festa major 
amb molta participació, 
excepte unes hores de diven-
dres al vespre coincidint amb 
el concert de La Casa Azul 
del Mollet Music Week.  “La 
valoració general, però, és 
molt positiva, i la gent ha 
respost molt bé”, ha comen-
tat Ivana Morera. 

La festa va començar dijous  
al vespre amb un caràcter més 
veïnal amb la celebració del 
concurs de truites i un kara-
oke a la fresca. Divendres, 
tot i el buit de gent que es va 
produir des de les 11 fins a 
la una de la matinada, quan 

s’havia de fer una botifarrada 
i uns versots de festa major, 
l’ambient va arribar cap a 
la matinada amb el festival 
musical, que va comptar amb 
les actuacions de Sotabosc, 
Monos Voladores i del DJ 
Mody, amb una festa que es 
va allargar gairebé fins a les 
sis del matí.

Un dels actes de la festa 
amb més èxit va ser el sopar 
molt casolà de dissabte al 
vespre, que va omplir la pla-
ça. Una de les novetats va ser 
el monòleg que es va fer des-
prés, a càrrec de Neus Motos. 
La nit va acabar amb el ball 
de l’Orquestra Orgue de Gats 
i amb el Dj I-One. Diumenge 
va destacar la tradicional 
actuació castellera.
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Entitats 
de Cardedeu  
fan un taller  
de barres segures 
a festes populars

Cardedeu

EL 9 NOU

Diferents entitats de 
Cardedeu han participat en 
un taller sobre dispensació 
responsable d’alcohol en 
barres de festes populars. 
Es tracta d’una formació per 
sensibilitzar i adquirir conei-
xements per fomentar espais 
segurs de música i ball. El 
taller ha estat impulsat per la 
regidoria de Salut i s’ha ofert 
a totes les entitats del muni-
cipi que organitzen activitats 
amb barres de begudes i a les 
AFA de centres escolars. 

Els objectius han estat 
dotar als participants d’eines 
per identificar i anticipar 
situacions de risc; facilitar 
l’adquisició de coneixements 
i habilitats per ser referents 
en la transmissió de valors; 
oferir pautes per aplicar 
correctament les directrius 
preventives en dispensació 
responsable d’alcohol, con-
sums de drogues i conductes 
violentes. La consultora 
Mediare, especialitzada en 
oci nocturn i drogues, ha 
impartit el taller, que ha 
estat finançat per la Dipu-
tació de Barcelona. Hi han 
participat les associacions de 
veïns la Granada, Centre de 
la Vila i Can Canyes; també 
la colla de diables, el Polvorí, 
la colla de Trabucaires i el 
casal popular la Metxera.

Manel Piñero, el conegut Homo APM

La Llagosta

Marta Santisteban

Si hi havia un personatge 
que encarnés l’essència del 
programa de TV3 Alguna 
Pregunta Més? (APM?), era 
l’Homo APM. Des del 2009 
i fins al 2016, tota una gene-
ració de teleespectadors van 
riure amb les frases estram-
bòtiques que l’Homo APM?  
etzibava a la gent en situaci-
ons quotidianes. Rere la pell 
del personatge hi habitava 
l’actor, guionista i periodista 
Manel Piñero, ara també 
professor de secundària a la 
Llagosta.

Piñero és un aprenent 
incansable, un humorista 
vital, una persona desperta i 
inquieta amb passió per supe-
rar-se a si mateix a cada repte. 
Durant anys es va dedicar al 
periodisme local i esportiu 
abans de començar com a 
guionista de l’APM? al 2007: 
“una companya de Catalunya 
Ràdio sabia de la meva inqui-
etud com a guionista de 
l’APM, i jo volia canviar de 
registre després d’anys a la 
secció d’esports de mitjans 
com El Punt o Ràdio i Televi-
sió de Badalona”.

Una vegada dins del progra-
ma, la idea d’un personatge 
que parlés amb les frases de 
l’AMP? va anar prenent cos 
de la mà de Mireia Miró i el 
mateix Piñero. “Vaig fer cur-
sos de teatre per tenir més 
recursos, però el personatge 
tenia molt de personal, molt 

de mi i de la Mireia”.  Piñero 
descriu l’Homo APM? com 
“un ésser boig, fora de con-
text, perdut en el món”. I així 
era, un home estrany que 
només parlava amb frases de 
l’AMP?: “(Què porta? Magda-
lenes; Patada als ‘webs’; Olé 
la incultura!; Nos han vulgut 
rubà el partit!...)”. Hi havia un 
breu guió, però gran part de 
l’actuació de Piñero era impro-
visada: “Primer fèiem un 
recull de frases que tinguessin 
relació amb el lloc on anàvem 
a gravar, i després gravàvem. 
Havia d’estar molt concentrat 
perquè improvisava tot el que 
deia; tirava del bagatge de 
frases del programa i havia 

de mantenir un posat neutre, 
que no semblés que m’estava 
fotent de la gent.”

El 2016, Piñero va sortir de 
la pell de l’Homo APM, tot i 
que va continuar com a gui-
onista del programa fins al 
2021. “Va tenir un final molt 
bonic, un especial amb el 
Josep Pedrerol en què ell feia 
d’Homo APM i jo el guiava”.
Intrèpid i aventurer, Piñe-
ro va decidir fer un canvi 
de professió: “Després de 
molts anys lligat al món dels 
mitjans se’m va acudir ser 
professor”. Així doncs, va 
canviar la càmera per l’aula 
de català: “també fas d’actor 
quan fas de professor, tot i 

que el públic sovint el tens 
en contra perquè no sempre 
ve voluntàriament”.

I com deu ser l’Homo AMP? 
a classe? “Els meus alumnes 
tenen 14 o 15 anys, molts no 
coneixen l’Homo APM, però 
els seus pares sí i amb inter-
net és molt fàcil convertir-se 
en ‘el professor famós’”. I 
sembla que ser el professor 
té la seva part positiva: “Em 
permet crear un vincle amb 
els alumnes, passo de ser una 
persona seriosa a algú acces-
sible. Els alumnes coneixen 
una vessant teva que t’hu-
manitza”. Lluny d’avorrir-se, 
Piñero continua provant-se a 
si mateix dia a dia.

JU
LI

Á
N

 V
Á

Z
Q

U
EZ

La mostra va reunir una vintena de parades

Sta. Maria de Palautordera

EL 9 NOU

La 27a Mostra d’Artesania de 
Santa Maria de Palautordera, 
celebrada el cap de setmana, 
va ser una combinació de 
proximitat, gastronomia, sos-
tenibilitat i, sobretot, entre-
teniment per a petits i grans. 
Va ser un espai més descafe-
ïnat que de costum a causa 
del temps, però els visitants 
van aprofitar qualsevol raig 
de sol per apropar-s’hi i veu-
re els diferents productes de 
les 20 parades situades a la 
part baixa del poble.

La Mostra va coincidir un 
any més amb l’emblemàtica 
marxa Clar de Lluna, dues 
activitats que se celebren 
conjuntament el cap de set-
mana més pròxim a la lluna 

plena. Aquest any, però, les 
dates no van ser favorables, 
ja que les dues jornades van 
estar marcades pel temps 
irregular: dissabte per la 
calor intensa i diumenge, 
per la forta pluja, que va 
obligar a tancar les parades 
durant el matí. Els para-
distes van coincidir en el 
fet que el temps no va ser 
favorable per al mercat, però 
que es van anar fent vendes, 
sobretot a les tardes.

L’oferta de la fira d’arte-
sania va ser variada. Incloïa 
productes de moda com 
samarretes o accessoris fets 
a mà, aliments de proximitat, 
elements d’higiene personal 
ecològics i articles decora-
tius com llums i dibuixos. 
Productes únics i creatius 
elaborats per artesans locals i 

d’arreu del territori català.
L’episodi de pluja intensa 

de diumenge al matí va pro-
vocar un canvi de plans. La 
fira es va reubicar exclusiva-
ment a la plaça de les Olles, i 

va reduir les parades de  vint 
a  sis. 

A més, es van eliminar els 
diferents tallers, i els jocs 
gegants només es van treure 
a la tarda. Uns jocs gegants 

per als quals l’Ajuntament 
tornava a apostar, que van 
tenir una gran demanda i 
que van ser tot un èxit per 
entretenir els més petits, 
però també els més grans.

De l’APM a l’aula
Manel Piñero, l’Homo APM? durant anys, fa de professor de secundària a la Llagosta

El temps condiciona  
la 27a Mostra d’Artesania 
de Palautordera
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Francesc Padró, president del Grup 24 Hores, va prendre la paraula durant la presentació de la 44a edició de la prova

Les 24 Hores de la Vall del Tenes 
presenta els canvis en el recorregut
Es fan amb l’objectiu d’adequar el circuit a l’essència del territori i per les demandes dels pilots

Lliçà d’Amunt

Eudald Sanz

La 44a edició de les 24 
Hores de la Vall del Tenes 
en resistència en ciclo-
motors, que se celebrarà 
entre el pròxim divendres 
30 d’agost i el diumenge 1 
de setembre al circuit de 
la Masia de Can Montcau, 
presenta diversos canvis 
en l’horari i en el traçat del 
circuit i que, segons apunta 
l’organització, es mantin-
dran de cara a les properes 
edicions. Tot plegat es va 
exposar en la tradicional 
presentació de la prova que 
va acollir l’Ateneu l’Aliança 

de Lliçà d’Amunt dijous al 
vespre.

La prova es renova, com ja 
és habitual, i enguany també 
porta novetats. El canvi més 
esperat i important és que 
s’ha innovat pel que fa a la 
distribució de l’espai i del 
traçat del circuit. La remo-
delació realitzada per Barna-
sfalt s’ha centrat a apropar 
els boxes al paddock. A partir 
d’ara, aquests dos espais esta-
ran connectats a través d’una 
rampa, així es resoldrà una de 
les demandes d’edicions ante-
riors. A més, s’ha redissenyat 
tot el recorregut del circuit 
amb l’objectiu “d’adequar-lo 
a l’essència del territori”, de 

tal manera que la pista emu-
li els pendents i desnivells 
típics dels turons vallesans. 
També es modifica l’horari de 
l’inici de la prova, que s’avan-
ça dues hores respecte a les 
anteriors edicions. D’aquesta 
manera, els corredors crema-
ran pneumàtics des de les 5 
de la tarda del dissabte fins a 
la mateixa hora del diumen-
ge. Aquesta variació respon a 
la necessitat de participants 
i organitzadors de prevenir 
el cansament i acabar més 
d’hora. Ara mateix, hi ha 29 
equips inscrits. De moment, 
hi ha quatre equips locals de 
la Vall del Tenes, però també 
d’altres països, com França 

espai dedicat a la venda de 
productes vinculats al Grup 
24 Hores i a la prova.  Paral-
lelament, a sota es desple-
garà una fira d’atraccions i 
un Circuit Ametlla Park per 
als més petits. Per accedir 
al recinte de Can Montcau 
es podrà fer a través de dos 
accessos. En primer lloc, 
amb vehicle particular des 
de l’accés superior de la C-
17. En segon lloc, per l’accés 
inferior –més proper a Lliçà 
d’Amunt– que només per-
metrà l’entrada a peu o amb 
transport públic. L’Ajunta-
ment del municipi habilitarà 
un servei de llançadora des 
del centre del poble fins a 
Can Montcau durant els tres 
dies.

coNsoLIdacIó I rELLEU

Les 24 Hores Internacionals 
de la Vall del Tenes s’han 
consolidat en l’àmbit estatal, 
i són una de les proves més 
reconegudes i esperades a 
tot l’estat. A banda, que és 
una de les proves amb parti-
cipació estrangera més alta. 
“Les 24 Hores no només és 
una cursa, sinó una festa que 
es munta amb uns esforços 
immensos”, manifestava 
Francesc Padró, president 
del Grup 24 Hores. També va 
agrair a corredors i organit-
zadors per treballar incansa-
blement i per convertir un 
any més Lliçà d’Amunt en la 
“catedral del ciclomotor”.  
A més, va parlar també de 
la renovació en marxa de 
l’entitat organitzadora. Aleix 
Garriga i Manel Ferriol van 
prenent de mica en mica el 
relleu de Padró i Joan Naudó 
en la presidència  i la vicepre-
sidència del Grup 24 Hores i 
de l’organització de la cursa. 
Tots dos s’han encarregat de 
la majoria de novetats, per 
exemple, de la modalitat no 
competitiva Experience. L’ac-
tual president valora molt 
positivament aquest relleu. 
“Necessitem que la directiva 
es renovi periòdicament per 
mantenir la cursa actualitza-
da en tot moment”, concloïa 
Francesc Padró.

i Itàlia. Els organitzadors 
esperen superar les xifres 
d’inscripcions de l’any pas-
sat, així com incrementar el 
nombre de participants de les 
categories sub-20, master-40 i 
femenines.  

Com és habitual, les 24 
hores de la Vall del Tenes 
comptaran amb diversos 
espais dedicats al públic 
visitant, un dels aspectes que 
més s’està potenciant en les 
darreres edicions. A la zona 
superior –la més propera a 
la carretera C-17– es dispo-
sarà la zona d’alimentació 
i del village, en el qual hi 
haurà un escenari, un servei 
de bar durant tot el dia i un 

El CT Granollers, a un 
pas dels podis als estatals

Granollers

EL 9 NOU

La delegació del Club Triatló 
Granollers als campionats 
estatals de duatló i triatló 
muntanya-cros, disputats a 
Almazán (Sòria), ha fregat el 
podi. Arnau Pla –or europeu 
en categoria 20-24– per par-
tida doble –en duatló-triatló 
i triatló-cros–, Santi Ribot i 
Pedro Oliveros hi van fer un 
molt bon paper. Per la seva 
part, David Malagón, or a 

l’Europeu, es va absentar per 
una lesió al tendó d’Aquil·les.

Arnau Pla, quart en duat-
ló-triatló, va quedar-se a les 
portes del podi, després d’un 
error en el sector de ciclisme.  
D’altra banda, en el triatló-
cros, va ser setè. Santi Ribot 
va reeditar el seu particular 
duel amb Lluís Pons, actual 
campió del món, que li va tan-
car la porta a assolir la meda-
lla de bronze. Pedro Oliveros, 
per la seva part, va acabar en 
la novena posició.

L’escorta de 27 anys es caracteritza pel seu llançament exterior

L’exterior Albert Real completa  
la plantilla del DM Group Mollet

Mollet del Vallès

EL 9 NOU

L’exterior Albert Real, que 
exerceix principalment d’es-
corta,  és la peça del puzle 
que faltava i que tan anhe-
lava el DM Group Mollet. 
Aquest fitxatge, a priori, 
serà el segon i últim per a la 
pròxima temporada, en què 
tornaran a buscar les prime-

res places de la nova Tercera 
FEB –la nova denominació de 
Lliga EBA–. L’altre fitxatge 
que ha fet l’entitat molletana 
és Jordi Auró, aler provinent 
del CB Granollers.

Real, que prové del 
Castelldefels, s’adapta a les 
característiques que buscava 
Josep Maria Marsà: un juga-
dor punts a les mans, i que 
suposa una amenaça amb el 

seu llançament exterior, i 
que pot generar-se situacions 
d’anotació des del seu propi 
bot.

L’escorta, de 27 anys, té 
experiència a LEB Plata –a 
nova Segona LEB–, després 
de jugar al CB l’Hospitalet i 
al CB Navarra. A més, es va 
formar a un dels planters pés 
prolífers de tot l’estat, el del 
Joventut de Badalona.
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El KH-7 BM Granollers es 
renova amb joventut i il·lusió
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Granollers

Eudald Clascà

Ja és gairebé tradició que 
els estius acostumin a ser 
moguts per al KH-7 BM 
Granollers. Enguany no ha 
estat per les sortides, que 
també n’hi ha hagut –la de 
la portera Pamela Rodrigues 
i la de Jana Castañera–, sinó 
per la quantitat d’arribades 
que, entre fitxatges i juga-
dors que pugen del juvenil, 
en són un bon grapat. La 
directiva del primer equip 
femení, Míriam González, 
que ha dimitit recentment, 
ha deixat la feina enllestida. 
Robert Cuesta, que conti-
nua al capdavant de l’equip, 
tindrà un equip que irradia 
joventut i il·lusió, però, tam-
bé, una certa inexperiència. 
La plantilla és de 17 jugado-
res, amb la recent renovació 
de Guarieiro, a més de les 
possibles jugadores del filial 
i del juvenil que es mantin-
dran en dinàmica del primer 
equip.

La formació haurà d’afron-
tar la temporada, això sí, 
amb la baixa sensible de 
Jana Castañera, que era un 
pilar clau de la defensa i que 
se’n va a jugar a Noruega. La 
lateral dreta, un dels seus 
puntals els últims anys, va 
anunciar la marxa fa unes 
setmanes amb la intenció de 
viure noves experiències en 
el món de l’handbol. Malgrat 
aquesta sortida, el KH-7 BM 
Granollers manté el nucli 
dur de jugadores importants, 
com són els casos de Marta 
Mera –indiscutible a la por-
teria–, Martina Capdevila 
–capitana i el cervell de 
l’equip en atac– o Lea Kofler 
–peça clau per a Robert 
Cuesta, tant en defensa com 

de Goundo Gassama, que 
formarà tàndem sota pals 
amb Marta Mera, renovada 
fins a l’any 2026, i de Maria 
Hombrado, que formarà 
parella amb Carla González 
a l’extrem dret i que ha reno-
vat fins al 2025. També han 
renovat: Cristina Polonio, 
Ariana Portillo, Ona Vila, 
Lea Kofler i Carla González.

Els reptes del KH-7 per 
aquesta temporada seran 
diversos. Primerament, 
adaptar les noves peces a 
l’engranatge de l’equip i, a 
partir d’aquí, intentar trobar 
una regularitat en els resul-
tats que no acaba d’arribar. 

González, malgrat la 
joventut de l’equip, es marca 
objectius ambiciosos. “Ens 
hem de mantenir ferms en 
una posició mitjana a la clas-
sificació. És un equip jove, 
amb canvis, però això no ens 
allibera de responsabilitat. 
Crec que hem de ser ambi-
ciosos, i mirar d’entrar a 
Europa”.

Guarieiro, renovada
E.C.

Una de les incògnites que quedava per saber sobre el nou 
KH-7, juntament amb la continuïtat o no de Jessica Bonilla 
–l’ajudant de Robert Cuesta–, era el futur de Giulia Guarie-
iro. Fins ara, en el si del club hi ha hagut un silenci absolut 
al voltant de la figura de la lateral esquerra brasilera. El 
club va resoldre el dubte divendres, quan va anunciar la 
seva renovació per una temporada. L’actual vinculació de 
Guarieiro, que va tornar al club l’estiu passat, s’havia acabat 
el 30 de juny. Aquesta serà la sisena temporada al club de la 
lateral i continua sent tan determinant com el primer dia. 
Enguany, i malgrat les lesions, ha estat la tercera màxima 
golejadora de la lliga amb 125 gols. La brasilera, de cara el 
pròxim curs, tindrà una competència més ferotge, ja que ha 
estat una de les posicions més reforçades. Ester Somaza i 
les recentment incorporades Belén Rodríguez i Júlia Nuez 
pugnaran per la posició.

KH-7 BM GRANOLLERS

MARtA MERA
GOuNdO GASSAMA

MARtiNA CApdEviLA
CLAudiA JuAN

MARtiNA LópEz

EStER SOMAzA
JúLiA NuEz

GiuLiA GuARiEiRO
BELéN ROdRíGuEz

LEA KOfLER
ALBA tORt

ONA viLA
ARiANA pORtiLLO

CARLA GONzáLEz
MARiA HOMBRAdO

ENtRENAdOR: ROBERt CuEStA

CRiStiNA pOLONiO
pAuLA MiLAGROS

en atac–. A elles s’hi suma-
ran les noves incorporacions: 
Júlia Nuez, de l’Atlético 
Guardés, i Belén Rodríguez, 
del juvenil del Montequinto 
andalús, al lateral esquerre 
i la central Claudia Juan, 

del Morvedre. A més, també 
hi haurà les jugadores que 
durant tota la temporada 
passada van treure el cap en 
el primer equip i que, aquest 
any, ja tindran contracte de 
professional. Són els casos 

El pilot  
Pol Espargaró 
correrà a Àustria 
amb una invitació

Granollers

El pilot Pol Espargaró cor-
rerà aquesta temporada per 
segona vegada, també per 
ús d’una wild card, al Gran 
Premi d’Àustria, que se cele-
brarà del 16 al 18 d’agost al 
circuit de Red Bull Ring, la 
primera prova després del 
retorn de l’aturada d’estiu. 
El seu equip, KTM Factory 
Racing, amb qui exerceix de 
pilot provador, ha decidit que 
competeixi durant aques-
ta prova. Pol va competir, 
anteriorment, al Gran Premi 
d’Itàlia, a principis de juny. 
El granollerí es va quedar 
sense puntuar en cap de les 
curses, va ser 14è en l’esprint 
de dissabte i 17è en la de 
diumenge. Ara bé, durant els 
entrenaments de divendres, 
va igualar el rècord de velo-
citat del circuit: 366,1 km/h. 
Pol va plegar de ser pilot 
titular al final de la passada 
temporada, sota les ordres de 
l’equip GasGas.

Íngrid Valcárcel, de 
Granollers, campiona 
de Catalunya sub-20 
de javelina
Granollers

L’atleta de Granollers i del 
FC Barcelona, Íngrid Valcár-
cel, va proclamar-se campio-
na de Catalunya de javelina 
en categoria sub-20 el passat 
cap de setmana a Vic. Va 
assolir una marca de 42,55 
metres, un registre que li va 
permetre penjar-se la meda-
lla d’or. Íngrid Valcárcel, que 
va fitxar pel club blaugrana 
a principis de temporada, 
ja va quedar al mes de març 
subcampiona estatal de la 
categoria amb una marca de 
43,89 metres. La pròxima set-
mana, l’atleta de Granollers 
disputarà el campionat esta-
tal de la categoria, en què 
intentarà millorar la seva 
marca personal.
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Txell Mas, a l’esquerra, i Kaba Gassama, a la dreta, al balcó de l’ajuntament

Mas i Gassama, reconegudes 
per l’Ajuntament de Granollers
Granollers

EL 9 NOU

Les dues esportistes de 
Granollers que seran pre-
sents als Jocs Olímpics de 
París, Meritxell Mas i Kaba 
Gassama, van ser recone-
gudes pels seus mèrits per 
l’Ajuntament de Granollers.

Pocs dies abans d’empren-
dre el viatge cap a la capital 
francesa, i enmig d’un estat 
de nervis i de desgast físic 
per la dura preparació, les 
granollerines van ser rebu-

des per l’alcaldessa, Alba Bar-
nusell, i el regidor d’esports, 
Álvaro Ferrer.

Gassama, amb l’equip 
estatal femení d’handbol, 
debutarà aquest mateix 
dijous davant de la selecció 
del Brasil. Per la seva part, 
Mas viatjarà, juntament amb 
tota la delegació de natació 
artística, ben entrat al mes 
d’agost. La nedadora del CN 
Granollers saltarà a la piscina 
en els darrers dies, a partir 
del dia 5 d’agost, amb la final 
de rutina tècnica.

Les cinc noves incorporacions es caracteritzen per ser una aposta pel futur
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“El BM Granollers s’està 
gestionant com un club amateur”
Míriam González exposa els motius de la seva dimissió de la junta directiva del club granollerí

“Un dels meus 
objectius era 
cuidar l’equip 
femení com un 
de professional  
i no s’està fent”

“El club fa 
molts anys que 
és un referent. 
Ara, no hi ha 
una estructura 
consolidada”

Míriam González,  
molts anys de dedicació al club

Granollers Míriam González Amores, de 
30 anys, atén EL 9 NOU uns dies després 
d’haver dimitit com a directiva del BM 
Granollers. Des del Palau d’Esports, on ha 
passat molt de temps, destapa les raons 
que l’han portat a plegar del club de la 
seva vida. Ha dedicat gran part de la seva 

trajectòria a l’entitat vallesana: jugadora 
durant vuit anys i, els darrers mesos, com 
a responsable de la junta directiva de la 
secció femenina. Comparteix la vocació 
per l’handbol amb la feina d’investigadora 
d’assajos clínics a l’Hospital de la Vall d’He-
bron. La seva mirada evoca un alliberament 
personal, però també amaga la dificultat 
d’uns últims mesos carregats de contradic-
cions i dubtes en la gestió.
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“Em dol prendre 
aquesta decisió, 
però crec que és 
el millor per al 
club en aquests 
moments”

Granollers

Paula Boada

Com es troba, després de la 
seva dimissió?

Estic bé, tranquil·la, una 
mica afligida. M’agradava 
molt estar a prop de les juga-
dores i donar-los confiança i 
proximitat amb la junta. He 
estat a la seva banda i sé que 
és difícil parlar amb la junta i 
que siguin propers. Crec que 
totes m’han enviat missatges 
positius, tant elles com el cos 
tècnic i els treballadors amb 
els quals he treballat dins 
del club, i això també m’ha 
reconfortat una mica aquesta 
tristor que porto a sobre. El 
president, en canvi, no m’ha 
dit res després de la dimissió.

Com s’ha gestat la dimis-
sió?

Fa bastants mesos que ho 
penso, des del febrer-març, 
quan van començar les reno-
vacions i fitxatges, va haver-
hi bastant rebombori i vaig 
tenir molta feina. Jo ho faig 
encantada, però potser no 
em pertoca. Va començar tot 
aquí, perquè la manera de fer 
i de pensar no és la mateixa 
que la meva. Quan no estàs 
en la mateixa direcció, xoca 
molt i al final és molt des-
gast. Per una altra banda, 
m’agradava molt i volia llui-
tar-hi i, per això, he aguantat 
fins ara, que he tornat a tenir 
dues decisions que m’han 
pesat més. 

És llavors quan veu clar 
que ha de dimitir?

Sí, en el moment que veig 
que hi ha un parell de deci-
sions que no m’agraden. Jo 
vaig entrar a la junta per 
vetllar pel benestar de les 
jugadores, perquè estigues-
sin en bones condicions, a 
gust i contentes. Jo veig que 
això no s’està mantenint o 
que m’està costant massa 
que es pugui mantenir. En el 
moment que em posen tants 
bastons a les rodes veig que 
no puc seguir, que és impos-
sible. 

Per què decideix plegar? 
Crec que hi ha una manca 
d’estructura al club, conside-
ro que el BM Granollers s’es-
tà gestionant com un club 
amateur. És un tema que fa 
mesos que detecto; de fet, 
vaig presentar una solució 
amb diverses persones que 
podien incorporar-se al club. 
Jo crec que el BM Granollers 
són molts anys d’història, de 
ser un referent a Catalunya 
i a l’estat. Ara no hi ha una 
estructura consolidada. Ani-
rem fent i tot anirà passant, 

perquè és un club fort i no 
crec que caigui mai. Sí que 
és veritat que un dels meus 
objectius era cuidar l’equip 
femení com un equip pro-
fessional i ara això no s’està 
fent; sento que estem fallant 
a les jugadores amb aquesta 
manca d’estructura al club.

Quin ha estat el detonant 
que li ha fet prendre aques-
ta decisió?

No puc entrar gaire amb 
detalls, però per aquestes 
dues decisions amb les quals 
em barallava. En els últims 
dos mesos he vist que no ha 
estat possible dur-les a ter-
me. No puc barallar-me més, 
la línia de treball que s’està 
seguint no és la que jo com-
parteixo. No estic dient que 
sigui millor o pitjor, sinó que 
no és la manera com jo penso 
que s’han de fer les coses.

Cap on creu que s’encami-
na el futur del club?
Espero que no cap a mala-
ment, però sí que crec que 

anem cap a fer del BM 
Granollers un club amateur; 
això és el que no es pot per-
metre. Si una cosa caracterit-
za el club i la seva història és 
que té els dos primers equips 
a primera divisió i amb un 
bon nivell esportiu. Crec que 
ara el club va bé perquè els 
resultats dels dos primers 
equips són bons. Però, per 
exemple, si no cuidem aques-
ta estructura, els dos primers 
equips poden estar a la part 
mitjana o baixa de la taula. 
I aquí és on podem tenir la 
catàstrofe. Jo no crec que 
arribem a aquest punt, per-
què, any rere any, per sort, 
tenim uns esportistes i unes 
esportistes que ho aconse-
gueixen. Aquest any, ja ho 
hem vist amb el femení: 
hem tingut diverses sortides 
importants, no hem pogut 
fitxar ningú i, així i tot, les 
jugadores han tirat endavant 
i han quedat en una bona 
posició. Evidentment, podria 

haver estat millor, però, amb 
tot el que hem tingut, s’han 
superat. A parer meu, no ens 
podem conformar, hem de 
ser professionals i per això és 
necessària una bona estruc-
tura i una bona direcció.
Aquí també hi juga la 
importància de la base...

I tant, moltes vegades 
hem presumit que tenim la 
millor base d’Espanya amb 
els resultats, aquest any tam-
bé s’ha vist. I no vull pensar 
que també estem baixant en 
aquest sentit, però això és 
com un pilar. Si tu no tens 
una bona estructura a dalt, 
la de baix se’t pot ensorrar, i 
a la inversa. És molt impor-
tant crear aquesta estructura 
consolidada a la part alta del 
club per poder sostenir tot el 
que engloba cap a baix. I sí, 
és molt important la nostra 
base, i et parlo sobretot del 
femení. Des que vaig entrar 
m’hauria agradat poder tre-
ballar més amb les nenes de 

la base amb l’objectiu d’ar-
ribar al primer equip, però 
realment no he pogut, tam-
poc m’han deixat.

Què creu que passarà amb 
el club si continua així?

Espero i desitjo que la 
nostra dimissió serveixi 
perquè la gent s’adoni que 
necessitem un canvi, una 
nova estructura, un nou 
rumb, necessitem donar 
una imatge diferent del BM 
Granollers. Jo dimiteixo i em 
dol molt la dimissió, m’ho he 
pensat molt, però crec que 
és el millor per al club, per 
als socis, per als jugadors i 
les jugadores. Crec que és el 
millor per tots els que ens 
estimem l’entitat.

Què hauria de ser priori-
tari en el club?

Principalment, invertir 
en l’estructura del club. 
Necessitem una estructura 
consolidada, una direcció i 
una imatge i a partir d’aquí 
anar treballant. Evident-
ment, cal consolidar la part 
de comunicació i màrqueting 
i una persona que es dediqui 
exclusivament a cuidar els 
espònsors, que són el motor 
d’aquest club. Assolir una 
estructura sòlida que ara 
mateix no tenim. Si no tens 
una estructura, no pots ser 
un club professional.

I, ara, quins plans de futur 
té?

Res vinculat amb l’hand-
bol. Quan em vaig retirar 
i se’m va oferir aquesta 
possibilitat, em va encantar 
per fer-me passar les ganes 
d’handbol i d’estar a prop del 
primer equip. Pot ser que en 
un futur torni a estar al club, 
m’encantaria, sempre que em 
vulguin. Però ara mateix, no. 
Evidentment, no tot és hand-
bol, jo també tinc la meva 
feina, que m’encanta. Con-
tinuaré sent aficionada del 
Granollers, perquè l’handbol 
ha sigut sempre la meva vida,

Què significa el BM 
Granollers per a vostè?

Per mi és casa meva. Jo 
vaig arribar aquí de la mà 
del Carlos Viver, l’any que 
l’equip femení va pujar a 
Plata, i aquell any vam fer 
història pujant a la Divisió 
d’Honor. Per mi el Granollers 
m’ha donat els moments més 
bonics de la meva vida espor-
tiva i he viscut coses que ni 
m’imaginava. Em dol haver 
de prendre aquesta decisió, 
però crec que és el millor per 
al club, perquè crec que, si es 
continua així, no és positiu.

Descarta tornar a formar 
part de la junta directiva?

No ho descarto, però ara 
com ara no. Han de canviar 
molt les coses perquè pugui 
tornar. Hi tornaria encanta-
da amb l’objectiu de buscar 
millores per l’equip femení 
amb la meva experiència i 
els anys que he passat aquí. 
M’encantaria poder continu-
ar ajudant com ho he fet fins 
al moment.
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El CN Caldes enceta un projecte 
sense Marc Muñoz a la banqueta

Caldes de Montbui

E.C.

Després d’assaborir per ter-
cera vegada què és disputar 
el play-off d’ascens a Prime-
ra Divisió –la màxima cate-
goria estatal del futbol sala 
femení–, el CN Caldes afron-
ta un canvi de cicle que com-
porta un canvi d’entrenador 
i l’arribada de 2-3 fitxatges 
que el club anunciarà pròxi-
mament. El fins ara entrena-
dor de l’equip, Marc Muñoz, 
que hi ha estat durant tres 
temporades, va decidir posar 
fi a la seva vinculació. El seu 
substitut, segons apunta el 
director esportiu Javi Reyes, 
està molt ben encarrilat.

La sortida de Marc Muñoz, 
artífex de bona part dels 
èxits de l’equip, va compor-
tar un canvi en la planifica-
ció del club, que comptava 
amb la seva continuïtat. 
“Després de quedar elimina-
des del play-off, vaig decidir 
que no volia continuar. Por-
to tres anys amb l’equip, i 
necessito un descans. Crec 
que continuar no hauria 
estat bo per a cap de les 
parts, perquè hi ha un cert 
desgast”, explica Muñoz a EL 
9 NOU, que mostra un gran 
agraïment al club. El seu 
substitut, segons reconeix 
Reyes, s’està a punt d’anun-
ciar i és qüestió de dies que 

Ona Solans, l’única baixa confirmada, intenta escapolir-se d’una jugadora del Bembrive, durant el play-off

es faci oficial. El director 
esportiu admet que hi ha un 
nom que sobresurt per sobre 
de la resta, encara que no 
amaga que hi ha hagut con-
verses amb diversos entre-
nadors. 

El capítol de baixes no aca-
ba només amb el tècnic: tam-
poc continuarà Ona Solans 
–una de les jugadores més 
determinants de l’equip– que 
s’incorpora a les files de l’AE 
les Corts, de Primera Divisió. 
De moment, a les previsions 

del club no hi ha cap més 
sortida, encara que no en 
descarten alguna més per 
incompatibilitat amb la vida 
professional. De fet, la resta 
de l’equip ja ha signat la seva 
vinculació amb l’equip. 

La sortida de Solans ha 
deixat la plantilla curta –ja 
ho era de per si–, per tant, 
el club opta per apostar per 
2 o 3 fitxatges, algun d’ells 
estan molt a prop de ser 
tancats, i per donar oportuni-
tats a jugadores del planter. 

D’aquesta manera, l’equip 
quedarà amb una plantilla 
llarga i compensada.

Malgrat iniciar un projecte 
nou, Javi Reyes demana a 
l’equip la màxima competi-
tivitat i no amaga el somni 
de tornar a participar en els 
play-offs. “Sempre volem 
intentar quedar al més 
amunt possible, és el que 
exigeixen les jugadores. El 
club vol que continuem com-
petint, i així serà”, afirma, 
contundentment, Reyes.

El club calderí està tancant el relleu de Muñoz i té previst fer entre dues i tres incorporacions
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Montpellier, Görnik 
Zabrze i Silkeborg  
o Ferencváros esperen 
al Fraikin a Europa

Granollers

El Montpellier francès, el 
Görnik Zabrse polonès i el 
guanyador de l’eliminatòria 
entre el Silkeborg danès i el 
Ferencváros hongarès seran 
els rivals del Fraikin BM 
Granollers, en cas de superar 
l’eliminatòria prèvia amb 
el Kristianstad, a la fase de 
grups de la European Lea-
gue. Així ho va dictaminar el 
sorteig realitzat divendres, i 
que va situar al guanyador de 
l’enfrontament del Fraikin 
al grup B, com un equip del 
pot 4 –els de menor coefici-
ent–. És un dels grups més 
complicats que li podia tocar 
a l’equip d’Antonio Rama, 
no obstant això, ha evitat a 
clubs de l’entitat del Kiel ale-
many, el GOG danès, el Porto 
portuguès o el Flensburg 
alemany, tots ells potències 
continentals amb un passat 
recent a la Lliga de Campi-
ons.

L’infantil del 
CN Granollers, 
campió estatal en 
rutina combinada
Granollers

L’infantil femení del Cora-
plax CN Granollers va tenir 
una actuació destacada en el 
Campionat d’Espanya infan-
til i aleví, que es va celebrar 
a les piscines de Can Llong, a 
Sabadell, i en el qual va asso-
lir el campionat en rutina 
combinada i el subcampionat 
en la modalitat d’equip. 

La sisena edició de la prova busca fomentar l’esport inclusiu

Prop de 400 persones participen 
en el Gran Premi inclusiu  
de la Fundació Isidre Esteve

Montmeló

EL 9 NOU

Prop de 400 persones van 
participar dimarts en la 
sisena edició del Gran Pre-
mi inclusiu de la Fundació 
Isidre Esteve que va acollir 
el Circuit de Barcelona-
Catalunya a Montmeló. La 
prova, que busca promoure 
les activitats d’aquesta enti-
tat sense afany de lucre, amb 
el foment de l’esport inclusiu 
i deixant enrere la imatge de 
persones amb discapacitat 
practicant esport de manera 
aïllada, va comptar amb la 
presència de rostres cone-
guts del món del motor com 
Laia Sanz, sis vegades campi-

ona del món d’enduro, Àlex 
Crivillé, expilot de MotoGP, 
Nani Roma, pilot de rallies i 
guanyador del Rally Dakar, 
o Carles Checa, expilot de 
MotoGP.

CURSES DE RELLEUS

El plat fort de la jornada, 
com és habitual, va ser la 
tradicional cursa per relleus 
de bicicletes, handbikes, 
tàndems o bicicletes adap-
tades. Van ser 40 els equips 
mixtos de persones amb i 
sense diversitat funcional 
que s’hi van animar, així com 
130 corredors. El conjunt 
vencedor va ser l’Innovit, 
amb una marca de 22 minuts 

i 29 segons. Una de les 
novetats d’enguany va ser la 
participació d’un equip de 
l’Organització Nacional de 
Cecs (ONCE), que va aplegar 
11 tàndems i una nova cate-
goria en la prova.

L’esdeveniment va finalit-
zar amb l’habitual sopar soli-
dari i de germanor a la recta 
del Circuit de Montmeló, 
que va comptar amb les actu-
acions dels cantants Ramon 
Mirabet, Txell Sust i dos 
membres del popular grup 
Hotel Cochambre. També 
es va fer una actuació l’hu-
morista i cantant Pep Plaza, 
que va col·laborar a la causa 
entretenint els prop de 270 
comensals presents.

Un podi d’Alex Lowes salva 
un cap de setmana complicat 
per a Kawasaki a Most

Most (República Txeca)

EL 9 NOU

La tercera posició d’Alex 
Lowes en la Superpole Race, 
la cursa curta, de 10 voltes, 
va salvar un cap de setmana 
molt complicat del Kawasaki 
Racing Team, amb seu a 
Granollers, a Most (Repúbli-
ca Txeca) en el Campionat 
del Món de Superbikes. 

La cita a Most va començar 
de la pitjor manera dissab-
te, amb un abandonament 
del pilot britànic i una 16a 
posició de Bassani, que va 
tenir un paper força discret. 
Lowes va patir una caiguda al 
revolt 2 de la volta 17 que li 
va afectar en el rendiment de 
la motocicleta. Va provar de 
continuar, però, finalment, 
va decidir retirar-se. 

El diumenge va començar 

amb millors sensacions amb 
la Superpole Race. Lowes, 
que sortia des de la tercera 
posició, va estar pugnant 
pel triomf, però, finalment, 
va haver de conformar-se 
a pujar en el tercer esgraó 
del podi. Axel Bassani, amb 
molts problemes, va acabar 
en la 18a posició.

L’ABANDONAMENT  
DE DIUMENGE

A la cursa llarga de diumen-
ge, Bassani va completar el 
seu cap de setmana per obli-
dar amb un abandonament. 
Lowes, per la seva part, lluny 
del ritme de Toprak Razgatli-
oglu –el gran dominador del 
cap de setmana– va acabar 
en la novena posició, la qual 
cosa li va permetre acabar la 
prova amb bones sensacions.
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L’Ametlla del Vallès
Camí Puig-graciós, 1 (davant l’església)

Tel. 93 843 00 71 - www.milletpark.com

Anuncieu-vos A Anuncieu-vos A

L’esPeciAL
BAiX MonTsenY

cada 3r dilluns de cada 
mes eL 9 nou publica 
un suplement mensual 
íntegrament dedicat al 
Moianès

cada 4t divendres de cada mes 
eL 9 nou publica un especial 
dedicat al Baix Montseny

Per contactar podeu trucar a: eDiciÓ vALLÈs oRienTAL 93 860 30 20
o per correu electrònic, publicitat@gra.el9nou.com

Guia mèdica
Si voleu ser-hi

truqueu al
93 860 30 20

PUBLICITAT

Demandes

Es convoca plaça oficial de pri-
mera com a operari de mante-
niment elèctric per a l’empresa 
pública de distribució d’energia 
elèctrica Electradistribució Cen-
telles, SLU. Podeu consultar les 
bases del concurs oposició lliu-
re a l’anunci publicat a la web 
de l’Electra i de l’Ajuntament de 
Centelles: https://www.centelles.
cat/ajuntament/informacio-ofi-
cial/docs/convocatories-perso-
nal/2024-operari-electra/bases-
seleccio-oficial-operari-electra.pdf

Lloguers

Llogo apartament a primera línia 
de platja Coma-Ruga. Bonic, cèn-
tric, tranquil i còmode. Amb ter-
rassa i vistes el mar. Ben equipat 
per a 6 persones. Durant el mes 
d’agost. Telèfon: 616 85 43 10.

CLASSIFICATS GUIA MÈDICA GUIA DE SERVEIS
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AGENDA

Santa Maria de 
Palautordera. Taller per a 
adults. “Tast d’aigües. La 
màgia de l’aigua”. Biblioteca 
Ferran Soldevila. 18.30.

Dimecres 24

Canovelles. Donació de sang. 
Can Palots. 16.00.

Festa major 2024. Jamón 
Jamón i tòmbola musical, 
plaça de la Joventut, 21.00.  
Sopar popular de pa amb 
tomàquet i pernil. Festa de 
cloenda del casal esportiu 
municipal, Camp Municipal 
de Futbol, 22.00. 

Cardedeu. Cinema a la fresca. 
Indiana Jones i el dial del destí. 
Vespres de juliol. Plaça Sant 
Corneli. 10.00.

Granollers. Xerrada. 
“Esquena saludable” amb 
el fisioterapeuta Ricard 
Tomás Pujol. Biblioteca Roca 

Umbert. 12.00.

Grup multifamiliar. Centre 
Cívic Nord. 17.00.

Sessió informativa per 
explicar el funcionament del 
nou servei a l’aparcament 
de Can Comas. Edifici de la 
Policia Local. 19.00.

Circ contemporani. 
Borderline amb la companyia 
Entrenous. Roca Umbert. 
20.00.

Miramecres. Amb el grup 
The Jartbreikers. El Mirallet. 
21.30.

Lliçà d’Amunt. Tatoos 
d’henna. Adreçat a joves a 
partir de 1r d’ESO i fins als 29 
anys. Espai Jove El Galliner. 
17.30.

Llinars del Vallès. No tens 
curiositat? Per saber com serà 
la festa major. Biblioteca Can 

Casas. 18.00.

Moià. Taller al parc. “Futbolí. 
La física del joc” a càrrec 
d’El Taller. A partir de 7 
anys. Amb inscripció. Parc 
Municipal. 19.00.

Mollet del Vallès. Tallers i 
activitats. De la Colla dels 
Torrats previs a la festa 
major. Plaça Prat de la Riba. 
18.30.

Sant Antoni de Vilamajor. 
Activitats esportives per a 
joves. Espai Jove del carrer 
França. 18.00.

Sant Celoni. Xerrada + tast 
de vi. “Els ceps prohibits 
a càrrec del sommelier 
Lluís Romero”. Biblioteca 
L’Escorxador. 18.30.

Santa Eulàlia de Ronçana. 
Taller creatiu. Mans a la 
terra! Taller de modelatge 
amb fang amb Sara Sareta. 

Dilluns 22

Canovelles. Festa major. 3X3 
Torneig de bàsquet. Pavelló 
Tagamanent, de 21.00 a 01.00. 
Nits de cinema al carrer amb 
Mansión Encantada. Era de 
Can Castells, 22.00.  

Lliçà d’Amunt. Campanya de 
donació de sang. Biblioteca Ca 
l’Oliveres. 17.00.

Escape room de taula. Adreçat 
a joves a partir de 1r d’ESO i 
fins als 29 anys. Espai Jove El 
Galliner. 17.30.

Martorelles. Torneig de 
tennis taula. Per a joves de 
12 a 25 anys. Era Jove de 
Carrencà. 18.00.

Santa Eulàlia de Ronçana. 
Prova de colors. Jocs vikings. 
Plaça Onze de Setembre. 
19.30.

Santa Maria de 
Palautordera. Tertúlia. 
“Desxifrant la Xina”, xerrada a 
càrrec de Josep Giró Castañer, 
antropòleg i consultor per 
empreses amb  projectes a 
la Xina. Biblioteca Ferran 
Soldevila. 18.30.

Dimarts 23

Caldes de Montbui. El 
documental del mes. Amb la 
projecció d’Alis. Biblioteca 
Municipal. 18.30.

Microvisites. Breus i intensos 
recorreguts pels principals 

atractius turístics del poble 
termal i pels fragments de 
l’art i la vida de Picasso, 
Manolo Hugué i Sebastià 
Badia. Museu Thermalia. 
19.00.

Canovelles. Festa major. 
Beach handbol,  Pista 
d’handbol sorra del Camp 
Municipal de Futbol, 18.00. 
Nits de cinema al carrer, amb 
Elemental,  Can Xarlet, 22.00. 
Canovelles. 18.00.

Granollers. Cinemafreshhh! 
Little Miss Sunshine, de 
Jonathan Dayton i Valeria 
Faris. Parc Torras Villà, 22.00.

Llinars del Vallès. Jocs 
Gegants. A càrrec de Mou 
fitxa. Biblioteca Can Casas. 
18.00.

Presentació del llibre El 
bosc mai no falla de Martí 
Boada. Amb la presència de 
l’alcalde, Martí Pujol, l’autor 
i l’editor, Leopoldo Blume. 
Acompanyats de la música al 
clavicèmbal d’Olga Kobekina. 
Castell Nou. 19.00.

Martorelles. Tarda de 
crispetes. Era Jove de 
Carrencà. 18.00.

Sant Celoni. Assaig obert de 
la Colla Castellera del Baix 
Montseny. Plaça de la Vila. 
19.00.

Santa Eulàlia de Ronçana. 
Cinema en tovallola. Trash. 
Parc de Can Font. 22.00.

GRANOLLERS 
CONCERT  
DE QUIMI PORTET. 
Exterior de Roca Umbert. 
Dijous 25 de juliol, 20.00.

ALBERT LLIMÓS
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Animal DJ sobre rodes! Rua 
de Carnaval acompanyats 
amb el Piles de la Colla 
Gegantera de Canovelles. 
23.00. Inici a la plaça de la 
Joventut, continuació pels 
carrers de la Indústria i de 
la Verge del Pilar fins a la 
pista polivalent. Festa jove 
de Carnaval amb Animal DJ, 
pista polivalent, 00.00.

Tallers de festa major. 
Biblioteca Frederica  
Montseny. 18.00.

La Garriga. Danses 

històriques per traverso i 
tiorba. A càrrec del duet 
Fluctus Ensemble. Al Jardí de 
la Casa Emili Sala. 20.00.

Granollers. Obert per 
vacances 2024. Concert de 
QuimI Portet. Roca Umbert. 
20.00.

Lliçà d’Amunt. Bingo 
musical. El Galliner. 17.30.

Lliçà de Vall. Dijous a la 
fresca. Amb la música en 
directe amb els combos de 
Sonic Sound Village amb Blue 

Stars, Rock & Fire, Ants on 
ice, Din A-4, Balmes, Pandora 
a medias, Full & Beer. Can 
Coll. 20.00.

Llinars del Vallès. Taller 
familiar. Joc Trígonos a càrrec 
d’Íngrid Domingo. Biblioteca 
Can Casas. 18.00.

Sant Celoni. Bany de Gong. 
Teràpia de so. Centre 
Municipal d’Esports Sot de 
les Granotes. 11.15.

Dijous a la fresca. Teatre: 
Improshow de Planeta Impro. 

Biblioteca Casa de Cultura 
Joan Ruiz i Calonja. 18.00.

Prova de colors. Oooo!. 
Centre Cívic i Cultural La 
Fàbrica. 20.30.

Dijous 25

Aiguafreda. Hora del conte. 
Abiyoyo i d’altres contes 
del món. A càrrec de Carles 
Ridao. Biblioteca Les Escoles 
Velles. 18.00.

Bigues i Riells del Fai. 
Contes i tallers: Un conte ben 
salat, a càrrec de Sara Sareta. 
Biblioteca Municipal. 18.30.

Canovelles. Festa major. 
Torneig de petanca de la gent 
gran, pistes de petanca de la 
plaça de la Joventut. 10.00. 
Final del campionat de billar 
de la gent gran,  Casal Cívic 
i Comunitari de Canovelles 
Can Palots, 11.00. Taller de 
festa major, a càrrec d’Anna 
Nieto, Biblioteca Frederica 
Montseny, 18.00. XV Concurs 
de truites de patates i concurs 
de disfresses, amb la temàtica 
“Sèries i grups de música de 
la vostra infància”, plaça de la 
Joventut, 19.30. Correbou de 
foc i burricorni, 22.00, inici al 
carrer del Nord, del Rec i del 
Molí de la Sal. Nit flamenca 
amb Arraigo, Auditori Can 
Carrencà, 23.00. Posa’t les 
piles i Carnaval d’estiu, amb 
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cANOvELLEs 
CoNCURS dE 
tRUItES dE pAtAtES 
dE FEStA mAJoR. 
Plaça de la Joventut. 
Dijous 25 de juliol, 19.30.

Plaça Rafel Ferrer. 22.00.

Sant Feliu de Codines. Cicle 
de concerts Juliols al Xifreda. 
Concert amb Mar Pujol. Parc 
de Can Xifreda. 20.30.

Sant Fost de Campsentelles. 
Festa major. Pintada popular, 
plaça de la Vila, 18.00. 
Masterclass de zumba, CEM 
Can Lladó, 18.00. Masterclass 
d’Aiguagym, CEM Can Lladó. 
19.00. Actuació infantil, 
plaça de la Vila, 19.00. Partit 
FM Colles, camp de futbol 
municipal, 20.00. Sopar de 
cabàs, plaça de la Vila, 20.30. 
Cinema familiar a la fresca 
amb Super Mario Bros a la 
plaça de la Vila, 22.00. 

Santa Eulàlia de Ronçana. 
Festa major. Pregó de festa 
major i encesa dels tres trons 
d’inici a càrrec del Ball de 
Diables La Sella, balcó de 
l’Ajuntament, 20.00. Festa 
holi amb Dimeau, plaça de 
l’Ajuntament. Botifarrada 
popular, la Terrasseta del 
Xarfarranxo, 21.30. Concert 
de De Cara a la Pared, plaça 
de l’Ajuntament, 23.00. Nit 
jove amb El Wateke Group,  
plaça de l’Ajuntament. 

Santa maria de 
palautordera. Taller 
d’espelmes amb cera d’abella. 
Biblioteca Ferran Soldevila. 
18.00.

Premi de Pintura

2024

Es convoca el 19è Premi Paco Merino  amb l’objectiu de fomentar l’experimentació, la innovació i la reflexió artística.

BASES
1. Poden participar-hi tots els artistes que ho desitgin, tant individualment com col·lectivament.
2. S’estableix una categoria de participants a partir de 18 anys.
3. Es pot presentar una obra per autor o col·lectiu. En el cas que les obres constitueixin una unitat temàtica, s’ha d’indicar 

aquesta circumstància. 
4. La temàtica i la tècnica de l’obra són lliures i el suport ha de ser bidimensional. En les obres que es presentin amb 

marc, aquest ha de ser part integrant de la peça o bé no sobrepassar un llistó de tres centímetres. La dimensió de 
l’obra no pot ultrapassar els 100 cm en el costat més llarg, fixada a un suport rígid i pensada per ser penjada a la paret.
Les obres viatgen a compte i risc de l’autor.

5. Per concursar cal presentar la imatge de l’obra, per correu electrònic, a l’adreça premipacomerino@gmail.com, en JPG,
amb resolució 300 ppp, acompanyada de la informació següent:
5.1.  Memòria tècnica de la peça que es presenta a concurs: títol de l’obra, tècnica, dimensions i suport.
5.2.  Dades de l’autor (nom i cognoms, adreça postal, telèfon, adreça electrònica) i còpia del DNI.

6. L’obra es lliurarà sense signatura visible, signada al dors, on figurarà clarament el nom i cognoms de l’artista, així com 
el títol de la peça.

7. Dotació: premi de 2.500 euros. A aquesta quantitat s’ha d’aplicar la retenció impositiva que estableix la legislació vigent. 
El premi comporta la cessió de l’obra a l’entitat convocant.

8. El jurat qualificador s’encarrega de fer una selecció prèvia de les obres. Està compost per:
Lluís Estopiñan, artista plàstic
Glòria Fusté, tècnica del Museu de Granollers
Kiku Mena, dissenyador d’interiors
Frederic Montornés, crític d’art i comissari d’exposicions
Cristina Requena, galerista i comissaria d’exposicions
Actua com a secretari –sense vot– Josep Maria Farnés, membre del grup Pro Art Paco Merino.

9. El període de presentació de treballs per correu electrònic acaba el 30 de setembre de 2024.
Després de la selecció prèvia es comunicarà als autors l’acceptació de la seva obra, que hauran d’enviar a la Llibreria 
La Gralla de Granollers, a la plaça dels Cabrits, núm. 5, durant l’horari comercial. El període de recepció acaba el 25
d’octubre de 2024.

10. Les obres seleccionades s’exposaran del 5 de novembre al 7 de desembre de 2024.
11. El veredicte es donarà a conèixer el dia 12 de novembre de 2024  amb la inauguració de l’exposició.
12. L’obra guanyadora, acabada l’exposició, s’exhibirà temporalment al Museu de Granollers. 
13. Les obres s’hauran de retirar abans del 31 de gener de 2025 . Podran retirar-les els mateixos autors, una persona 

autoritzada o una agència de transport, amb autorització expressa firmada per l’autor. Les obres no retirades dins el 
termini fixat quedaran en propietat de l’entitat convocant.

14. L’entitat convocant vetllarà per les obres presentades amb el màxim d’interès, si bé no respondrà de qualsevol pèrdua 
o dany que, involuntàriament, es pugui esdevenir durant el transport o mentre estigui a les seves mans.

15. El fet de participar en el concurs implica acceptar totes i cadascuna d’aquestes bases. L’organització es reserva el dret 
d’alterar o decidir qualsevol cas no previst.

Granollers, juny de 2024
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COSTA BRAVA

2x1
en leS

exCuRSiOnS
guiAdeS de 

mig diA

Descarregueu-vos la targeta

Informació: 93 889 46 59

ExclusIu
pEr als
subscrIptors

participeu en els sortejos entrant a:
9club.el9nou.cat/valles-oriental/ofertes

els sortejos sempre es faran a les 10 del matí del dia del sorteig. les seves dades personals seran tractades per premsa d’osona, sa i catVl 97, slu (conjuntament i en endavant, El 9 Nou) amb la finalitat 
de fer-lo participar en els sorteigs. les dades personals, així com imatges i veu, poden ser utilitzades mitjançant els canals audiovisuals del Grup (premsa, ràdio, televisió, internet…) utilitzant els formats i mitjans 
previstos en cada cas amb finalitats periodístiques. pot consultar informació addicional sobre els seus drets de protecció de dades a www.el9nou.cat.

l’eSTARTiT

AmB el
CARneT de

SuBSCRiPTOR

2x1

illeS medeS

Gaudeix
de les Illes 
Medes
practicant
caiac.

ROSeS

Parc aquàtic per a gaudir 
d’un dia sensacional i 
refrescant.

inViTACiOnS
dOBleS

SORTEIG

CAmPROdOn
divendres 26 i dissabte 27 de juliol

2x1
en l’enTRAdA

APOllO 13
dijous 1 d’agost - 22h - BARCelOnA

COSmA CAixA

PROJeCCiÓ

menhiR
‘13 moons and a black hole’
dijous 25 de juliol - 20.30h - BARCelOnA

COSmA CAixA

COnCeRT

mARiA COmA
‘VOCAl ROOTS’
dijous 8 d’agost - 20.30h - BARCelOnA

COSmA CAixA

COnCeRT

BARCelOnA
enTRAdeS

dOBleS

SORTEIG

Una experiència màgica 
amb atraccions emble-
màtiques i modernes
amb les millors vistes 
de la ciutat.

Dilluns, 22 de juliol de 2024 35
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CINEMESCINEMES

Plaça Sant Corneli

Cardedeu

IndIana Jones  
I el dIa del destí
Dirigida per James Mangold. 
Amb Harrison Ford, Phoe-
be Waller-Bridge, Antonio 
Banderas, John Rhys-Davies i 
Mads Mikkelsen. Aventura.
dc.	 22.00.

Cinema Edison

Granollers

Fuera  
de temporada (Vose)
Dirigida per Stéphane Brizé. 
Amb Guillaume Canet, Alba 
Rohrwacher, Sharif Andoura 
i Lucette Beudin. Drama.
dl.	 19.00.

Ocine

Granollers

Bad Boys: rIde or dIe 
(sala premIum) 
Dirigida per Adil El Arbi, 
Bilall Fallah. Amb Will 
Smith, Martin Lawrence i 
Vanessa Hudgens. Acció.
dl.	 20.30,	22.45.
dt.	 20.30,	22.45.
dc.	 20.30,	22.45.

BIkerIders (atmos) 
Dirigida per Jeff Nichols. 
Amb Jodie Comer, Austin 
Butler, Tom Hardy, Michael 
Shannon, Mike Faist, Boyd 
Holbrook, Norman Reedus i 
Damon Herriman. Drama.
dl.	 20.30,	22.45.
dt.	 20.30,	22.45.
dc.	 20.30.

Casa en Flames 
Dirigida per Dani de la 
Orden. Amb Enric Auquer, 
Macarena García, Flavio 
Marini, Noa Millán, Zöe 
Millán, José Pérez Ocaña, 
Maria Rodríguez Soto i 
Alberto San Juan. Comèdia 
dramàtica.
dl.	 21.00.
dt.	 21.00.
dc.	 21.00.

Casa en Flames  
(sala premIum)
dl.	 16.00,	18.00.
dt.	 16.00,	18.00.
dc.	 16.00,	18.00.

deadpool  
y loBezno (atmos) 
Dirigida per Shawn Levy. 
Amb Ryan Reynolds, Hugh 
Jackman, Emma Corrin, 
Morena Baccarin i Matthew 
Macfadyen. Acció.
dj.	 00.01,	16.00,	17.00,		

18.30,	19.30,	22.00.

deadpool y loBezno 
(atmos) (Vose)
dj.	 21.00.

deadpool  
y loBezno (sala ICe)
dj.	 00.05,	17.45,	20.15,	22.45.

del reVés 2 
Dirigida per Kelsey Mann. 
Animació.
dl.	 17.15,	19.00,	19.15,		

20.20,	21.15,	22.20.
dt.	 17.15,	19.00,	19.15,		

20.20,	21.15,	22.20.
dc.	 17.15,	19.00,	19.15,		

20.20,	21.15,	22.20.
dj.	 20.20,	22.20.

del reVés 2 (atmos)
dl.	 16.30,	18.30.
dt.	 16.30,	18.30.
dc.	 16.30,	18.30.

del reVés 2 (sala ICe)
dj.	 15.45.

del reVés 2  
(sala premIum)
dl.	 18.00.
dt.	 18.00.
dc.	 18.00.

del reVés 2 (Català) 
(sala premIum)
dl.	 20.00.
dt.	 20.00.
dc.	 20.00.

Fast CharlIe 

Dirigida per Phillip Noyce. 
Amb Pierce Brosnan, Morena 
Baccarin, James Caan, 
Jard Bankens i Don Yesso. 
Thriller.
dl.	 17.00,	22.45.

dt.	 17.00,	22.45.
dc.	 17.00,	22.45.

Fly me to the moon 
Dirigida per Greg Berlanti. 
Amb Channing Tatum, 
Scarlett Johansson, Woody 
Harrelson, Jim Rash, Peter 
Jacobson, Ray Romano, Greg 
Kriek i Christian Clemenson. 
Comèdia.
dl.	 16.30.
dt.	 16.30.
dc.	 16.30.

Fly me to the moon 
(sala premIum)
dl.	 22.00.
dt.	 22.00.
dc.	 22.00.

Gru 4 - mI VIllano 
FaVorIto 
Dirigida per Chris Renaud i 
Patrick Delage. Animació.
dl.	 16.15,	17.00,	18.15,		

18.45,	19.00,	20.45.
dt.	 16.15,	17.00,	18.15,		

18.45,	19.00,	20.45.
dc.	 16.15,	17.00,	18.15,		

18.45,	19.00,	20.45.
dj.	 16.15,	18.15.

Gru 4 - mI VIllano 
FaVorIto (sala ICe)
dl.	 16.00.
dt.	 16.00.
dc.	 16.00.

padre no hay  
más Que uno 4 
Dirigida per Santiago Segura. 
Amb Santiago Segura, Toni 
Acosta, Martina Valeria de 
Antioquía, Calma Segura, 
Luna Fulgencio, Carlos 
González Morollón, Sirena 
Segura i Blanca Ramírez. 
Comèdia.
dl.	 16.00,	16.30,	17.00,	18.00,	

18.30,	19.00,	20.00,	20.30,	
21.00,	22.00.

dt.	 16.00,	16.30,	17.00,	18.00,	
18.30,	19.00,	20.00,	20.30,	
21.00,	22.00.

dc.	 16.00,	16.30,	17.00,	18.00,	
18.30,	19.00,	20.00,	20.30,	
21.00,	22.00.

dj.	 16.45,	18.45,	20.45.

stranGers: Capítulo 1 
Dirigida per Renny Harlin. 
Amb Gabriel Basso, Rachel 
Shenton, Ella Bruccoleri, 
Madelaine Petsch, Richard 
Brake. Terror.
dl.	 21.00,	22.45.
dt.	 21.00,	22.45.
dc.	 21.00.

stranGers: Capítulo 1 
(sala premIum)
dl.	 16.00.
dt.	 16.00.
dc.	 16.00.

twIsters 
Dirigida per Lee Isaac 
Chung. Amb Glen Powell, 
Katy O’Brian, David 
Corenswet, Daisy Edgar-
Jones, Kiernan Shipka, 
Maura Tierney i Anthony 
Ramos. Aventura.
dc.	 22.45.

twIsters (atmos)
dl.	 19.40,	22.00.
dt.	 19.40,	22.00.
dc.	 19.40,	22.00.

twIsters (sala ICe)
dl.	 18.00,	20.20,	22.45.
dt.	 18.00,	20.20,	22.45.
dc.	 18.00,	20.20,	22.45.

un luGar  
tranQuIlo: día 1 
Dirigida per Michael 
Sarnoski. Amb Joseph Quinn, 
Djimon Hounsou, Alex 
Wolff, Lupita Nyong’o, Thea 
Butler, Malik Jubal i Jennifer 
Woodward. Terror.
dl.	 22.30.
dt.	 22.30.
dc.	 22.30.

un luGar tranQuIlo: 
día 1 (atmos)
dl.	 15.40,	17.40.
dt.	 15.40,	17.40.
dc.	 15.40,	17.40.

Parc Torras Villà

Granollers

lIttle  
mIss sunshIne (Vose)
Dirigida per Jonathan Day-
ton i Valerie Faris. Amb 
Abigail Breslin, Steve Carell, 
Toni Collette, Greg Kinnear i 
Alan Arkin. Comèdia.
dt.	 22.00.

Cinema Alhambra

la Garriga

padre no hay  
más Que uno 4
Dirigida per Santiago Segu-
ra. Amb Santiago Segura, 
Toni Acosta, Martina Valeria 
de Antioquía, Calma Segu-
ra, Luna Fulgencio, Carlos 
González Morollón, Sirena 
Segura i Blanca Ramírez. 
Comèdia.
dl.	 17.00,	18.45,	20.30.

Sales Ocine

sant Celoni

Casa en Flames
Dirigida per Dani de la 
Orden. Amb Enric Auquer, 
Macarena García, Flavio 

Marini, Noa Millán, Zöe 
Millán, José Pérez Ocaña i 
Alberto San Juan. Comèdia 
dramàtica.
dl.	 16.00,	21.00.
dt.	 16.00,	21.00.
dc.	 16.00,	21.00.

del reVés 2
Dirigida per Kelsey Mann. 
Animació.
dl.	 15.45,	18.30,	20.30.
dt.	 15.45,	18.30,	20.30.
dc.	 15.45,	18.30,	20.30.

Fly me to the moon
Dirigida per Greg Berlan-
ti. Amb Channing Tatum, 
Scarlett Johansson, Woody 
Harrelson, Jim Rash, Peter 
Jacobson, Ray Romano i Greg 
Kriek i Christian Clemenson. 
Comèdia.
dl.	 22.00.
dt.	 22.00.
dc.	 22.00.

Gru 4: mI VIllano 
FaVorIto
Dirigida per Chris Renaud i 
Patrick Delage. Animació.
dl.	 16.30,	18.00,	20.00.
dt.	 16.30,	18.00,	20.00.
dc.	 16.30,	18.00,	20.00.

padre no hay  
más Que uno 4
Dirigida per Santiago Segu-
ra. Amb Santiago Segura, 
Toni Acosta, Martina Valeria 
de Antioquía, Calma Segu-
ra, Luna Fulgencio, Carlos 
González Morollón, Sirena 
Segura i Blanca Ramírez. 
Comèdia.
dl.	 16.00,	17.00,	18.00,		

19.00,	20.00,	22.00.
dt.	 16.00,	17.00,	18.00,		

19.00,	20.00,	22.00.
dc.	 16.00,	17.00,	18.00,		

19.00,	20.00,	22.00.

twIsters
Dirigida per Lee Isaac 
Chung. Amb Glen Powell, 
Katy O’Brian, David 
Corenswet, Daisy Edgar-
Jones, Kiernan Shipka, Mau-
ra Tierney i Anthony Ramos. 
Aventura.
dl.	 17.45,	20.15,	22.40.
dt.	 17.45,	20.15,	22.40.
dc.	 17.45,	20.15,	22.40.

un luGar  
tranQuIlo: dIa 1
Dirigida per Michael Sar-
noski. Amb Joseph Quinn, 
Djimon Hounsou, Alex 
Wolff, Lupita Nyong’o, Thea 
Butler, Malik Jubal i Jennifer 
Woodward. Terror.
dl.	 22.30.
dt.	 22.30.
dc.	 22.30.
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OfErtEs DE fEINA

Per a important empresa del 
sector Nàutic ubicada al Vallès 
Oriental estem seleccionant un/a

per la zona de Catalunya i 
nord de la península.

Delegat/da comercial

Per a empresa líder industrial del sector de 
l’automoció, seleccionem una persona per 
cobrir la vacant de

IT BusIness ParTner
Serà la responsable de gestionar i mantenir la 
infraestructura tecnològica de l’empresa per 
assegurar-ne un funcionament òptim.

Per empresa líder del sector agroindustrial 
dedicat al control i millora de sistemes de reg i 
aprofitament d’aigua estem seleccionant un/a

enginyer/a 
agrònom
per desenvolupar tasques de Product Manager

Consultora de selecció de personal líder al 
mercat està seleccionant un/a

senior talent 
acquisition
per a la seva oficina del Vallès Oriental.

Tècnic/a 
de PRL

Per a empresa 
líder del sector 
agroindustrial 
dedicada al control i 
millora de sistemes 
de reg i aprofitament 
d’aigua seleccionem 
un/aProjectista

Per enginyeria, 
especialitzada
en energies 
renovables 
i eficiència 
energètica
ubicada a 
la comarca 
d’Osona
seleccionem
un/a

Actualment, ens trobem en procés de selecció 
d’un/a

Tècnic/a LaboraL
per a Assessoria Laboral, Fiscal-Comptable 
i Jurídica ubicada al Vallès Oriental, amb 
més de 70 anys de trajectòria.

Key
Account
MAnAger

Important empresa 
del sector del 
plàstic i en expansió 
ubicada en la zona 
del Vallès necessita 
un/a

amb alta experiència 
en vendes i estratègia 
comercial.

Tècnic/a
d’execució
d’obres
elècTriques
i mecàniques

Empresa líder 
del sector de 
la instal·lació 
elèctrica en ple 
procés d’expansió 
necessita, per la 
zona del Maresme, 
un/a
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Fa 30 anys 
18/7/1994

“Els habitatges 
del Vallès 
Oriental són els 
que han pujat 
més de preu  
a Catalunya”

Fa 20 anys 
19/7/2004

“El pilot 
Pol Espargaró, 
de 13 anys i 
de Granollers, 
tercer en 125cc 
a Montmeló”

Fa 10 anys 
21/7/2014

“Revifa 
la protesta 
dels productors 
de mongetes 
del ganxet per 
les condicions 
de la DOP”

Farmàcies de guàrdia L’hemeroteca

Aiguafreda
✚ LLUÍS MIMÓ 
Ctra. de Ribes, 31. Tel. 938 442 
514 | dilluns a dissabte, de 9.30 
a 13.30h i de 16.30 a 20.30h.

L’Ametlla del Vallès
✚ DOLORS VALLS 
Centre Comercial Sant Jordi. 
Tel. 938 431 907 | cada dia,  
de 9 a 22h.

Bigues i Riells del Fai
✚ TORRAS 
C. Anna Mogas, 116. 
Tel. 938 658 342 | dilluns 
a dissabte, de 8.30 a 21h. 

Caldes de Montbui
✚ De 22 a 0.30h, cal trucar a la 
Policia Local. Tel. 938 654 141.

Canovelles
✚ FONT ALTABA 
C. Riera, 38. Tel. 938 490 833  
| laborables, de 8.30 a 21h.

Cànoves i Samalús
✚ INMACULADA BASTÉ 
C. Sui, 2. Tel. 938 710 534 | labo-
rables, 9 a 13.30h i 17 a 20.15h.

Cardedeu
✚ MARIA PALOU 
C. M. de Déu del Pilar, 124. 
Tel. 93 846 00 28 | dies 22 a 25. 
✚ XAVIER CASAS 
Pl. Francesc Macià, 2.  
Tel. 93 168 29 97 | dies 22 a 25.

Les Franqueses del Vallès
✚ PACHECO PALENCIA 
C. Verge de la Mercè, 23. Tel. 
938 404 866 | laborables, de 8.30 
a 20.30h.

Figaró-Montmany
✚ FIGARÓ 
Carretera de Ribes, 33. 
Tel. 938 429 054 | laborables, 
de 9 a 14h i de 17 a 20h.

La Garriga
✚ SUÑOL 
C. Centre, 10.  
Tel. 938 714 686 | dies 22 a 25.

Granollers
✚ VIÑAMATA 
C. Museu, 20-22. Tel. 938 794 
018 | cada dia, les 24 hores. 

La Llagosta
✚ RUTH CALVO SÁNCHEZ 
Plaça de la Concòrdia, 1.  
Tel. 935 601 816 | dies 22 a 25.

Lliçà d’Amunt
✚ DELIA PINÍN 
C. Anselm Clavé, 139. 
Tel. 934 568 409 | laborables, 
de 8.30 a 21h.

Llinars del Vallès
✚ VALENZUELA 
C. Església, 2. Tel. 938 410 303  
| cada dia, de 9 a 22h.

Mollet del Vallès
✚ L’ESTACIÓ 
C. Sant Ramon, 55.  
Tel. 935 933 093 | dia 22. 

✚ PLANA LLEDÓ 
C. Cervantes, 29.  
Tel. 935 931 535 | dia 23. 
✚ LAFARGUE 
C. Can Flequer, 19.  
Tel. 935 933 143 | dia 24. 
✚ MARTÍNEZ 
C. Diputació, 13.  
Tel. 935 700 017 | dia 25.

Montmeló
 ✚ LA QUINTANA 
Pg. Corts Catalanes, 10.  
Tel. 934 222 536 | dies 22 a 25. 

Montornès del Vallès
✚ MOGENT  
Av. Ernest Lluch, 7.  
Tel. 937 861 307 | dia 22. 
✚ CARME PARDOS 
C. Palau d’Ametlla, 17.  
Tel. 935 720 814 | dia 23. 
✚ BALCELLS  
C. Riu Mogent, 7.  
Tel. 935 680 947 | dia 24. 
✚ NORD  
C. García Lorca, 4.  
Tel. 935 680 899 | dia 25.

Parets del Vallès
✚ FARMÀCIA DEL POBLE 
C. Raval, 26. Tel. 935 737 512  
| cada dia, de 9 a 22h. 
✚ ISERN 
Av. Catalunya, 84. Tel. 935 621 
918 | cada dia de 9 a 21h.

La Roca del Vallès
✚ CENTRAL  
Rambla M. Torrents, 23. Tel. 938 
422 850 | laborables, de 8 a 21h.

Sant Antoni de Vilamajor
✚ GEMMA GÜELL 
Av. Alfons I, 27. 
Tel. 938 450 057 | laborables, 
de 9 a 14h i de 16.30 a 20.30h. 

Sant Celoni
✚ CASAS BOSCH 
C. Comerç, 16.  
Tel. 938 675 788 | dia 22. 
✚ M. EUGÈNIA GONZÁLEZ 
C. Major, 125.  
Tel. 936 339 402 | dia 23. 
✚ DURAN-BEL 
C. Esteve Cardelús, 11.  
Tel. 938 676 040 | dia 24. 
✚ CASAMADA 
Av. de la Pau, 51.  
Tel. 938 671 803 | dia 25.

Sant Esteve de Palautordera 
✚ ANTOJA 
Ctra. Montseny, 25. Tel. 938 
482 646 | dilluns a dissabte, de 
9.15 a 13.30h i de 17 a 20.30h. 

Sant Feliu de Codines 
✚ C.R. BOTET PIRO 
C. Barcelona, 1. 
Tel. 938 663 064 | dilluns  
a dissabte, de 8.30 a 20.30h.

Sant Pere de Vilamajor 
✚ SANDOVAL 
Av. Sant Nonet, 15. Tel. 938 452 
094 | dilluns a dissabte,  
de 9 a 13.30h i de 17 a 20.30h.

Santa Maria de Palautordera 
✚ EL TEMPLE 
Camí Vell de Sant Celoni, 3. 
 Tel. 935 647 393. | laborables, 
de 8.30 a 20.30h.

Mots encreuats Per Pau Vidal

HORITZONTALS: 1. Del vers fet d’un sol 
mot com tot els que tens en front dels ulls / 
2. Laboriós com l’ofici de cirurgià. Substàn-
cia que de la imina imita la mida / 3. Partida 
de naixement. O és tímid o li han fumut 
un esparadrap. Introducció al folklore / 4. 
Recipient de llauna per si traspassem oli. Ens 
ensenya tal com som sense pietat / 5. Un toc 
abstracte. Senyals que el rescat està ocult. Al 
cor d’en Llull / 6. Que traïdor, només podia 
ser carreter! Altures on impera la borrasca / 
7. D’esquena va bé. Guany que les empreses 
solen deixar al marge / 8. Pells de cereal que 
no duren ni un segon. Mostres perfectes per 
la mesura / 9. Practicar la marxa enrere. Pri-
mera persona francòfona / 10. Passaré la llet. 
Element floral que sol aparèixer d’estampida 
/ 11. Portada de revista. Podria haver quedat 
estesa, si no les haguessin curades. Zones 
sense perifèria / 12. Havent dinat ja només és 
un record. Rallin, xerrotegin / 13. Empastif en 
plena punta. Capa lingüística que excavem a 
la memòria.

VERTICALS: 1. Paorosos personatges de 
quan en Josep Bras tenia una edat. Agrest 
com el centre de can Cardús / 2. Opera ben 
present. Glaçó ambulant. No gaire insistència 
/ 3. Com un nèctar de plàncton, aquests bitxos 

marins. El qui assegura que podria estar 
granat / 4. Fer un ús adequat de l’oratori. 
Varietat de cautxú que a Cuba troben bufona 
/ 5. Pòsit d’un líquid deixat a sol i oratge. Fil-
tres per gra / 6. Accés nord a Islàndia. Escle-
txes arran de les costures. Marxa de Viladrau 
/ 7. I entra a Llavorsí. Prest, disposat, atent. 
Enemics de la Xarxa Bàsica / 8. De pedra, 
com el vell Neo. Europees septentrionals que 
són tot atencions i delicadeses / 9. Al centre 
del camp. Dius versos fets de cites i més 
cites. Als límits de la realitat / 10. Instal·lació 
elèctrica per cafè i conyac. Unitat de pressió 
per engegar la torradora / 11. Culpable de 
salivacions excessives. Tan mediocre que ja 
el pots fotre a mitja via / 12. Vila del Bages 
amb un barri hebreu a l’ús. Llavor que prenya 
mare terra.

FES-TE 
SUBSCRIPTOR

d’

i gaudeix dels 
avantatges de ser
d’

TRUCA AL
93 889 49 49

subscripcions
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També podeu trobar EL 9 NOU a les 
següents poblacions de la costa:

Subscriptors i lectors d’

Llibreries a la costa

Des del 28 de juny
fins al 13 de setembre

Blanes
 Botiga Katy
C. Jaume Ferrer, 1

 E.S. Cred Blanes
C. Acces Costa Brava 136

 Eventia Press
C. Esperança, 13

 RB3, S.C.P
C. Alberes, 47

Cadaqués
 Llibreria Rahola
Av. Caritat Serinyana, 2

Calella de Palafrugell
 Supermercat Anna
Ps. Torre, 58

Calonge
 E.S. Cred Calonge
C. Gi-667 P.k. 1,03

 Valvi Calonge
C. La Bisbal, S/n

Castelló d’Empúries
 Esclat Castelló 
d’Empúries
La Closa dels Frares, s/n

L’Estartit
 Camping Les Medes
Pg. Camp de l’Abre

 Llibreria Elias
C. Santa Anna, 11

 Llibreria Marta
Av. Grècia, 2

L’Escala
 Bon Preu L’Escala
C. Closa d’ en Llop, 80

 Alfil l’Escala
Pl. Escoles, 8

 Llibreria Camp 
Rabassa
Av. Montgó, 41

Llafranc
 Llibreria Font
Francesc de Blanes, 20

Llançà
 Els Set Colors
C. Major, 6

 José M. Gros 
Suriñach
C. Castella, 2

Lloret de Mar
 Esclat - Lloret De 
Mar
Av. de les Alegries, 9-11

 Bon Preu Sau
C. Torrent, 43

 Estanc Núm. 3 Maria 
Riera
Pl. Venècia, 10-12

 Mic-Mic
Av. Vila de Blanes, 37 
(Terminal Bus 53) 

 Esclat - Lloret De 
Mar
Av. de les Alegries, 9-11

 Motlle Color
C. Pere Codina I Mont, 57

Palafrugell
 Esclat Palafrugell
Av. Espanya, s/n

 Esclat Palafrugell
C. C-31, s/n

 E.S. Cred Palafrugell
Av. de España S/n

Palamós
 Bon Preu
C. del Pla del Llop, 2

 Guerap
C. President Macià, 16

 Llibreria Europaper
Av. Catalunya, 31

 Esclat Palamós
Av. Catalunya, 40

Pals
 Bon Preu
C. del Pla del Llop, 2

Platja d’Aro
 Esclat Platja d’Aro
Av. Castell d’Aro, 
cantonada amb C. 
Tramuntana

 Ciber d’Aro
Av. Costa Brava, 6

 Llibreria La Vela
Av. Ciutat de Girona, 33

 Regal d’Aro
C. Santiago Rusiñol, 3

 Susana G-94
C. Galeries Sant Lluís, 56

Roses
 Llibreria Canyelles
Av. Diaz Pacheco, 7 (Platja 
Canyelles Petites)

 Llibreria Mas Blanch
C. Mas Oliva, 20

El Port de la Selva
 Llibreria Corominas
C. Illa, 8

S’Agaró
 S’agaró Premsa
Av. Platja d’Aro, 282

Sant Antoni de Calonge
 Bon Preu Sant Antoni 
de Calonge
Av. Catalunya, 1

 Llibreria Dalmau
Pl. Catalunya, 2

 Valentina Mar
Pg. Torre Valentina, 11

Sant Feliu de Guíxols
 Esclat Sant Feliu de 
Guixols
C. Girona, s/n

 Agustí Roldós Soler
C. Anselm Clavé, 5

 Estanc Claramunt
C. Girona, 41

 Otaku’s
C. Comerç, 96

Sant Pere Pescador
 Gemma Silvestre 
Roig
C. del Mar, 23 

Santa Margarida
 Llibreria Cati
Av. Gola Estany, 34

 Llibreria Mallol
Av. Gola Estany, 28

Tamariu
 Llibreria Patxei
Pg. del Mar, 24 

Torroella de Montgrí
 Llibreria Elias
C. Major, 11

Tossa de Mar
 Esclat Tossa de Mar
C. Lluís Companys 
cantonada c. Francesc 
Macià, s/n

 Estanc Martorell
C. La Guàrdia, 20

Establiments on es 
poden bescanviar 
els VALS

Establiments on es 
pot comprar EL 9 NOU
(NO accepten vals)

Llegenda
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ANATOMIA D’UN CANVI CLIMÀTIC (XC)

D’on arrenca el seu sistema Ammo-
neva per tractar, entre altres, els 
purins dels porcs?

L’any 2013 jo era gerent d’una 
empresa que es dedicava a la fabrica-
ció d’olis, eixugaparabrises i Adblue.

Adblue?
Sí, és el líquid que es posa als 

motors dièsel perquè no contaminin 
tant. L’Adblue és urea al 32,5% diluï-
da en aigua destil·lada. El component 
principal de la urea és l’amoníac. 
Aquesta urea s’està produint a partir 
del petroli i serveix per fer fertilit-
zants i per neutralitzar gasos. Al tub 
d’escapament d’un vehicle s’hi fa 
reaccionar l’amoníac de l’Adblue amb 
els gasos de la combustió del dièsel i 
es transforma l’òxid nitrós en nitro-
gen gas, vapor d’aigua i CO2. Amb 
l’Adblue es redueixen entre el 50% 
i el 70% les emissions dels motors 
dièsel.

Funciona per a tot el que faci ser-
vir gasoil?

Sí, tant per a vehicles com per a 
calderes. L’empresa on treballava por-
tàvem la urea de Lituània i, és clar, el 
que es transportava era bàsicament 
aigua. Tot investigant sobre com 
obtenir urea aquí a Catalunya, un 
company que es dedicava als fertilit-
zants em va fer veure la potencialitat 
dels purins, o sigui, les dejeccions de 
les granges de porcs, amb molt nitro-
gen amoniacal. I a partir d’aquí vaig 
dissenyar la meva primera patent, en 
què obtenia Adblue i biourea a partir 
de la biomassa dels purins de porc. 
Aquesta patent la vaig presentar a 
un concurs de la Unió Europea i va 
guanyar. Aleshores calia posar en 
pràctica a la realitat el que jo deia 
als papers i per això em vaig associar 
amb l’Institut de Recerca i Tecnolo-
gies Agroalimentàries (IRTA) de la 
Generalitat.

I en van fer el primer prototip?
Vam fer la primera Ammoneva 

petita. El terme Ammoneva és un 
acrònim de les paraules ammoníac i 
evaporació. La primera Ammoneva va 

aconseguir treure el 67% del nitro-
gen amoniacal que emetien en forma 
de gas els purins de porc. Va ser la 
primera experiència. Llavors em vaig 
adonar que perdia sentit fer servir els 
purins per fer Adblue i que era molt 
més interessant fer-ne fertilitzants.

Per què?
Perquè a l’Estat espanyol es pro-

dueixen uns 67.000 milions de porcs 
cada any. Hi ha més porcs que perso-
nes. I cada porc genera uns 10 metres 
cúbics de purins. Aquesta quantitat 
és immensa i no hi ha prou terra 
cultivable per abocar-la-hi. Caldrien 
unes 12 penínsules! Per tant, la meva 
idea s’ha anat concretant a evaporar 
tot l’amoníac i concentrar-lo en forma 
de fertilitzant. I, a mesura que hem 
anat desenvolupament el sistema, 
ara també obtenim, de tot el líquid 
dels purins i gràcies a un sistema de 
membranes, aigua osmotitzada. Dels 
purins que tractem, n’obtenim entre 
un 80% i un 90% d’aigua regenerada 
i de la resta, fertilitzants de nitrogen 
i potassi i encara una altra part petita 
de fertilitzant ric en altres sals. 

I amb quin cost ho fan?
A hores d’ara, i certificat per l’IR-

TA, amb un cost d’entre 2,5 i 3 euros 
el metre cúbic de purins. Molt més 
barat que haver-lo de portar a una 
depuradora. Perquè, a més, el siste-
ma produeix subproductes. Obtens 
aigua, que ja es veu amb la sequera 
que és un bé escàs, i obtens fertilit-
zants, sòlids i líquids.

Quantes plantes d’Ammoneva 
estan en marxa a hores d’ara?

N’hi ha quatre. La primera planta 
de caràcter industrial va ser la de 
Viver i Serrateix, al Berguedà. N’hi ha 
dues més al Bages, una a Marganell 
i una altra entre Callús i Fonollosa. 
I la quarta es troba a Requena, a 
València. L’impulsem juntament amb 
l’empresa Biorganic Materials i està 
tractant digestats, o sigui, els residus 
que queden en la producció de les 
plantes de biogàs.

Jesús Medina

ROBERTO ESTÉFANO, enginyer i inventor 
del sistema Ammoneva per tractar purins

Fums
Els vallesans tenen sort 
de gaudir d’aire pur pels 
quatre cantons. Gallecs, 
els cingles de Bertí i els 
parcs de la Serralada 
Litoral, el Montnegre i el 
Corredor i el Montseny 
són paradisos naturals. 
Aquest cendrer ple fins 
al capdamunt l’hem tro-
bat a l’alberg de la Con-
reria, al límit de Santa 
Maria de Martorelles i 
Tiana. És llàstima que 
amb tant d’aire pur n’hi 
hagi tants que es malme-
tin els pulmons amb els 
fums del tabac.

VISIÓ PERIFÈRICA
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Estéfano, de 65 anys i de l’Ametlla, és enginyer indus-
trial i fa temps que desenvolupa i perfecciona l’Am-
moneva, un sistema per recuperar aigua i nutrients de 
dejeccions ramaderes i digestats de plantes de biogàs.
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“Dels purins que tractem, n’obtenim entre 
un 80% i un 90% d’aigua regenerada”


